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P T U J / PERUTNINA GRADI PAVILJON SREDI MESTA 

Za k9gatelŠQ gosHnsk^ 
In funstUno ponvdbo 
Ptujska Perutn ina se j e pred dobrim l e t o m odloč i la , da b o 
preuredi la svojo dosedanjo m e s n i c o i n restavracijo n a N o 
vem trgu v Ptuju, j e na ponedeljkovi t iskovni konferenc i po
vedal predsednik uprave dr. R o m a n Glaser. 

Lotevajo se je v obdobju po 
finanačni stabilizaciji podjetja, 
ko so opravili največje naložbe 
v proizvodnji in predelavi pe
rutninskega mesa, ki je njihova 
osnovna dejavnost. Pri nasta
janju projektov so sodelovali z 
mestno občino Ptuj, od katere 
so dobili potrditev in podporo 

pri svoji odločitvi, čeprav so si 
v mestni občini zamislili, da bi 
se glede na številne "gradbe
niške grehe" na tem območju v 
preteklosti lotili celostnega 
urejanja Novega trga. Perutni
na je za zdaj prva, ki se je lotila 
obnove. 
Nadaljevanje na 3. strani. 

DOHODNINA '97 

JVe pozabile 
nalorek^ 

3L mana! 
Od izplačevalcev 

osebnih dohodkov in dru
gih prejemkov smo v 
glavnem že vsi dobili po
datke, ki jih potrebujemo 
za napoved dohodnine za 
leto 1997. Zadnji dan za 
oddajo napovedi je torek, 
31. marec. Najbolje je, da 
napoved dohodnine odda
mo že prej in m i m o živimo 
dalje, lahko pa jo tudi 
pošljemo po pošti, seveda 
priporočeno. Pomembno 
je, da je napoved pravilno 
izpolnjena, da vanjo 
vpišemo vse prejemke in 
uveljavimo vse možne 
olajšave. Davčni organ že 
ima podatke o naših pre
jemkih, zato katerega od 
teh nikakor ne smemo "po
zabiti", v naše slabo pa bi 
bilo, če bi pozabili na kate
ro od olajšav, saj bi zato 
plačali več dohodnine, kot 
nam dejansko pripada. 

Več na strani 2! 

T A T E D E N / TA TEDEN 

Pretiruna 

pellflzacl/a? 
Vse kaže, da bo reforma lokalne samouprave še lep čas burila 

duhove in da se politične strasti ne bodo tako kmalu polegle. Ne 
samo zaradi grenkih razočaranj nad odločitvami o razpisu re
ferendumskih območij za ustanovitev novih občin, temveč tudi 
zaradi vse očitnejše politizacije tega občutljivega področja, ki 
je pred bližajočimi se lokalnimi volitvami izjemno hvaležno 
predvolilno gradivo. Ogenj na žerjavico pa priliva še novela 
zakona, ki prinaša nekaj bistvenih novosti in popravkov, ven
dar žal ne razrešuje bistva, to je materialne podlage za delo
vanje občin. 

Pred dnevi je bilo o tem zanimivo posvetovanje v dražvnem 
svetu, ki je postreglo z zanimivimi kritičnimi razmišljanji. 
Tudi o prepočasnem pripravljanju zakona o pokrajinah ali 
neki drugi vmesni obliki med občinami in državo. Zadeve okoli 
obstoječih in novih občin so očitno (preveč) spolitizirane, na
jbolj pa se krešejo mnenja o delitvi oblasti in pristojnosti med 
župani in občinskimi sveti. Pri tem bi se morali odgovorno 
vprašati, po kakšni logiki deluje lokalni samoupravni sistem. 
Najbrž nadaljuje in povzema logiko države, tako da v bistvu 
govorimo o političnih odločitvah na eni strani in o njihovem 
uresničevanju na drugi. Gre za izvirnost, ob katerimi je treba 
vedeti, da je pot odločanja v občinah izjemno kratka, da je pra
ve politike na lokalni ravni bolj malo(ali res?) in da bi zato 
morala takšni logiki postati podrejena tudi bodoča zakonska 
ureditev. 

Naj bo tako ali drugače, odnosi med župani in občinskimi 
sveti še niso razdelani, ideja ločevanja oblasti je politična, njen 
temeljni namen pa je nadzor nad vejama oblasti. Veliko 
vprašanje je, ali je takšna delitev na lokalni ravni zares smisel
na. Organ političnega odločanja v občini je(in ostaja tudi v 
bodoče) občinski svet, novela zakona bojda samo odpravlja se
danjo dvojnost in sili občinski svet in župana k tvornemu sode
lovanju. To pa je lahko korak naprej, v starih in (morebiti) 
tudi v novih občinah. 

Nepotrebna politizacija je namreč svoje neumnosti že preveč 
zakoreninila v vsakdanjem , '^.^ 
življenju, kar za lokalno raven j h^^^u^^ \ 
ni in ne more biti dobro. Saj ' ^\ 
gre za življenje, mar ne? / 
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Ne pazabhe na iorel^ 31« mana! 
Od izp lačevalcev o s e b n i h d o h o d k o v i n drug ih prejemkov i 
s m o v g lavnem že vsi dobi l i p o d a t k e , ki j i h p o t r e b u j e m o z a | 
napoved d o h o d n i n e za l e to 1997 . Zadnj i dan za oddajo na-; 
povedi j e torek, 3 1 . m a r e c . Najbol je j e , da napoved d o - i 
h o d n i n e o d d a m o že prej in m i r n o ž iv imo dalje , l a h k o pa j o i 
tudi p o š l j e m o p o pošt i , seveda p r i p o r o č e n o . P o m e m b n o j e , ; 
da je napoved prav i lno i zpo ln jena , da vanjo v p i š e m o vsej 
p r e j e m k e i n uve l jav imo vse m o ž n e o lajšave . D a v č n i o r g a n 
že i m a p o d a t k e o n a š i h pre jemkih , za to ka terega od t e h n i - i 
k a k o r ne s m e m o "pozabiti", v n a š e s l a b o pa bi b i lo , če bi-
p o z a b i l i na ka tero od olajšav, saj bi za to p l a č a l i več do--
h o d n i n e , kot n a m d e j a n s k o pr ipada. 

Izračun d o h o d n i n e nam po
ve, kolikšen del naših skupn ih 
prejemkov smo dolžni dati 
državi. Pr i obračunu gre za pri
merjavo med letom že akont i -
rano in sedaj obračunano do
hodn ino . Izplačevalec naših 
pre jemkov n a m je namreč med 
letom že obračunaval in odte
goval d o h o d n i n o , vendar pr i 
haja pri k o n č n e m obračunu do 
pozi t ivnih ali negat ivnih raz
lik. Zan ima nas torej , ali bomo 
prejeli del že plačane dohodn i 
ne vrnjene ali pa b o m o moral i 
državi še kaj odštet i . Lanskole
tna povprečna plača zaposle
n ih v Sloveniji je znašala 
1.731.012 SIT. Lestvica za 
izračun d o h o d n i n e je objavlje
na spodaj. 

Zavezanec za d o h o d n i n o je 
vsak državljan Republ ike Slo
venije, ki je v letu 1997 prejel 
kakršenkol i obdavčljiv doho
dek. Po zakonu o d o h o d n i n i 
morajo vložiti napoved tud i 
nedržavljani Republ ike Slove
nije, ki so bivali v državi na-
p re t rgoma najmanj šest me
secev in so imeli obdavčljive 
dohodke . Napovedi pa ne bo 
treba oddat i t is t im zavezan

cem, kater ih pre jemki in do
hodk i so bili nižji od višine, 
določene z zakonom. Napove
di torej niste dolžni oddat i , če 
so vaši obdavčljivi prejemki 
znašali pod 190.411 tolarjev, 
kol ikor znaša splošna, 11-
ods to tna olajšava, ali če ste kot 
dijak ali š tuden t zaslužili prek 
š tudentskega servisa manj kot 
882.816 tolarjev. Pr i tem pa je 
po t r ebno dodat i , da je umes tno 
oddat i napoved tudi v p r ime
ru , ko ste zaslužili manj , kot 
znaša omenjena 11-odstotna 
splošna olajšava, saj boste do
bili vrnjeno akontacijo do
h o d n i n e , morebi t i plačano 
m e d le tom. 

N a p i snem obvestilu izp
lačevalca je v večini p r imerov 
tudi številka postavke na 
obrazcu za napoved d o h o d n i 
ne : 10 - plače, nadomest i la 
plače in povračila s troškov; 11 
- st imulacije in boni te te (to so 
lahko plačila delodajalca za 
neobvezno pokojn insko in 
zdravs tveno zavarovanje, dru
ga osebna zavarovanja, popus
t i , ki jih da delodajalec delavcu 
za svoje proizvode, t rgovsko 
blago ali s tori tve, darila delo

dajalca, če njihova vrednost 
presega 5 odstotkov povprečne 
plače predpreteklega meseca, 
uporaba osebnega vozila, ki ga 
delavec uporablja tudi v privat
ne namene) ; 12 - regres; 13 -
odpravn ine ob upokoji tvi , ju
bilejne nagrade itd., sem n e 
štejejo izplačila do višine, ki je 
določena s posebno uredbo 
vlade RS ; 14 - pokojnina in na
domest i la , izplačana pri Z P I Z -
u ; 15 - nadomest i la , izplačana 
pri d rug ih izplačevalcih (po
rodniški dopus t ) ; 16 - drugi 
pre jemki , vključno z nagrada
mi in p o d o b n i m i pre jemki , če 
smo bili nagrajeni v raznih žre
banj ih ; 17 - plača iz tuj ine; 18 -
pokojnina iz tujine. 

Med prejemki na drugi stra
ni napovedi so najpogostejši: 
19 - pre jemki , doseženi z op
ravljanjem storitev in poslov 
po pogodbah in na drug ih 
podlagah (bruto znesek zmanj 
šamo za no rmi rane stroške 10 
%, lahko pa uveljavljamo tud i 
dejanske stroške); 21 - ka
tastrski dohodek (podatke smo 
dobili z odmerno odločbo o 
odmer i davka iz kmeti jstva za 
leto 1997); 31 - dobiček (iz de
javnosti). V to kolono vpišemo 
samo znesek predpisane in 
med le tom plačane akontacije 
davka, dobiček pa na osnovi 
napovedi , oddane do 28. febru
arja, vpiše davčni organ. Kolo
ne 32 in 34 so rezervirane za sa
mostojne ku l tu rne delavce, za
sebne raziskovalce, samostojne 
novinarje, duhovn ike itd., ki se 
jim dobiček ugotavlja z upošte
vanjem 40% n o r m i r a n i h 
stroškov. Kolon i 33 in 35 pa 
sta za pre jemke, dosežene z op
ravljanjem domače in u m e t n e 
obrt i , čebelarstvom, spreje
manjem gostov v k m e č k e m 
gospodinjstvu in opravljanjem 
storitev s kmeti jsko mehaniza
cijo (normiran i stroški so 60 
%) . Dobiček iz kapitala je lah
ko dosežen s prodajo nepre
mičn in , v rednos tn ih papirjev 
in d rug ih deležev v kapi talu ali 
s prodajo delnic ozi roma 
deležev v kapitalu. V kolono 41 
vpišemo znesek dobička, ki 

n a m ga je z odločbo odmeri l 
davčni organ, pod oznako 42 
pa ne vpisujemo ničesar, ker 
smo dobiček napovedali s po
sebno napovedjo do 28. febru
arja in bo davčni organ sam 
upošteval moreb i tno ugo
tovljen dobiček. V oznake 51 
do 53 vpišemo izplačane ude
ležbe pr i dobičku, vpišemo 
tud i 40% normi rane stroške in 
moreb i tne plačane akontacije 
dohodn ine , kar je razvidno iz 
obvesti la izplačevalca. Pod oz
nako 54 vpišemo obdavčene 
obrest i , pr idobl jene s posoji
lom denarja fizičnim osebam, 
obrest i smo morali napovedat i 
15 dn i od prejema, ali s posoji
lom zasebnikom in p ravn im 
osebam, o čemer so nas ti dol
žni obvesti t i (če obvestila nis
mo prejeli, zneske obračunamo 
sami). V oznako 55 vpišemo 
dohodke od na jemnin , prejetih 
od zasebnikov ali p ravnih 
oseb. T i so moral i obračunat i 
in plačati akontacijo dohodn i 
ne že ob nakazilu, uveljavljamo 
tud i no rmi rane ali dejanske 
stroške, če so višji od normira
n ih in i m a m o dokazila. Ozna
ka 56 je namenjena vpisu na
j emnine , prejete od fizičnih 
oseb, poda tke vpisujemo na os
novi odločbe davčnega urada. 
Če odločbe še niste prejeli, 
pus t i te postavko prazno in 
samo obkroži te oznako 56. 
Enako velja za oznako 57 - za 
dohodke , dosežene z oddajo v 
najem po skrbniku . D o h o d k i 
iz premoženjskih pravic so: 
pod oznako 61 dohodk i od 
avtorskih pravic in pod oznako 
62 dohodk i iz izumov, znakov 
razlikovanja in t ehn ičn ih iz
boljšav. Poda tke vpisujemo na 
osnovi obvestila izplačevalca 
ali odločbe davčnega urada. 
N o r m i r a n i stroški znašajo 40 
% ali več na osnovi dokazil. Po
sebno poglavje so na tretji stra
n i napovedi prejemki in drugi 
dohodk i , ki izvirajo iz več let, 
oz i roma dohodk i za dela, ki jih 
je zavezanec ustvarjal dalj kot 
eno leto. V obrazec b o m o na 
tem mes tu vpisali pre jemke v 
letu 1997, nanašajo pa se na op
ravljeno delo, dohodke iz pre
moženja ali premoženjskih 
pravic v prejšnjih ali pr i 
hodnj ih let ih. 

NE POZABITE NA 
OLAJŠAVE 

P o m e m b n o je, da v obrazec, 
ki ga b o mo oddali najkasneje 
do 31 . marca, vpišemo vse 
olajšave, ki jih uveljavljamo za 
leto 1997. Pr i tem ni po t rebno 
navajati splošne, 11-odstotne 
olajšave, p r iznane vsem za
vezancem. Pod olajšave 
vpišemo celotni znesek 
plačanega samoprispevka. Če 
imajo zavezanci status 100-
odstotnega invalida, obkrožijo 
v napovedi D A pod B.II.2. 
Olajšava za omenjeno invalid
nost znaša znesek povprečne 
plače v RS v letu 1997, to je 
1.731.012 SIT. Zavezanci^ ki so 
dopolni l i 65 let, uveljavljajo 
olajšavo v višini 8 odstotkov 
povprečne letne plače, kar 
znaša 138.480 SIT. Olajšava se 
pr izna zavezancem, ki so imeli 
na dan 31. decembra 1997 do
polnjenih 65 let. Za največ 3% 
lahko zavezanci zmanjšamo os
novo za sredstva, ki smo jih po
rabil i za osebne n a m e n e in jih 
lahko dokažemo z dokumen t i 

na -svoje ime. Dokazi l ni 
po t rebno prilagati napovedi 
dohodn ine , temveč jih h ran i 
m o za p r imer kontrolnega 
pregleda. Za kakšne namene 
porabljena sredstva lahko uvel
javljamo v okviru t reh odstot
kov, je razvidno iz pri loge k 
obrazcu za napoved dohodn i 
ne. Pr i tem velja poudar i t i , da 
vpišemo v postavke od 1 do 13 
pod B I. na tretji s t rani napove
di vse dejanske izdatke, ne gle
de na to, ali presegajo 3 odstot
ke naše davčne osnove. L a h k o 
se namreč zgodi, da davčni or
gan katerega od uveljavljenih 
zneskov ne bo upošteval in bi 
lahko tako naša skupna 
olajšava znašala manj kot tri 
odstotke. 

V napovedi d o h o d n i n e lahko 
uveljavljamo tud i posebne ola
jšave za vzdrževane druž inske 
člane. To je lahko zakonec, ki 
n ima las tnih sredstev za 
preživljanje ali so ta sredstva 
nižja od 173.101 SIT. P o m e m 
bna olajšava so otroci in posvo
jenci do 18. leta starosti . Če se 
otroci šolajo na srednji , višji ali 
visoki šoli in niso v de lovnem 
razmerju, se olajšava pr izna do 
26. leta starosti , po tem letu pa, 
če imajo status rednega štu
denta. Olajšava za delo nez
možnega ot roka ali posvojenca 
se pr izna ne glede na njegovo 
starost. Iz jemoma se pr izna 
olajšava tud i za vzdrževanega 
otroka ali posvojenca po 18. 
letu starosti , čeprav se ne 
izobražuje in je sposoben za 
delo, je pa prijavljen pr i Zavo
du za zaposlovanje in živi v 
s k u p n e m gospodinjstvu s 
starši oziroma posvojitelji ter 
n ima lastnih sred-stev za 
preživljanje. Olajšava pod ena
k imi pogoji je lahko tudi pas
torek, vendar le v p r imeru , če 
njegova starša nista zavezanca 
za d o h o d n i n o , ali vnuk , če ima 
zavezanec pravico do posebne 
olajšave za enega od njegovih 
staršev ali če vnuk n ima 
staršev. T u d i vzdrževani starši 
ali posvojitelji so lahko 
olajšava pr i napovedi dohodn i 
ne v p r imeru , če nimajo las tnih 
sredstev za preživljanje ali če 
so ta nižja od 173.101 SIT. 
Olajšava za istega vzdrževane
ga člana se bo pr iznala samo 
enemu zavezancu, d rugemu pa 
le moreb i tna razlika do celotne 
višine olajšave. M e d t e m ko je 
za odrasle osebe pr iznana 
olajšava v vsakem p r imeru na
jveč 10 odstotkov povprečne 
letne plače v Republ ik i Slove
niji, je olajšava za o t roke prog
resivna. T a k o znaša za prvega 
ot roka 10 odstotkov povprečne 
letne plače v RS, za drugega 15, 
tretjega 20, četrtega 25 odstot
kov in tako naprej . (Skupna 
olajšava za štiri o t roke tako 
znaša 70 odstotkov oziroma 
1.211.708 SIT.) Če ima 
vzdrževani član lastne pr ihod
ke, bo znesek olajšave 
zmanjšan za znesek njegovih 
las tnih dohodkov v letu 1997. 
Znesek olajšave pa se ne 
zmanjša za naslednje dohodke : 
otroški dodatek, prispevek za 
preživljanje otroka, varstveni 
dodatek k pokojn in i , dena rno 
pomoč za brezposelnost , 
d ružbeno pomoč o t rokom, šti
pendi jo, plačila učencem, dija
kom in š tuden tom za opravlje
no obvezno prak t ično delo v 
vzgojno-izobraževalnem pro
cesu, pre jemke učencev in štu

dentov za delo prek š tudents
k ih in mlad insk ih organizacij , 
sorazmerni del d ruž inske po
kojnine, dena rno pomoč kot 
edini vir preživljanja, denarni 
dodatek po zakonu o social
n e m varstvu, enkra tno pomoč 
po posebnih predpis ih . 

Prvo osnovo zmanjšamo za 
11-odstotno splošno olajšavo, 
ki znaša 190.411 tolarjev, ter za 
3-odstotno olajšavo, ki je sešte
vek olajšav pod B.I. (stran 3) in 
lahko v našem p r imeru znaša 
49.443 SIT. Ko t olajšavo uvel
javljamo tudi znesek samopris
pevka, ki znaša 15.600 SIT, in 
na"koncu še dva otroka, torej 
25 odstotkov povprečne plače 
v Sloveniji, kar je 432.753 SIT. 
Tako smo ugotovil i drugo os
novo za izračun dohodn ine . Z 
uporabo dohodn inske lestvice 
iz računamo, da znaša dohodn i 
na za leto 1997 v našem pr ime
ru 181.070 SIT. Ker smo med 
letom plačali 336.854 SIT 
akontacija dohodn ine , n a m bo 
država vrnila 155.784 SIT. Pr i 
t em velja poudar i t i , da je prišlo 
do takšne razlike med dejan
sko in med letom akont i rano 
d o h o d n i n o zaradi tega, ker v 
našem pr imeru n i smo uvel
javljali olajšave za dva otroka 
že pr i izplačilih med letom. 

J . B r a č i č 

Obračuna dohodnine za 
leto 1997 ni potrebno oddati, 
če so vaši prejemki in do
hodki nižji od 190.411 SIT, 
kolikor znaša splošna 11-
odstotna olajšava (na osnovi 
povprečne plače v RS v letu 
1997). Napovedi ni potrebno 
oddati tudi upokojencem, ki 
jim je pokojnina edini vir 
preživljanja in jim Zavod za 
pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje med letom ni 
obračunaval in odtegoval 
akontacije dohodnine. Upo
kojenci s tako pokojnino 
imajo na prejetem listku 
izpisano obraču-nano, ven
dar neplačano a-kontacijo 
dohodnine. Obra-čuna do
hodnine ni potre-bno vložiti 
tudi dijakom in študentom, 
ki so prek študentskih servi
sov zaslužili manj kot 
882.816 SIT. Če ste med le
tom plačali kakr-šenkoli 
znesek dohodnine, pa so 
vaši prejemki nižji od 
obdavčljivih, napoved vlo
žite zaradi vračila akontaci
je dohodnine. 

TEDNIK je naslednik Ptujskega 
tednika oziroma Našega dela, ki 
ga je ustanovil Okrajni odbor OF 
Ptuileia 1948. Izdaja RADIO• 
TEDNIK, d.o.o., Ptuj. 
Direktor: Franc Lačen. 
Uredništvo: Jože Šmigoc 
(odgovorni urednik), Jože 
Bračič, Majda Goznik, Viki 
Klemenčič Ivanuša, Martin 
Ozmec, (novinarji), Slavko 
Ribarič, (grafično-tehnični 
urednik), Jože Mohorič (tehnični 
urednik). 
Propaganda: Oliver Težak, 
«041-669-509 
Naslov: RADIO - TEDNIK, p.p. 
95, Raičeva 6, 2250 Ptuj: « /062j 
771-261, 779-371, 771-^26; faks 
(062) 771-223. 
Predstavništvo Ormož: Vrazova 5; 
tel./faks: (062) 702-345. 
E-pošta: tednik® kdm-ptuj.si 
Celoletna naročnina 6.360 
tolarjev, za tujino 12.720 tolarjev. 
Žiro račun: 52400-603-31023 
Tisk: MA-TISK, Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za 
informiranje Republike Slovenije 
št. 23:58-92 z dne 12. 2. 1992 se 
šteje Tednik za izdelek 
informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za 
katerega se plačuje petodstotni 
davek od prometa proizvodov. 
Nenaročenih fotografij in 
rokopisov ne vračamo. 
Strani na Internetu: 
www. radio-tednik. si 
E-poita: 
nabiralnik@radio-tednik.si 

Olajšave za znižanje osnove za obračun dohodnine: 

mailto:nabiralnik@radio-tednik.si


39, SEM MESTNEGA SVETA 16, MARCA 

Predsedstvo sveta mestne občine Ptuj je 3 . morca sklenilo, da 
bo 39. seja sveta 16. nnarca. Razpravljali bodo o dvanajstih 

točkah dnevnega reda, osrednja pa bo osnutek odloka pro-
i računa za leto 1998, ki za letos predvideva okrog 3 milijarde 
I 772 milijonov tolarjev prihodkov in prav toliko odhodkov. 

OB PRAVi STO PARKIRNIH MEST 
v 

Šestega marca so delavci Gradbenega podjetja Gradiš -
Gradnje Ptuj končali urejanje parkirišča ob Dravi v maka

damski izvedbi v neposredni bližini restavracije Ribič, kjer bo 
prostora za okrog sto avtomobilov. Na tej lokaciji so bili do ne
davnega proizvodni prostori bivše Olge Meglic, a so jih porušili. 
Po projektu naj bi na tem mestu uredili sprehajališče ob Dravi in 
tudi nekaj parkirišč na asfaltiranih površinah. V bistvu s tem 
začasnim parkiriščem nadomeščajo izpad parkirnih mest, ki so 

I jih predvideli na prostoru bivšega Dinosa, ki kljub dogovorom že 
i dve leti zavlačuje izselitev. 

PRIJAVE ŠE DO JUTRI 

Deveta razstava Dobrote slovenskih kmetij bo od 24. do 27. 
aprila v minoritskem samostanu v Ptuju. Razpis z vabilom za 

sodelovanje je bil objavljen v Kmečkem glasu 28. januarja letos. 
I Že po tradiciji bodo na njej slovenske kmetije razstavile najboljše 
I mlečne, mesne in krušne izdelke, olja, kise in žganja ter letos 
I prvič tudi suho sadje in vino. Zadnji rok za prijavo za sodelovan-
I je na letošnji razstavi je 13. marec. Natančno izpolnjene prijave 
I morajo kmetije oddati pristojnim svetovalnim službam za 

kmečko družino in razvoj dopolnilnih dejavnosti. Organizatorji 
9. razstave Dobrot slovenskih kmetij so mestna občina Ptuj, 

I Obdravski zavod za veterinarstvo in živinorejo Ptuj ter Uprava 
I Republike Slovenije za pospeševanje kmetijstva, letos pa se jim 
I pridružuje tudi Turistična zveza Slovenije. Spominek in vstopnica 
j letošnje razstave bo v stilu suhega sadja in bosta izdelana iz lesa. 

IZKUPIČEK MERCATORJEVEGA PIESA V 
HUMANITARNE NAMENE 

Izkupiček z letošnjega Mercatorjevega plesa, ki bo 14. marca, 
bo Mercator SVS, d.d., Ptuj namenil za humanitarne namene. 

I Odzvali so se no vlogo Medobčinskega društva slepih in slabo-
=: vidnih Ptuj, ki zbira denar za nakup Braillove vrstice; ta omogoča 
; branje slepim in slabovidnim. Izkupička naj bi bilo za okrog 2 5 0 

|; tisoč tolarjev in ga bodo v celoti nakazali Medobčinskemu 
'j društvu slepih in slabovidnih Ptuj. Mercotorjeva gesta naj bi 
; spodbudila tudi druge, da bi se odločili za sodelovanje v tej hu-
\ manitarni akciji. Braillova vrstica namreč stane toliko kot manjši 
\ avtomobil. Vstopnice za letošnji ples so^v celoti prodali. Za zaba-
\ vo in ples bo igral priznani ansambel Štajerskih 7, na modni re-
\ viji pa bodo prikazali modne novosti za letošnjo pomlad in po-
j letje, ki bodo kmalu naprodaj v Mercatorjevih trgovinah. 

PUBLIKACIJA TRG VREDNOSTNIH PAPIRJEV 

¥ sektorju investicijskega bančništva v Novi Ljubljanski banki 
načrtno in sistematično spremljajo dogajanje na finančnem 

trgu. Eden od rezultatov je publikacija Trg vrednostnih papirjev v 
letu 1 997, ki so jo izdali v slovenskem in angleškem jeziku. V njej 
so zajeti temeljni in pomembnejši dogodki na trgu v vrednostnih 

I papirjev v lanskem letu. V letu 1 997 je bilo z vrednostnimi papirji 
ustvarjenega 1,175 milijarde nemških mark prometa, kar je 
dobrih dvajset odstotkov več kot v letu 1 996. 

REGIJSKI POSVET OBMOČNIH OBRTNIH 
IBORNIC 

18. marca bo v Lenartu regijski posvet območnih obrtnih zbor
nic severovzhodne Slovenije, na katerem bodo govorili o 

uresničevanju zahtev slovenske obrti v okviru aktivnosti državne
ga zbora in slovenske vlade. Sodeloval bo tudi minister za malo 
gospodarstvo in turizem Janko Razgoršek. 

PREDITi¥iTI¥ f iSOIi STROKOVNE ŠOLE ZA 
PODJETNIŠTVO 

V sredo, 18. marca, ob 13. uri, bodo na sedežu Območne 
obrtne zbornice Maribor predstavili program visoke strokov

ne šole za podjetništvo, ki ima sedež v Piranu. Ena od ustanovi
teljic šole je tudi Obrtna zbornica Slovenije. 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 

Sobotni ptujski televizijski utrip prinaša v sliki in besedi osem 
zanimivih prispevkov. Julija bo v Ptuju mednarodno ocenje

vanje vin, ptujsko gledališče na poti k novim uspehom, Antonija 
Krojne je izdala pesniško zbirko, Stanko Šerc se predstavlja s svo-

i jimi karikaturami, ptujski lepotici Gordana Ogrizek in Maja 
i Lešnik pa se ponašata z novimi lepotnimi dosežki. 

P r i p r a v i l a : M G 

P T U J / PERUTNINA GRADI PAVILJON SREDI MESTA 

2m bogafelšo ponnAo 
POSTOPNO UREJANJE NOVEGA TRGA, IDEJNI PROJEKT ŽE OBSTAJA • PRVA SE JE NAČRTNE 
OBNOVE LOTILA PERUTNINA • OBČINA BO ZA INFRASTRUKTURO PRISPEVALA 35 MILIJO
NOV SIT • DO SEPTEMBRA DNEVNI BAR, GOSTILNA, RESTAVRACIJA IN MESNICA Z DELIKA-
TESO • CELOTNA NALOŽBA BO VEUALA 250 MILIJONOV TOLARJEV 
Ptujska Perutnina se je pred dobrini letom odloči la , da bo 
preuredila svojo dosedanjo mesnico in restavracijo na Novem 
trgu v Ptuju, je na ponedeljkovi tiskovni konferenci povedal 
predsednik uprave dr. Roman Glaser. 

Kljub postopnemu urejanju No
vega trga, ki je arhitekturno zelo 
neurejen, naj bi bila celota na kon
cu skladna. Idejni projekt za ce
lostno ureditev tega območja, ki 
sega na območje varovanja po od
loku o zaščiti starega mestnega 
jedra kot spomenika prve katego
rije, že obstaja. Arhitekti so si za
mislili, da bi trg direktno povezali 
z vinsko kletjo, v treh do štirih let 
pa naj bi prišlo do pokritja ptujske 
tržnice, ki je zdaj na drugem kon
cu Novega trga. 

Na ponedeljkovi tiskovni konfe
renci, kjer so projekt paviljona, ali 
kot je povedal arhitekt Tomaž Vi-
dic, objekt - skulpturo predstavili 
tako predstavniki Perutnine kol 
mestne občine, so povedali, da bo 
postavljen kot začasen paviljon, ki 
ga je možno tudi odstraniti, če ga 
meščani in drugi obiskovalci Ptuja 
ne bodo sprejeli. Brez dvoma pa 
mesto potrebuje nove prostore za 
nove meščane, to je arhitekta tudi 
vodilo pri snovanju novega objek
ta. Na prostoru med Perutnininim 

paviljonom in Mercatorjevo bla
govnico je zasnoval tudi vodnjak. 
Paviljon bo steklen in pokrit z 
bakrenimi strešnimi segmenti v 
obliki lusk. Sicer pa bodo v celot
nem objektu uporabljeni kamen, 
steklo, les - ekološko čim manj 
obremenjujoči materiali. 

Mestna občina Ptuj se v projekt 
Perutnine vključuje s 35 milijoni 
tolarjev, ki jih bodo po besedah 
župana mestne občine Miroslava 
Lucija porabili za novo tlakovanje 
celotnega prostora, komunalno 
infrastrukturo, vključno z 
razsvetljavo, če bo treba, pa bodo 
uredili tudi celotno pročelje stare 
stavbe, pa tudi streho. 

Skupna površina obnovljenih in 

novih prostorov, saj objekt tudi 
razširjajo, bo 725 m^, vseh sedežev 
bo v restavraciji in kavarni 180, 
nekaj pa jih bo tudi še zunaj. Pri 
snovanju ponudbe, ki bo temeljila 
na promociji osnovnih perutnins
kih proizvodov, sodelujejo s stro
kovnjaki Srednje gostinske šole 
Maribor. Paviljon bodo odprli le
tos septembra. 

Ne glede na nekatere pomisleke 
v zvezi s to naložbo, ki so 
predvsem strokovne, pa nova 
naložba Perutnine predstavlja 
obogatitev ptujske gostinske in tu
ristične ponudbe, ki prihaja priha
ja ob pravem času, saj je mestno 
gostinstvo dobesedno na dnu. 

M G 

D R Ž A V N I S V E T / POSVETOVANJE O LOKALNI SAMOUPRAVI 

Zdi $e,da je prišlo posvetovanje ob pravem času in da je skušal 
državni svet tokrat preprečiti zvonjenje po toči. Udeležba je bila 
popolna, veliko županov in še več predsednikov občinskih svetov se 
je zbralo v mali dvorani državnega parlamenta na Šubičevi (celo 
pretesna je bila za plenarni del), pridružili pa so se jim tudi števil
ni državni svetniki, med njimi predsednik Tone Hrovat, ki je izra
zil upanje, da bo posvet postregel z uporabnimi predlogi. Med ude
leženci sta bila tudi ministra Božo Grafenaur in Mirko Bandelj, 
državnozborsko komisijo za lokalno samoupravo pa je zastopal 
njen predsednik Vili Trofenik, župan občine Ormož. 

V plenarnem delu se je zvrstilo 
več zanimivih in predvsem aktual
nih referatov, ki odsevajo poli
tičnost lokalne samouprave in do
datno razdvajajo mnenja pred 
odločanjem o novih občinah. Po
budnik posveta, sicer rojak z 
Destrnika dr.Milan Zver, je v svo
jem kratkem, a vsebinsko dovolj 
izčrpnem nastopu poudaril, da bi 
morali, preden se lotimo spre
memb zakonodaje o lokalni sa
moupravi, pretehtati vse odločitve. 
S posvetovanjem so želeli državni 
svetniki pravočasno prispevati 
svoja mnenja za sprejemljivo no
velo zakona in tudi za oblikovanje 
novih občin. Prav oblikovanje no
vih občin, sistem njihovega finan
ciranja in odnosi med župani in 
občinskimi sveti so radikalne spre
membe, ne pa le kozmetični pop
ravki, kot novelo zakona radi poi
menujejo številni politiki. Po nje
govem se je treba postaviti v bran 

parlamentarne demokracije, da ne 
bi prihajalo do avtokracije in kre
pitve moči v eni osebi (mislil je 
župane - op. avt.). Občinski (in 
mestni) sveti imajo parlamentarni 
značaj in na Slovenskem tudi tra
dicijo, občinski in župan sta 
ločena organa, župan na moči pri
dobiva, občinski svet pa z novela
mi izgublja, napovedane spre
membe pa še bolj drastično načen
jajo relacije med sveti in župani, 
začenja se proces razvrednotenja 
občinskih svetov kot 
predstavniških organov, je še pris
tavil dr. Milan Zver. 

Gregor Virant s Pravne fakultete 
v Ljubljani je menil, da tičijo te
meljni problemi lokalne samoup
rave v pogojih materialne narave, 
sploh pa ne v njeni institucionalni 
ureditvi. Najbolj pereč problem je 
financiranje občin, lokalna politi
ka se začne in konča pri denarju. 
Govoril je tudi o funkcionalnem 

povezovanju med občinami, o de
litvenih razmerjih in državnem 
nadzoru nad občinami. Z novelo 
zakona dobivajo župani še dodat
no funkcijo vodenja občinskih 
svetov, to je model južnonemških 
dežel, je poudaril Gregor Virant. 
Dr. Albin Igličar s Pravne fakulte
te je na vprašanje o tem, koliko 
občin, odgovoril, da je to stvar po
litičnega konsenza na nacionalni 
ravni in da je preoblikovanje občin 
proces, ki terja najprej politični 
konsenz, nato pa zakonske spre
membe. Predsednik držav-
nozborske komisije za lokalno sa
moupravo Vili Trofenik je govoril 
o financiranju lokalne samouprave 
in opozoril na neustrezno razpore
ditev javnih financ. Zelo slaba je 
ločitev pristojnosti med lokalnimi 
skupnostmi in državo, sistem za
gotovljene porabe nima razvojne 
komponente, tudi zadolževanje 
občin bi lahko bilo prožnejše. 

Oglasil se je tudi minister za lo
kalno samoupravo Božo Grafenau-
er in povedal, da se vlada zaveda 
pomanjkljivosti in da je usta
navljanje novih občin proces. Te
ritorialni vidik je le eden od vidi
kov lokalne samouprave, skokovi
to povečanje števila novih občin 
ne bi prineslo nič novega, je menil 
minister Grafenauer. 

V kasnejši razpravi in delu po 
skupinah se njegovo razmišljanje 
hudo kritizirali, sicer pa opozarjali 
na konflikte med župani in 
občinskimi sveti in pri tem omen
jali celo možnosti za spremembo 
načina volitev županov, ki bi jih 
lahko posredno volili celo občins
ki oziroma mestni sveti. 

Lokalna samouprava je in bo dvi
govala veliko prahu, očitno postaja, 
da je tudi to področje predmet 
živahne medstrankarske trgovine 
in nepotrebne politizacije. 

M a r i o n T O Š 

G O W R I SE ... 
... D A tomaževski turistični 
drukvemki na samem ustanov
nem zboru tako sprli, da je mora-
h posredovati pohaja. Verjetno 
so' želeli prikazati izvirno turis
tični zanimivost naših krajev. Saj 
veste, tisto: Aufbiks, čreva na 
plot! 
... D A so smernice razvoja sedan
je primestne četrti in bodoče 
občine lokalni veljaki nazorno 
prikazali že z izgradnjo pločnika 
na glavni ulici: pločnik se začne 
na široko, nato je vedno ožji, do
kler povsem ne izgine. 
... D A bi lahko država med tiste. 

ki hoda Izpovedali največjo do-
\hodnino, razdelila nekaj prak

tičnih nagrad. Po vzoru trgovcev, 
ki nagrajujejo svoje najboljše 
kupce. 
... DA se ob ropu na Hajdini lah
ko oropani tolažijo s tem, da si je 
z denarjem (verjetno) pomagal 
nekdo od domačinov. 

... DA sije mariborski tatic izbral 
zahtevnejšo pot. Le kako najti 50 
žensk in jih za osmi marec ali kak 
drug praznik obdariti s prstani, 
pa da o tem nihče ne bo nič vedel? 

... DA bomo Slovenci odslej pili 
več. Če nam pri 1,5 promile grozi 
odvzem vozniškega dovoljenja, 
nam ga pri treh ali štirih promilah 
zagotovo ne bodo vzeli dvakrat. 
Zakonske možnosti je treba dobro 
izkoristiti. 

... D A bodo iznajdljivi pijančki 
zagotovo našli luknjo (beri pipo) 
tudi v tem zakonu. Kaj ho teklo iz 
nje, še ne vemo. 

... D A so juršinski svetniki sku
paj z županom odpotovali na og
lede v Turčijo. Kaj jih je v ha-
remski državi najbolj zanimalo, 
niso povedali. 

file:///hodnino


KULTURA, IZQBRAZe¥AMJ£ B E N E D I K T / FESTIVAL TURISTIČNIH PODMLADKOV 

os BENEDIKT V SLOVENSKIH GORICAH JE BILA GOSTITEUlCA 12. OBMOČNEGA FESTIVALA, NA KATEREM SO MLADI IN NJIHOVI MENTORJI 
PREDSTAVILI VELIKO ORIGINALNIH ZAMISLI IN SVEŽIH TURISTIČNIH IDEJ • NA DRŽAVNO TEKMOVANJE ODHAJA OŠ LOVRENC NA PO-
HORJU, ZELO DOBRI NALOGI UČENCEV OŠ MARTINA KORESA IZ PODLEHNIKA IN DOMAČINOV IZ BENEDIKTA 
Benedikt v Slovenskih goricah, ki ima vse več smel ih tur
ističnih načrtov in se pridno koplje iz tovrstne anonimnosti , 
je bil dober gost i te^ 12. območnega festivala turističnih 
podmladkarjev iz Podravja. Pokrovitelja srečanja sta bili Tur
istična zveza Slovenije in Območna turistična zveza Maribor, 
prireditev pa sta podprli tudi občina Lenart in krajevna 
skupnost Benedikt. Sklepnega ocenjevanja se je udeleži lo 
veliko uglednih gostov, strokovna komisija pa je bila s sed
mimi raziskovalnimi nalogami zadovoljna. Vsem so podelili 
bronasta priznanja. 

Benediški območni festival je 
bil dobro pripravljen, domača 
šola se je zelo potrudila, mento
rica tamkajšnjega turističnega 
krožka Milena Salobir pa je ob 
tej priložnosti poskrbela za bo
gato zloženko. »Pridite k nam na 
počitnice« so zapisali na naslov
nici, nato pa so zajeli povzetke 
raziskovalnih nalog. V vseh so 
učenci nanizali turistične značil
nosti svojega domačega okolja. 

opozorili na skrite in še neizk
oriščene možnosti, pa tudi na 
slabosti turistične ponudbe. 
Domačini iz Benedikta so na 
primer dokazali, da že znajo 
goste pripeljati v svoj kraj, jih 
vljudno postreči in jim predsta
viti naravno in kul turno 
dediščino.Narisali so turistično 
pot Benedikt - Sv. Trije kralji in 
oblikovali program izletov po 
Benediktu. Zelo domiselne 

ideje, ki jih bodo lahko turistični 
delavci s pridom uporabili. 

Učenci OŠ Mart ina Koresa iz 
Podlehnika so zapisali, da zelo 
radi potujejo in da žal ob po
tovanjih ne opazimo vseh 
domačih naravnih in ku l tu rn ih 
lepot, ki nam ležijo pred 
pragom. Opozoril i so na pestro 
naravno okolje Haloz, na vi
norodne griče, zidanice, vinske 
kleti in kmetije odpr t ih vrat, ki 
so gostom vedno odprte . 
Čeprav so Haloze velikokrat 
pozabljene, so vendarle 
neokrnjene in čiste. Na vse to 
in še več so izvirno opozorili 
mladi podlehniški tur is t ični 
raziskovalci. 

Z gotovostjo lahko zapišemo, 
da so vse naloge izvirne in polne 
koristnih idej. Zlasti še zato, ker 
so jih popisali neobremenjeni 

ljudje, ki gledajo na turizem z 
mladostnimi očmi, polnimi hre
penenja in doživetja v domači 
pokrajini. Festival ima zato 
veliko vzgojno vrednost in pri
pomore k turističnemu pros-
vetljevanju. Ni naključje, da je 
bilo na zaključni slovesnosti v 
kulturnem domu v Benediktu 
tudi veliko domačinov, ki so 
zaploskali mladim nadebudne-
žem. Tudi domače turistično 
društvo se je lahko nekaj nau
čilo; skratka, dobrodošla oblika 
turistične promocije Benedikta 
in njegove okolice, ki je bogata s 
kul turnimi spomeniki in 
ostanki preteklosti. To pa je 
sestavni del turistične ponudbe 
C-3» J, in če lahko sklepamo po 

ugotovitvah mladih raziskoval
cev, so ravno ti elementi turizma 
preveč zanemarjeni. Gostom je 

treba ponudit i domačnost, 
domače značilnosti in lepote, 
smo lahko razbrali med vrsti
cami sproščenih razgovorov. Na 

državno tekmovanje se je 2 
benediškega festivala uvrstila 
OŠ Lovrenc na Pohorju. 

M . Toš 

F R A N C F I D E R S E K / ZLATI JUBILEJ ČASOPISA TEDNIK - 10. 

Naše rofsfno leto 1948 
V NOB prekaljen učitelj, 

pred leti poslan v ptujski okraj, 
Vlado Dernač, ki je bil v 
komiteju predsednik komisije 
za agitacijo in propagando 
(agitprop), sočasno pa tudi 
poverjenik za prosveto na O L O 
Ptuj , se je od takrat naprej 
moral posvečati le delu v agit-
propu, mesto poverjenika za 
prosveto na okraju pa naj 
prevzame učitelj Drago Zu
pančič, domačin iz Ptuja. Oba 
skupaj sta morala takoj začeti 
priprave, da bo "naš lokalni list" 
začel izhajati v počastitev 
petega kongresa. 

Ker je partija svoje sklepe, ki 
se niso nanašali izključno na 
delo v stranki, v javnosti izva
jala prek O F ali organov obla
sti, so tudi izpolnitev te naloge 
prenesli na takratni sekretariat 
okrajnega odbora O F v Ptuju s 
poudarkom, da je "začetek izha
janja namenjen tudi počastitvi 
zgodovinskega dogodka, zato je 
nalogo treba brezpogojno izpol
niti". V skladu s tem je sekre
tariat okrajnega odbora O F 
sprejeli sklep komiteja kot svoj 
skep, sklenil, da naj se okrajno 
glasilo O F imenuje "Naše delo" 
in Draga Zupančiča imenoval 
za urednika tega glasila (naziv 
odgovorni urednik tedaj še ni 
bil v praksi). 

ISKANJE 
SODELAVCEV 

Sekretariat okrajnega odbora 
je izpolnitev naloge prenesel 
predvsem na vodilne zaposlene 
na okrajnem poverjeništvu za 
prosveto, ti pa so bili večinoma 
člani sekretariata okrajnega od
bora O F , pa tudi funkcionarji 
KP . Tako so člani K P dejansko 
imeli v rokah vse niti. V sekre
tariatu okrajnega odbora O F je 
takrat poklicno delala Lojzka 
Stropnik, ki je v komiteju bila 
odgovorna za delo O F in AFŽ, 
vodila je upravo za gradnjo 
zadružnih domov in opravljala 
še več drugih nalog, saj je kot 
domačinka bila tudi dobra or-
ganizatorica, take pa so funk
cionarji, ki so bili poslani od 
osrednje oblasti v Ptuj bolj us
merjat partijsko linijo kot pa 
praktično delat, zelo potre
bovali. 

Kot sem zapisal že prej, je bil 
za poverjenika za prosveto 
imenovan Drago Zupančič, 
eden takrat najsposobnejših 
učiteljev, ki je imel tudi dar za 
pisanje, vendar je moral delati 
po navodilih Vlada Demača, 
predsednika agitpropa na 
komiteju. Glavni "komisar" na 
poverjeništvu je bila Mija 
Stefe, po poklicu učiteljica, na 
delovnem mestu referentke za 
ljudsko prosveto, povrh pa še 
sekretarska partijske celice. 
Posebno samozavest pa ji je da
jalo tudi to, da je bil njen mož v 
Ptuju šef Udbe, v nekaterih 
zadevah pomembnejši človek 
od sekretarja komiteja. 

Mija Štefe se je tudi zelo pri
zadevno vključila v priprave na 
izdajanje glasila Naše delo, 
predvsem pri iskanju bodočih 
sodelavcev. Začeti z izdajanjem 
časnika, čeprav le okrajnega, 
takrat ni bilo enostavno, saj ni 
bilo ljudi z ustreznimi izkuš
njami. V novinarstvu in publi-
cistki usposobljeni levičarji 
Ivan Potrč, Ivan Bratko, Mitja 
Vošnjak in še nekateri so bili na 
pomembnejših dolžnostih v re
publiškem središču. Poleg vsaj 
delne usposobljenosti pa se je 
pri vsakem sodelavcu iskala 
tudi politična zanesljivost. V 
skladu s tem je Drago Zupančič 
iskal sodelavce predvsem med 
učitelji, ker jih je najbolj poznal 
in se zanesel na njihovo pis
menost. Med drugimi je priteg
nil Jožeta Stropnika, takrat še 
učitelja, ki se je tudi polno 
vključil in veliko prispeval k 
pripravi gradiva za prve 
številke glasila. 

Vzporedno z Zupančičem je 
Mija Štefe samostojno iskala 
bodoče sodelavce in dopisnike 
med političnimi aktivisti in 
mladimi, ki so pisali pesmi, 
urejali stenčase in podobno. 
Kako je to potekalo, naj pona
zorim z lastnim primerom. 
^ Takrat sem bil tajnik K L O 
Žetale, že nekaj let sem urejal 
tamkajšnji stenčas, od začetka 
1946 sem priložnosmo dopi
soval v Kmečki glas, v jeseni 
1947 sem na razpis Slovenskega 
poročevalca za najboljšo re
portažo o delu ljudskih od
borov prejel drugo nagrado, 
prva namreč ni bila podeljena. 

V njej sem opisal Žetale in 
uspešno delo tamkajšnjega 
K L O , ki je celo ustanovil svojo 
krajevno opekarno. V začetku 
leta 1948 pa mi je Slovenski 
poročevalec objavil daljši pris
pevek pod naslovom "Ptujski 
okraj se mora temeljito po
praviti". V njem sem naštel us
pehe, dosežene v letu 1947, 
vmes tu in tam omenil tudi 
kako slabost, končal pa s pro
gramom za leto 1948 in oblju
bo, kako bomo v tem letu več in 
boljše naredili. Po objavi tega 
prispevka so me na okrajnem 
odboru O F uvrstili med dopis
nike za osrednje časnike, ven
dar so mi ti kasneje le poredko 
objavili kakšno krajšo novičko.' 

V prvi polovici junija, ko sem 
imel opravek na poverjeništvu 
za prosveto, me je Mija pov
abila v svojo pisarno in me 
seznanila s pripravami na 
redno izhajanje okrajnega 
glasila O F , za kar da bo potre
bno veliko zunanjih sode
lavcev, med drugimi računajo 
tudi name. Potem potegne iz 
predala polo črtanega papirja z 
mojim rokopisom, tisto, ki sem 
jo napisal na 14-dnevnem 
upravno-političnem tečaju za 
tajnike K L O v Slatini Raden
cih in v verzih nekoliko šaljivo 
in pikro opisal razprave 
tečjanikov, kako bodo razvijali 
krajevno gospodarstvo, med 
drugim tudi polžerejo. Malo 
me je okarala zaradi takih 
otročarij, kar me ni prizadelo, 
le razmišljal sem, kako se je ta 
rokopis, ki sem ga ob koncu 
tečaja prepisal na prošnjo vodje 
tečaja Zlatka Kovačiča, češ "da 
ga bo imel za spomin", znašel v 
njenem predelu. 

Naročila mi je še, da naj ob 
priliki prinesem nekaj svojih 
boljših prispevkov iz žetalskega 
sten časa, kar sem ji naslednji 
dan poslal s pošto. Do nasle
dnjega srečanja je vse poslano 
prebrala, vendar si zopet ni bila 
zadovoljna, češ da so moje 
pesmi bolj "prigodniški verzi", 
v njih pa ni nobene revolucion
arnosti. Pokazala je nekaj pe
smi ptujskega mladinca Mihe 
Remca in mi enega od verzov 
tudi prebrala. Menim, da je bil 
naslednji: T a proga je iskra, je 
ogenj in kres! Ta proga živi, je 

iskra socializma, katera prižga
la velik je kres. Prižigamo 
danes grmade, prižigamo vso 
našo zemljo!" 

"Vidiš, to je revolucionarna 
poezija mladega skojevca, po 
njej se zgleduj!" me je karajoče 
poučevala Mija. Končni rezul
tat razgovora je bil, da naj čim
bolj živo opišem, kako na 
našem terenu poteka vpis ljud
skega posojila, kaj delajo mladi, 
kake uspehe dosega krajevne 
opekarna in druge spodbudne 
novice z območja našega K L O , 
kar bo vzgled drugim, saj je 
znano, da v Zetalah dobro de
lamo ... To naročilo sem tudi 
izpolnil in nekaj od tega je bilo 
objavljeno v prvi številki, ven
dar v nepodpisanih prispevkih 
ali pa v poročilih vodilnih 
funkcionarjev. 

UDARI PO 
NAMIŠLJENIH 
IN DEJANSKIH 
NASPROTNIKIH 

Po volitvah v ustavodajno 
skupščino 11. novembra 1945 
so razni politiki, zagovorniki 
monarhije in drugi nasprotniki 
komunizma, spoznali, da z de
mokracijo po parlamentarni 
poti v Jugoslaviji ne bo nič, zato 
so nekateri skrajneži poskušali 
ob pomoči nekaterih zahodnih 
obveščevalnih služb pošiljati v 
našo državo oborožene skupi
ne, ki so podpornike in sode
lavce pridobivale tudi pri nas. 
Te skupine so ljudje imenovali 
"križarji", "Matjaževa vojska", 
"kraljeva vojska" in podobno. 
Najnapadalnejša je bila hrvaška 
nacionalistična (ustaška) emi
gracija. Vse te skupine so 
navadno prihajale v državo z 
območja Avstrije, torej prek 
slovenskega ozemlja, zato so se 
s tem pogosto srečevali ljudje 
tudi na našem območju, saj je 
tu bilo uničenih ali razbitih več 
takih skupin. Dve manjši, prva 
na območju gornjih Haloz, 
druga v Slovenskih goricah, 
tudi v začetku leta 1948. Neka
tere od teh skupin so čez naše 
območie samo potovale proti 
Hrvaški, med potjo pa so se 
tudi oskrbovale s plenitvijo, na
jpogosteje zadružnih trgovin. 

S L . B I S T R I C A / KAMNINE S POHORJA 

Trdo delo prizadevnih 
zbiraliev in raziskovakev 

Pohorje velja v slovenskem prostoru še vedno za dokaj neraz
iskano območje, pa najsi gre za naravno dediščino, ljudsko folk
loro, pesmi, noše, navade in običaje ter za kulturno preteklost 
nasploh. Z zbirko kamnin, tako značilnih za ta svet, je postalo 
javnosti nekoliko bližje. Sedemintrideset raznih kamenin, zbra
nih po vsem območju Pohorja, opremljenih z napisi ter varno 
spravljenih v novi zbirki Zavoda za kulturo Slovenska Bistrica, 
prikazuje pestro geološko zgradbo tega sredogorskega masiva. 

Primerke kamnin sla zbirala Franc Pajtler s Pragerskega, znani 
zbiralec vsega, kar diši po preteklosti, ter prof. Vi l i Podgoršek iz 
Ptuja, ki poučuje na drugi gimnaziji v Mariboru. Misel o zbirki 
kamnin s Pohorja se je porodila pred dobrim letom dni, z njo pa so 
dodatno popestrili že obstoječo stalno zbirko mineralov in fosilov v 
gradu Slovenska Bistrica. Po letu dni trdega in neumornega dela, ko 
je bilo potrebno opraviti veliko poti po vsem obširnem območju Po
horja, prekopati prenekatero zaplato zemlje, saj je Pohorje v dobršni 
meri pokrito z gozdovi, podrastjo ter pašniki in je do svežih lomov 
kamnin težko prit i, je zbirka postavljena na ogled širši javnosti. 

Zbirko je uredil dr. Peter Mioč, dipl. ing. geologije, z nasveti je po
magal dr. Vasja Mikuž, fotografije pa je mojstrsko posnel Marjan 
Grm - vsi iz Ljubljane. Njene predstavitve so se poleg Slovenjebis-
tričanov udeležili številni ljubitelji geologije, zbiralci mineralov, 
fosilov in kamnin, nekateri so svoje posebne primerke prinesli celo 
s sabo. Odprtje zbirke so popestrili pevci okteta Planika. (V T), 

Narava vabi 
Otroci vse preveč časa prebi

jejo stran od družine, pravza
prav cicibani preživijo večino 
dneva v vrtcih ali v drugih obli
kah varstva, šolarjem pa je prvi 
dom vse bolj šola (pouk, po
daljšano bivanje, prostočasne 
dejavnosti in podobno). Za
torej je tisti del dneva, ki ga la
hko družina preživi skupaj, 
izredno pomemben in drago
cen za otroke in starše. 
Običajno sta sobota in nedelja 
tista dneva, ko lahko družina 
zares zaživi polno od jutra do 
večera, in ni lepše sobote in 
nedelje, ki ju doživite v pom
ladno odeti naravi: otrokom in 
staršem daje naravno okolje, 
stran od mestnega hrupa in 
siceršnje naglice, neizmerno 
energijo in enkratno vsestran
sko sožitje. Kako prijetno in 
za.bavno je druženje v naravi in 
z njo, vam razkrivata knjižni no
vosti za mlade bralce, ki ju 
predstavljam v današnji Ted-
nikovi knjigarnici. 

ŠOLA 
NARAVOSLOVJA 

Avtor Mick Manning se je 
slovenskim bralcem že pred
stavil s knjigo Šola oblikovanja. 
Tudi Šola naravoslovja je gra
jena na enak način: avtor je 
oblikoval zanimiv priročnik za 
zgodnje odkrivanje naravnih 
zakonitosti, za njihovo opa
zovanje in ohranjanje 
naravnega okolja. Priročnik 
popelje mlade nadebudneže v 
bližnji gozd, na morje, zanimive 
pustolovščine čakajo tudi na 
domačem dvorišču, na vrtu, na 
travniku. Avtor duhovito navaja 
otroke na spoštljiv odnos do 
narave ter uči enostavnih 
ustvarjalnih postopkov: re
cimo, kako narediti oblačilo za 
skrivno opazovanje živali, kako 
spoznavati različna domovanja 
živali, kako prepoznavati žival
ske tace in kakce, kako izdelati 
»motel za male pošasti«. 

Šola naravoslovja je zabavna 
in poučna za vso družino, še 
posebej, če boste v šolo pov
abili tudi prijatelje. Knjiga ima 

48 strani, izdala j o je založba 
Učila iz Tržiča, Solo naravos
lovja je iz angleščine prevedla 
Andreja Blažič. 

50 ZAMISLI ZA 
OTROKE V 
NARAVI 

Knjižna novost prihaja iz 
založbe Didakta iz Radovljice 
in je namenjena učencem od 
tretjega razreda dalje. Seveda 
lahko posamezne naloge izva
jajo tudi manjši otroci ob 
pomoči odraslih. Avtorica 
Cecilia Fttzsmons je izbrala 
zabavne in uporabne zamisli, 
ki bodo otrokom pomagale pri 

okoljski vzgoji. Čeprav knjiga 
ponuja nekaj podobnih zamisli 
kot Šola naravoslovja, pa je 
bistveno zahtevnejša in tako je 
tudi oblikovana, naioge so ilus
trirane s tristotimi fotografijami 
ter pojasnjene otrokom 
primerno, a hkrati resno in 
poučno. Vse zamisli v knjigi so 
podane korakoma in so 
razdeljene v šest poglavij: Do
brave in gozdovi, Polja in žive 
meje, Parki in vrtovi, Življenje v 
ribniku, Na morju, Razvednio 
doma. Tiste naloge v knjigi, ki 
bi utegnile biti nevarne, so 
označene z rdečim klicajem. 

Knjiga ima 96 strani in jo je 
prevedla Nina Grahek-Križnar. 

Obe knjigi priporočam 
otrokom in odraslim, staršem 
in učiteljem, saj vsebujeta 
zares vabljive oblike druženja z 
naravo ter vzpodbujata 
kvalitetno preživljanje prostega 
časa. 

i / / / ano Klemenčii 
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S o i r o l s i r o društvo Lenart 
Takoj po sprejemu te obvez

nosti je začel cir, Gorisek raz
mišljati o možnostih odkupa 
zgradbe za potrebe sokolske-
ga društ\/a, ki za telovadne vaje 
ni imelo pravih prostorov. Po 
večkratnem, vendar kratkem 
Dopisovanju med dr. Milanom 
Goriškom in Antonom Begom 
sta s e dogovorila, da bo po 
sodni cenitvi dala svojo 
ponudbo Glavna hranilnica Le
nart in ponudila primerno ceno 
za odkup posiODja, obenem pa 
se obvezala, da bo dala šolsko 
poslopje takoj na razpolago za 
šolske namene""'^. 

To je pomenilo za Sokol veli
kanski korak naprej, pokazala 
pa se je tudi naklonjenost 
državnih oblasti do društva, ki 
pred vojno ni imelo rnočnejše 
podpore'*''. Po sodni cenitvi je 
znašala vrednost zgradb in 
zemljišča 43.000 kron. Cena je 
bita mikavna, in da bi odvrnili 
deženo vlado od javne proda
je, je lenarška Glavna hranilni
ca postavita Višjo ponudbo , in 
sicer so za pos ' op ja in 
zemljišča ponudili 50.000 kron. 
Deželna vlada v Ljubljani je to 
ponudbo sprejela in tako je po 
njenem sklepu z dne 29. av
gusta 1919. leta glavna hranil
nica Lenart postala lastnica 
premoženja bivšega "SCHUL-
VEREINA" v Lenartu Telo
vadnico je takoj brezplačno 
odstopila v uporabo Sokolu. 

Da nam bo to prizadevanje 

Glavne hranilnice nekoliko 
razumtjivejše, je treba zapisati, 
d a so bili njeni ustanovitelji 
prav dr. Gortšek, Franjo Štupi-
ca, Lešnik, Breznik in drugi na
rodno zavedni premožnejši 
tržani Lenarta. Šlo je namreč za 
gospodarsko krepitev nekate-
nh pozicij v trgih, kot je bil na 
primer Lenart, v katerem je 
prevladoval nemški kapital. 
Ekonomsko najmočnejši tržani 
so bili Nemci, zato je bila po
membna vloga slovenskega 
dena rnega zavoda, kakršen Je 
bil Glavna hranilnica Lenart. Ze 
v desetletju pred prvo svetovno 
vojno so se povsod na Štajers
kem, tudi v Lenartu, narodnjaki 
trudili, da bi ljudstvo iztrgali 
nemškemu kapitalu, d a bi ga 
gospodarsko osamosvojili ter 
ga s tem oteli pred nemškim 
nacionalnim pritiskom. 
Sredstva za to so našli v hranil
nicah in posojilnicah. V Lenartu 
sta že dalj č a sa obstajali 
nemško posojilno društvo 
(VORSCHUSSVEREIN) in okra
jna posojilnica, ki je v 80, letih 
prejšnjega stoletja prešla v slo
venske roke, v začetku tega 
stoletja pa imela veliko gospo
darskih težav. Iz težav jo je 
kmalu po prihodu v Lenart 
(1904) izvlekel dr. Milan 
Gorišek. Član načelstva je leta 
1906 posta! tudi Štupica, a je 
samovoljno odobraval posojila, 
zato sta morala z Goriškom iz 
Okrajne posojilnice izstopiti. 

Kmalu pa sta skupaj z Lešni
kom, Poličem in š e nekaterimi 
ustanovila Glavno hranilnico in 
posojilnico Slovenskih goric 
kot zadrugo z neomejeno 
zvezo*^. 

Hranilnica se je kmalu okrepi
la, bila je v povsem liberalnih 
rokah in postala najmočnejši 
denarni zavod v Slovenskih go
ricah. Podružnice je imela na 
Mariji Snežni (Vetki) in prt Sv. 
Ani (kjer je imel precej pris
tašev tudi Sokol, op.p.), na 
občutljivem delu slovenske 
meje. Glavna hranilnica je že 
od vsega začetka podpirala de
lovanje Sokola, skrbela je za 
gospodarski razvoj podeželja 
in kulturno dejavnosf^^. Njena 
podpora Sokolu ob ustanovitvi 
tega društva je bila pomem
bna, saj je bil temeljni motiv za 
ustanavljanje takšnih društev 
na Štajerskem boj zoper 
nemškutarstvo in krepitev slo
venske narodne zavesti. 
Glavna hranilnica je torej omo
gočila Sokolu delo v novih telo
vadnih prostorih, ki jih je kupila 
za 50.000 kron. 

Toda kmalu so se zadeve 
zapletle. Za nakup so lokalni 
klerikalni dejavniki izvedeti 
pozno, šele po pravnomočnos
ti sklepa o nakupu. Začeli so 
obtoževati dr. Goriška in takrat
nega gerenta občine in 
nadučitelja v Lenartu R a d a 
K o p i c a , da sta delovala proti 
interesom občine, saj naj bi 

bojda odklonila ponudbo 
deželne vlade o prodaji poslo
pij in zemljišča občini. Kopica 
so odstranili, dr, Gorišek pa je 
moral oditi iz občinskega od
bora, v katerem je imela večino 
takratna SLS. Sprožiti so tudi 
gonjo v lokalnem časopisu 
(Slovenski gospodar , op.p.), 
zoper liberalno usmerjene inte
lektualce so nastopiti tudi tako, 
da so na nekatera mesta med 
občinskimi nameščenci pos
tavljali celo predvojne nemšku-
tarje. Najbolj so s e zadeve zap
letle, ko je postal v Beogradu 
minister rojak iz Jurovskega 
Dola Ivan Roškar . Uspeli so 
doseči, da je finančna prokura-
tura odklonila sodelovanje pri 
sestavi p o g o d b e o nakupu 
poslopij in zemiiišča, ki bi mo
rala slediti sklepu deželne vla
de v Ljubljani. Zastopnik 
Glavne hranilnice si je.pomagal 
z zakonom in je uredil 
zemljiškoknjižno stanje tako, 
da je Glavna hranilnica iz Le
narta sicer postala lastnik pos
lopij, vendar so pritožbe iz 
Ljubljane nenehno potovale v 
Beograd (v Ljubljano pa iz Le
narta, op.p.). Da bi zadeve do
končno uredili in rešili, s o leta 
1920 dr. Milan Gorišek, Davorin 
Polič, Radistav Kopic in dr. Bru
no Weixi sklenili pogodbo o us
tanovitvi Rodne g rude , to je 
družbe za nakup in prodajo 
zemljišč. Istega leta je Glavna 
hranilnica prodala tej družbi 
poslopje, v katerem je bila telo
vadnica, s pripadajočim 
zemljiščem za 10.000 kron. Šlo 
je za navidezno pogodbo , nas
top novega lastnika pa je one
mogočil razveljavljanje vsake

ga sktepa. S tem je Sokol dobil 
svoj dom, končali so se tudi na
padi na člane in zahteve, da 
društvo prostovoljno odstopi 
poslopja. Lastninsko vprašanje 
je bilo s tem rešeno. Rodna 
gruda je poskrbela tudi za ure
ditev Sokotskega doma, v kate
rem je mariborsko podjetje G. 
ing. Fiferhei uredilo oder in pri
merne garderobe. Stroške v 
višini 70.000 kron je pokrila 
Glavna hranilnica. Prenovljeni 
dom je bil 31.12.1921 predan 
Sokolu v popotno uporabo. Po 
tem se je Rodna gruda spe t 
odločila prepustiti z novo po
g o d b o vse nepremičnine 
Glavni hranilnici. Prenos so op
ravili šele teta 1929, ko so 
vknjižiti_ služnostno pravico za 
Sokol'*''. Po končani prvi sve
tovni vojni in nastanku nove, ju
goslovanske države, s e je vlo
ga Sokola precej spremenila. 
Tyrševa načela in skrb za krepi
tev narodne zavesti niso bili 
več tako v ospredju, važnajša 
postaja telovadba. Tečaji telo
vadbe sprva niso bili pogosti, 
tudi števitčnos lenarški Sokol v 
prvih letih nove države ni bil 
močan. Občutili so tudi poman
jkanje strokovno usposobljenih 
kadrov. 

Telovaditi so člani lenarškega 
Sokola začeti leta 1919. Telova
dcem, ki so se srečno vrnili iz 
1. svetovne vojne, so s e 
pridružili nekateri novi, mlajši 
člani. Ustanovili so posamezne 
oddelke, ki so vaditi telovadbo. 
Najprej so se s telovadbo 
ukvarjali s amo člani, šele kas
neje tudi članice. Teh v le-
narškem Sokolu ni bilo veliko. 

OPOMBE 

Katoliška narodna stranka ic 
želela poglobiti versko življenje 
in katoliško zavest mod Slovenci. 
" Glavni predstavniki libcralizr.i . 
na vasi oz. podeželju (Lenart) -> 
bili bogati kmetje, ki pa so 1-^ 
Krekovem zadružništvu pre.šli v 
klerikalni del. Liberalna stranka 
se je mcK'no naslonila na 
učiteljstvo in Sokole. 
^ Bogo Tep!y, Narodnostni m 
politični boji pri Lenartu v deset
letju pred prvo svetovno vojno; 
zbornik med M u r o in Dravo. 
Maribor 1968, str. 497; odslej 
Teplv 
^Teply,.slr. 497 

Matija Slekovec. Popotnik 
1887/VTII in Kronika župnije S \ 
Lenart 

M . Močnik, govor ob 2{.K)-leini-
ci šolstva pri Lenartu. Lenari 
1959 
' Teplv, str. 498 

Dr . Ožbolt Ilaunig - razslav i 
ob .^0-letniti njegove smrti. 
Matična knjižnica Lenart, febru
ar 1995 

Teply. str. 502 
"Tep ly , str. 502 
" Narodno napredna stranka je 
poslavljala težišče ^-vojega 
programa na /.ahlevo po narodni 
avtonomiji; zavzemala se je /a 
splošno volilno pravico, po/di< 
vila krščansko socialno gihanie 
in priznavala katoliška verska 
načela. 

M . Toš. Mi lan Gorišek, gonil
na sila sokolskeua društv.:i. 
Večer. 19.1.1995 

Igor-Žemljic, čitalnice Sever
nih Slovenskih goric 
'^Teply, str. 505 

. \L Toš. 40 let O G Z Lenart. 
Lenari I'̂ ).̂  

S L O V E N S K A B I S T R I C A / PETDESET LET GLASBENE ŠOLE 

svo/e prostore 
G l a s b e n o š o l o v S l o v e n s k i B i s t r i c i v s e s k o z i s p r e m l j a j o 
p r o s t o r s k i p r o b l e m i . Z l a t i j u b i l e j b o d o n e u r a d n o p r a z n o v a 
li l e t o s , u r a d n o p a p r i h o d n j e le to . D o 1 9 7 3 . le ta je b i l a to 
s a m o s t o j n a š o l a , o d t a k r a t da l je p a je d i s l o c i r a n a e n o t a 
S r e d n j e g l a s b e n e i n b a l e t n e š o l e iz M a r i b o r a . 

Prvi zapiski o slovenjebistriški 
glasbeni šoli segajo v leto 1948, 
ko je šola pričela, sicer neu
radno, delati; naslednje leto pa ji 
je tedanje ministrstvo za prosve-
to izdalo še uradni dokument o 
obstoju. Vse do 1973. leta je glas
bena šola v Slovenski Bistrici de
lovala samostojno, po tistem letu 
pa je postala zaradi kadrovskih 
problemov dislocirana enota 
Srednje glasbene in baletne šole 
iz Maribora. Na vprašanje, zakaj 
se sedaj, ko je število učencev iz 
leta v leto med 350 in 400, letos 
pa jih je z oddelki v Oplotnici, 
Poljčanah in na Zgornji Ložnici 
ter štirimi oddelki baletne šole 
380, ne osamosvojijo, je ravnatelj 
Ignac Pančič povedal, da so še 
vedno problemi pri poučevanju 
instrumentov, kjer je manj ur, to 
je pri tolkalih, trobilih, violini in 
baletu, to pa uspešno rešujejo z 
matično šolo iz Maribora. Poleg 
strokovne povezave med obema 
šolama imajo nekatere prednosti 
tudi učenci, ki se odločajo za na
daljnje šolanje na Srednji glasbe
ni in baletni šoli v Mariboru; 
tam se t renutno šola dvanajst 
Bistričanov. Kader, ki poučuje 
na bistriški glasbeni šoli, 
šestnajst redno zaposlenih in se
dem honorarcev, je razmeroma 
mlad ter strokovno pr imerno us
posobljen. Večinoma so zrasli iz 
bistriške glasbene šole, ki pre
more bogato zaledje glasbenih 
talentov. Trenutno sta na šoli 
tudi dva pripravnika iz Slo
venske Bistrice. 

Glasbena šola, ki deluje v dru
gem nadstropju gradu, se vses
kozi, od ustanovitve dalje, otepa 

s prostorsko stisko. Tud i sedanji 
prostori jim ne zadostujejo, še 
posebej jim primanjkujejo učil
nice za individualni pouk in ba
let, ki je sedaj na drugi lokaciji. 

I g n a c P a n č i č , r a v n a t e l j 
s l o v e n j e b i s t r i š k e g l a s 
b e n e š o l e . F o t o : V T 

Pouk je sprva potekal v kletnih 
prostorih sedanjega Slomškove
ga doma, nato so šest let gostova
li v prostorih dislocirane enote 
osnovne šole Pohorski odred na 
Vošnjakovi, od 1989. leta pa so 
na sedanji lokaciji. 

Ob zlatem jubileju bodo 
končno le dobili svoje prostore. 
Zeleno luč za adaptacijo nekdan
je stavbe Emi Poljčane, ki je se
daj v lasti občine in leži za 
knjižnico, so dobili na no
vembrski seji občinskega sveta. 
V teh dneh končujejo gradbeni 
projekt, njegova investicijska 
vrednost je 60 milijonov tolar
jev. Od tega bo občina £r ispev^a 

dve tretjini, tretjino pa glasbena 
šola sama. V tem mesecu bo 
javni razpis za izvajalca del in do 
septembra naj bi bila adaptacija 
končana. V novi zgradbi, kjer bo 
na voljo 600 kvadratnih metrov 
funkcionalnih površin, bodo 
pridobili enajst učilnic za indivi
dualni pouk, učilnico za sku
pinski pouk, v spodnjem delu pa 
bo manjša dvorana, ki bo služila 
za baletno šolo in kjer bodo tudi 
javni nastopi učencev glasbene 
šole, primerna pa bo tudi za vaje 
pihalnega orkestra, ki v okviru 
šole uspešno deluje že dve leti. 
Orkester šteje okoli 50 članov, v 
njem pa igrajo sedanji in 
nekdanji učenci glasbene šole ter 
učitelji. Lansko leto so bili prvič 
na tekmovanju pihalnih orkest
rov v zabavnem programu, ki že 
nekaj let poteka v Ormožu, ter v 
svoji kategoriji dosegli prvo 
mesto. Tega tekmovanja se na
meravajo udeležiti tudi letos. V 
tem mesecu bo pihalni orkester 
glasbene šole sodeloval na pro-
menadnem koncertu ob novem 
občinskem prazniku, pa tudi v 
unionski dvorani v Mariboru, 
kjer se bodo srečali pihalni or-
kesti glasbenih šol. 

Kljub nekaterim prostorskim 
problemom dosega slovenjebist-
riška glasbena šola na regijskih 
in tudi državnih tekmovanjih 
lepe uspehe. Tako so na 
letošnjem regijskem tekmovanju 
v začetku februarja dobili kar 
šest prvih nagrad. Edini , ki je 
dosegel na tekmovanju sto točk, 
je bil enajstletni saksofonist Blaž 
Miovič. 

Vida Topolovet 

P T U J / GIMNAZIJA V MREŽI ŠOL UNESCA 

Pustno srown^ g A n t m ^ c ^ v 
P t u j s k a g i m n a z i j a je b i l a s e p t e m b r a 1997 spre je ta v 
č l a n s t v o v m r e ž o U N E S C O š o l ( A S P - A s s o c i a t e d S c h o o l 
P r o j e c t ) , k a r p o m e n i v e l i k o č a s t i n o d g o v o r n o s t n a n a c i o 
n a l n i , s t r o k o v n i , k u l t u r n i i n o s e b n i r a v n i . U n e s c o v a m r e ž a 
šo l je b i l a u s t a n o v l j e n a leta 1953 k o t m a j h e n p ro jek t v 
o k v i r u O r g a n i z a c i j e z d r u ž e n i h n a r o d o v , a je p ro jek t d o 
d a n e s p r e r a s e l v m o g o č n o o r g a n i z a c i j o 2800 šo l v 114 
d r ž a v a h . G l a v n i c i l j p r o j e k t a je b i l i n o s t a j a še d a n e s : v z g o 
j a i n i zobraževan je m l a d i h l j u d i za u r e s n i č e v a n j e i n s p o š t o 
van je m i r u i n č l o v e k o v i h p r a v i c v o k v i r u m e d n a r o d n e g a 
r a z u m e v a B J a i n s o d e l o v a n j a . 

Za uresničevanje teh načel je po
membno, da mladi med seboj ne
nehno komunicirajo in se spozna

vajo, zato so v predpustnem času 
na ptujski gimnaziji organizirali 
srečanje slovenskih gimnazij, ki so 

P r e d p u s t n o s r e č a n j e g i m n a z i j c e v v P t u j u 

S t a v b a n e k d a n j e g a p o l j č a n s k e g a E m i j a , k i j o b o d o 
k m a l u p r i č e l i p r e u r e j a t i z a p o t r e b e g l a s b e n e š o l e . 

F o t o : V T 

vključene v mrežo UNESCO šol. 
Udeležilo se ga je 32 dijakov in nji
hovih spremljevalcev iz gimnazij 
Novo mesto, Ravne na Koroškem, 
Škofja Loka, Nova Gorica, Celje 
Center in Jožeta Plečnika iz Ljubl
jane. 

Tisti torek, 10. februarja, je bilo 
prekrasno sončno vreme, tako da 
tudi gostje od daleč niso imeli 
težav s potjo. Ob prihodu so se 
posladkali s pustnimi krofi in po
pili sok, hkrati pa so se spoznali in 
navezali prve stike. Gostiteljice iz 
Gimnazije Ptuj Barbara Kukovec, 
Valerija Mahorič, Tanja Leber in 
Mihaela Jakomini so za začetek 
delovnega srečanja predstavile 
pustne običaje, pa ne preveč, ker 
vemo, da je ptujski pust znan po 
vsej Sloveniji. Zanimiveje je bilo, 
ko so vsi skupaj izdelali majhno 
kurentovo masko iz barvastega pa
pirja. Ptujčani so bili veseli, da so 
si njihovi prijatelji te izdelke od
nesli domov kot spomin na pustno 
srečanje na Ptuju. 

Ob 12. uri jih je avtobus odpeljal 
v delavnico kurentove opreme 
Branka Klinca. Gospod Kline je 
slikovito opisal starodavne pustne 
običaje, ki so povezani s kuren
tom, in razložil, kako nastane ku-
rentova maska. Boža iz Novega 
mesta so oblekli v kurentova 
oblačila, mu pripeli velike zvonce 
in ga naučili osnovnih kurentovih 
korakov. Potem je malce zaplesal z 
Barbaro, vendar ni bil preveč hu
doben. 

Po kosilu v šoli so si ogledali . 
muzejsko zbirko na ptujskem gra- * 
du in gostje so bili navdušeni nad ^ 
glasbili v glasbeni zbirki, vendar j 
so se pred odhodom še sprehodili ' 
po ptujskih ulicah. Proti večeru 
smo se razšli z obljubo, da to ni i 
bilo zadnje srečanje, temveč 
začetek tvornega sodelovanja. Vse,: 
kar so ta dan doživeli, jih je 
zbližalo in vtisnilo nove dimenzije 
v delo v okviru UNESCA. Za 
uspešno uresničevanje načel in cil
jev UNESCA je potrebno veliko 
sodelovanja, izmenjave mnenj in 
izkušenj, veliko sporazumevanja 
in zbliževanja, predvsem pa veliko 
časa, pripravljenosti in odprtost za 
sprejemanje novega in dru
gačnega. 

M . Centrih 



S E M T E R T J A - PO NAŠIH OBČINAH 

€enler iuršinske obilne vzgledno urejen 
Prvič n a s j e pot iz ptujske smeri vodila v S lovenske gorice , 
m e d J u r š i n č a n e , v faro sv. Lovrenca. Nekdaj so Jurš inc i 
spadal i pod okraj Ptuj , z novo l o k a l n o samoupravo pa je na
selje Jurš inc i pos ta lo središče e n e m a n j š i h s lovenskih 
obč in , ki j e nas ta la na območju nekdanje s lovenskogor iške 
krajevne skupnos t i . Iz Ptuja do Jurš incev j e z avtomobi lom 
po precej ovinkast i in že u n i č e n i cest i dobrih 12 ki lometrov. 
V nase l ju j e vse drugače in dost i bolj urejeno . 

Popotnika v Juršincih najprej 
pozdravi lesena tabla z napisom 
Dobrodošli v občini Juršinci, 
nekaj novih stanovanjskih hiš 

na obeh straneh ceste in lep 
pogled na stari del kraja. Že na 
prvi pogled je videti, da 
Juršinčani dajejo velik poudarek 
urejenosti kraja, skrbijo za čisto 
okolje in nasploh lep videz, kraj 
pa se je v zadnjih nekaj letih še 
kako spremenil in razširil. 

Juršinci kot občinsko središče 
so razpeti med ravninskim in 
hribovitim delom osrednjega 
dela občine, med polji, trsnimi 
nasadi in travniškimi površina
mi, nekoliko više so vinorodna 
gričevja in nasadi sadovnjakov, 
okolica je obdana z gozdovi. Tod 
mimo pelje pomembna cestna 
povezava med Ptujem in Gornjo 
Radgono, kraj je tudi pomemben 
prehod med Ptujskim in Murs
kim poljem, obdan pa je z dolino 
potoka Krke. V trinajstih nasel
jih živi blizu 2400 občanov. 

Ta letni čas sicer Juršincem ne 
daje toliko zelenega sijaja kot 
ponavadi, obiskovalcu pa ponu
di razgledovanje po dolini, ogled 
nekaterih znamenitosti, mnoge 
od teh so tudi označene s kažipo
ti, lahko pa se povzpne na slo
venskogoriške griče in si ob le
pem vremenu privošči prijeten 
oddih. Naselje, pravijo, ni bilo 
nikoli tipično podeželsko, t a je 
lepo vidno tudi po nekaterih 
modernih stanovanjskih hišah 
ob vstopu v naselje, vendarle pa 
je naju s sodelavcem najprej zva
bil stari del Juršincev. Tod je 
lepo obnovljena farna cerkev, 
posvečena sv. Lovrencu, po ka
terem ima občina tudi svoj 
občinski praznik, pred cerkvijo 
je stara kmečka hišica in tam so 
lani jeseni Juršinčani predstavili 
svojih pet »občinskih« kraljic. 
Nedaleč vstran sva opazila, da je 
bila pred kratkim obnovljena 
stara šola s pr izidkom, na dan 

najinega obiska pa v šolski oko
lici ni bilo opaziti nereda ali česa 
podobnega. Povzpela sva se tudi 
do pokopališča, mrliške vežice 
in pogledala tudi po bližnji oko
lici. Vse je bilo urejeno, kot se za 
ta prostor spodobi, smeti so bile 
na svojem mestu, pokopališče 
skrbno vzdrževano in zraven še 
moderno zgrajena mrliška 
vežica. Pa včasih ni dobro pogle
dati za ograjo pokopališča, kajti 
tam se zmeraj najde kakšen 
odvržen predmet, in tudi zraven 
juršinskega pokopališča sva jih 
opazila kar nekaj; verjetno so jih 
tam odložili ljudje, ki jim je 
težko narediti nekaj korakov do 
posod za smeti. 

P O P O T E H , K I 
V O D I J O V 
G O R I C E 

Smeti nisva mogla spregledati 
tudi ne ob cesti (verjetno jih je 
tistega dne tja prinesel močan 
veter), ki ji pravijo vinska turis
tična cesta Slovenskih goric in 
pelje do Toplakove turistične 
kmetije in Herbersteinove kleti, 
kjer gospodari sam juršinski 
župan Alojz Kaučič. Seveda pa 
občina ne premore samo dveh 
turističnih kmetij, saj je še eden 
na Gomili pri razglednem stol
pu, naslednji pri Toplakovih v 
Mostju, občina pa se lahko poh
vali še z urejenimi ribniki. 
Povsod pa ponujajo v pokušnjo 
in prodajo vrhunska buteljčna 
vina, zraven pa se najde še kak 
domač kmečki prigrizek. 

Malo sva se razgledala še po 
okolici, potem pa se odpravila v 
center Juršincev, mimo 
Trsničarske zadruge, ki jo je si
cer težko najti, pa je vendar po
membna »ustanova« v kraju z 
dolgoletno tradicijo, saj je bila v 
Juršincih leta 1905 ustanovljena 
prva Štajerska trsničarska zadru
ga. Juršinčani imajo tudi proda
jalno kmetijske zadruge, tri gos
tilne z bolj skromno ponudbo 
jedi (izvzeta je ponudba jedi, 
predstavljenih na enem od gos
tinskih panojev), samopostrežno 
trgovino (to bi bilo potrebno 
obnoviti vsaj na zunaj), bolj ure
jena pa je zgradba, v kateri je 
zdravstveni dom, v njem pa do-
muje tudi vrtec. Težko bi bilo ob 
glavni cesti spregledati občinsko 
zgradbo, ki na zunaj ne daje pre
tirano svetlečega in domačega 
videza, tam zraven je še sedež 
krajevnega urada in pošte, nakl
jučje pa je dalo, da sva ravno pri 
občinski zgradbi srečala tudi 
župana Kaučiča in člane 
občinskega sveta, ki so se tistega 
dne odpravljali na nekajdnevno 
potovanje. 

V kraju sva opazila mnogo 
sprememb, vsaj tistih v komu
nalni infrastrukturi, saj ima na
selje pločnik, urejena so avto
busna postajališča in opremljena 

N a t e j s t a r i h i š i p i š e , d a s o d i j o J u r š i n c i p o d p t u j s l < i o k r a j . Č e j e ž e I n i š a s t a r a ( i n 
l e p a ) , b i l a l - i k o b i l a t a b l a s o d o b n a . 

z lesenimi hišicami, občani so 
oskrbljeni tudi z vodovodom, te
lefonom in do skoraj vsakega 
gospodinjstva že vodi modern
izirana cesta. 

Zapeljala sva se še nekaj sto 
metrov vstran od centra Juršin
cev in našla nekaj manjših divjih 
odlagališč; nekateri so si jih 
omislili kar pred svojimi hišami. 
Lep dokaz malomarnosti in 
nečednosti nekaterih občanov. 
Je že tako, da je večje odpadke 
pač potrebno nekam odložiti, 
ker pa v občini Juršinci toliko 
poudarjajo razvoj turizma in 
imajo za to seveda vse možnosti, 
pa tega ne bi smeli spregledati. 

Š E K R A T K A 
A N K E T A . . . 

Le kje so bili ljudje tisti četr

tek, saj sva jih želela 
povprašati, kaj jih moti v 
občini in kaj jim je na drugi 
strani najbolj všeč. Nekaj 
občanov sva vendarle srečala in 
se s tremi pgovorila. 

Alojz Šegula iz Grlincev: 
»Rekel bi, da je pri nas vse ureje
no in v takem okolju delam z ve
likim veseljem. Imamo kar nekaj 
urejenih kmetij , vinogradov in 
nasploh prelepo naravo. Najbolj 
pa me moti nesnaga v naši okoli
ci, to bomo morali odpraviti.« 

Brigita Krajnc iz Senčaka: »V 
naši občini me ne moti nič, rada 
pa bi pohvalila našega župana 
Alojza Kaučiča, ki je v treh letih 
veliko naredil za nas občane. 
Odkar smo občina, smo vseka
kor bolj urejeni, saj imamo tudi 
vodovod in telefone, več prosto
rov pa bomo potrebovali še v 

šoli, kjer si želimo novo, večjo 
telovadnico in da bi se šoli 
priključil še vrtec« 

Andrej Ceh ml. iz Juršincev: 
»Sem eden mlajših občanov naše 
občine in nasploh sem zadovol
jen z urejenostjo kraja. Rad bi 
pohvalil našega župana, saj je 
izpeljal veliko pomembnih na
log. V tem trenutku se ne bi 
spomnil, da me kaj moti v 
občini, povedal pa bi, da si mladi 
najbolj želimo veliko športno 
dvorano in igrišče, kjer bi imeli 
več možnosti za razvijanje 
različnih športov.« 

Tako. Povedali smo vam naše 
mnenje in pogled na center 
občine Juršinci, svoje so k temu 
dodali še trije občani. Na kratko 
bi po obisku Juršincev dejala, da 
sva kraj pogledala z vseh strani, 
opazila le malo pomankljivosti 
in veliko izboljšav, mnogo svet
lih zgradb in nasploh urejen 
center občine. Nekaj juršinskih 
posebnosti sva seveda ujela tudi 
v fotografski objektiv. 

Avtorja besedila in fotografij: 
Tatjana Mohorko 

In Jože Bračii 

A l o j z Š e g u l a i z G r l i n c e v I B r i g i t a K r a j n c i z S e n č a k a A n d r e j C e h i z J u r š i n c e v 

J u r š i n s k a m r l i š k a v e ž i c a i m a m o d e r e n v i d e z 

V letih 1990 in 1991 smo. 
obiskali večino krajevnih 
središč na našem območju 
ter o njih zapisali nekaj 
pohvalnih, pa tudi kritičnih 
besed, odvisno pač od vtisa, 
ki gaje na nas naredila ure
jenost ali neurejenost posa
meznega kraja. Od takrat je 
minilo precej let, mnoga 
prejšnja krajevna središča 
so postala občinska. Odnos 
ljudi do urejenosti svojih 
krajev in do okolja nasploh 
se je spremenil, upamo, da 
na boljše. Tako je vredno 
danes znova pogledati po 
naših krajih, zabeležiti nji
hov vtis na obiskovalca, v 
fotografski objektiv pa ujeti 
lepe in manj lepe prizore. 
Odločili smo se torej, da se 
bomo znova potepali po 
naših krajih in bralcem spo
ročali, kaj smo videli in 
posneli. Pri tem nas ne bodo 
zanimali vzroki za lepo ali 
manj lepo podobo krajev, o 
tem se tudi ne bomo pogo
varjali s krajevnimi velja
ki. Merodajni so naši prvi 
vtisi, kakršni so tudi vtisi 
turista, ki nas prvič obišče 
in si o nas in našem okolju 
ustvari mnenje ter ga hrani 
vse do morebitnega nas
lednjega obiska ali kar celo 
življenje. Ni torej nepo
membno, kako nas vidijo 
drugi, zato bi k lepši in pri
jaznejši podobi naše dežele 
radi prispevali tudi z našo 
akcijo. i 



S T R M E C P R I P O L E N S A K U / SREČA JE V DROBNIH STVAREH 

Ko p r i t e č e ifocf0 lx ptpe 
z ro j s tvom n o v i h o b č i n s o p o s t a l i o č i t n e j š i in bol j v idn i 
p r o b l e m i v n e k a t e r i h kra j ih , ki so b i l i v prejšnj i 
ureditv i zakr i t i . Prav gotovo s o z n o v i m i o b č i n s m i 
ve l iko p r i d o b i l i preb iva lc i S tre jacev , Ž a m e n c e v , S l o m o v , 
Brezovcev i n S t r m c a pri P o l e n š a k u , ki s p a d a j o zdaj v 
o b č i n o D o r n a v a . Čeprav s i t e ž k o p r e d s t a v l j a m o ž iv l jenje 
brez p i t n e vode , so j o v t e h kraj ih v z a d o s t n i h k o l i č i n a h 
dobi l i š e l e pred k r a t k i m . 

Kot je povedal Jožef Hojnik, 
predsednik dornavskega občin
skega sveta in predsednik 
komisije za infrastrukturo, sta si 
župan in celotno vodstvo zadala 
kot prioritetno nalogo, čimprej 
urediti v njihovih krajih oskrbo 
s pi tno vodo. Najprej so gradili 
javni vodovod v Preradu, pred 
kratkim pa v drugih omenjenih 
krajih. Ti so na področju Sloven
skih goric in imajo predznak de
mografsko ogrožena področja. 
To jim sicer ne prinaša nobenih 
ugodnosti, le to, da je izgradnja 
infrastrukture zaradi konfigu
racije terena še dražja. V občini 
Dornava so ostali zdaj brez 
javnega vodovoda le še v naselju 
Bratislave!, a naj bi ga dobili le
tos. 

Če sem se lani, ko sem delala 
reportažo o tem, da prikažem 
našim bralcem, kako zelo je 
potreben v teh krajih vodovod, 
tja napotila nekoliko 
zaskrbljena, sem se tokrat zelo 
optimistično podala v Strmec 
pri Polenšaku. Najprej sem se 
zapeljala na prvi hrib, kjer je del 
naselja, in po ilovnati cesti, ki je 
zaradi posegov in gradnje tele
fona ter vodovoda kar precej 
uničena, le prispela do prvih hiš. 

V O D N I V I R I S O V 
S T R M C U R E D K I 

Najprej sem se ustavila pri Ho-

jnikovih. Gospodinja Marija me 
na pripombo nad cesto potolaži, 
da je bila že hujša, a vsega ne 
morejo dobiti naenkrat. Toda 
zdaj odpade vsaj tq skrb, kako 
bodo na hrib pripeljali vodo. 

Marija se spominja, koliko 
težav je voda povzročala že 
njenim prednikom. Iskali so jo, 
kopali studence več deset 
metrov globoko, vode pa ni bilo. 
Kot da bi jim narava kljubovala. 
Vodnjake so kopali ročno, to je 
bilo zelo težko in tudi nevarno 
delo. Veliko jih je zaradi 
poškodb ali revme postalo ob 
tem opravilu invalidov ali hudo 
bolnih, nekaj pa jih je izgubilo 
življenje, med njimi tudi Mari
jin dedek. Okrog petsto metrov 
od njihove hiše še vedno stoji 
vodnjak, v katerem nikoli ni bilo 
vode. Zaradi tega so morali po 
vodo daleč vstran. Iz doline so jo 
največkrat ročno prinesli na 
hrib, kar je zelo zamudno in 
naporno, še posebej, če je pri hiši 
živina. 

Vsak prebivalec se je moral 
znajti po svoje. Zaradi poman
jkanja vode jih je v zadnjih letih 
oskrbovalo z njo Komunalno 
podjetje iz Ptuja. Vodo in prevoz 
pa so morali plačati. Včasih se je 
zgodilo, da komunalci zaradi 
slabe ceste niso mogli na hrib. 
Marija pove, da so jim velikokrat 
vodo pripeljali gasilci iz 

M a r i j a H o j n i k u p a , d a b o o d s l e j i z n j i h o v i h p i p v e d n o 
p r i t e k l a z d r a v a p i t n a v o d a 

H č e r k a M a r i j a t e r z a k o n c a O l g a i n F r a n c R o š k a r s o 
z e l o v e s e l i , d a s o d o b i l i v o d o 

Moškanjcev in jim tako napol-
n ih cisterno. V hiši že imajo 

napeljan vodovod, iz katerega pa 
mnogokrat ni pritekla pitna 
voda. Upa, da bo zdaj oskrba 
nemotena. 

Čeprav je bil dan meglen in vse 
prej kot prijazen, je mojo pozor
nost pritegnila osamljena 
kmečka hiša. Ko se približujem 
gospodarskemu delu hiše in vso 
pozornost namenim temu, kje se 
bo prikazal kakšen kosmatinec, 
si nekoliko oddahnem, ko 
zagledam gospodarja. Prijazno 
me pozdravi in preveri, ali 
mogoče kaj prodajam. Hitro 
opravim predstavitvene formal
nosti in povem, zakaj sem prišla. 
Gospodar F ranc Roškar mi 
potoži, da pri svojih 79 letih 
nekoliko slabše sliši, in že 
pokliče ženo Olgo, da naj mu 
prinese slušni aparat. Iz hiše 
stopi prijazna, zelo zgovorna 
gospa, ki svojih 79 let zelo dobro 
skriva. Ko se začnemo pogovar
jati o vodovodu, ne moreta skriti 
zadovoljstva. 

Franc pravi: "Saj ne morem 
dojeti, da se je to res zgodilo. 
Na to smo čakali petdeset let. 
Naenkra t n imam več kaj 
početi. Prej sem namreč vsak 
dan porabil nekaj ur, da sem 
napojil vso živino, saj imamo 
pet krav in prašiče. Prej smo 
jih imeli sedem, vendar smo 
dve morali prodat i , če smo 
hoteli imeti v hiši vodo." Ob 
tem se nekoliko zamisli in 
doda: "Brez nič n imaš nič, vse 
stane." 

Kljub svojim častitljivim le
tom je še vedno čil in tudi 
zdravje mu služi ter še vedno 
dela v hlevu in na polju. Žena 
Olga, ki je kljub svoji starosti 
zelo poskočna in polna humorja, 
pove, da sta poročena že 57 let in 
vedno živita tukaj v Strmcu pri 
Polenšaku. Ob Francevem pri
povedovanju ga drži za roke in s 
prikimavanjem potrjuje, da go

vori resnico. Pitna voda pomeni 
velik dogodek za vsako gospo
dinjo, tudi zanjo, čeprav zdaj 
gospodinjstvo v glavnem vodi 
hčerka Marija. 

Olga pove, da ko se je omožila 
v Strmec pri Polenšaku s polja, ji 
je nošenje vode iz precej od
daljenega vodnjaka povzročalo 
velike težave. Vodo so nosili v le
senih "putah". Tisti trenutek, ko 
je pritekla voda iz pipe, pa je v 
njihovi kuhinji vladalo pravo ve
selje in kar jokali so od sreče. 
"Najprej sem bila tako nestrpna, 
saj sem doslej vodo vedno kar za
jela, pri pipi pa moraš nekaj časa 
čakati, da nateče." 

Tud i v kopalnici teče voda, v 
hlevu pa ima vsaka krava in 
svinja svoj napajalnik. Franc je 
prve dni več ur preživel v hlevu 
in opazoval, kako živali pijejo: 
"Tako lepo se sliši cmokanje, 
kako slastno pijejo." 

Olga zelo rada bere, saj ima več 
časopisov; do njih je precej 
kritična. Zdaj se je Olgi izpolnila 
njena želja, da barvne strani 
Tednika ne bi bile tako fine. 
Brez zadržka pove, da časopisni 
papir porabi za kurjenje in kot 
zavojni papir. 

Gospa Olga je prava zaklad
nica življenjskih utrinkov, pravi 
leksikon za domače in tudi sve
tovne dogodke, vse opremi z 
datumi, imeni, podatki. Ob 
koncu prizna, da je življenje v 
njihovem kraju prijetno, rada pa 
po telefonu poklepeta s svojimi 
prijateljicami. Telefon, voda, 
satelitski programi - vse te no
vosti ji zelo olepšajo življenje. 
Seveda ob tem ne pozabi na 
moža Franca ter doda: "Če bova 
dočakala biserno poroko, ga 
bom ponovno izbrala za moža." 
Mož Franc ji z nasmehom 
obljubi, da bo tudi ona njegova 
izbranka. Ob takih trenutkih mi 
je zelo žal, da nimam možnosti 
vsega posneti na filmski trak, saj 
si človek zelo težko predstavlja, 
da lahko v današnjem sodobnem 
času, ko se nam vse zdi samo po 
sebi umevno in imamo na razpo

lago vse dobrine, pomeni pitna 
voda tolikšno srečo. 

O B Č I N A JE I M E L A 
Z A V O D O V O D 
V E L I K O 
R A Z U M E V A N J A 

Predsednik vaškega odbora 
Strejaci - Zamenci Janko Vičar 
je ob tej pridobitvi povedal: "Na 
našem področju je dobilo pi tno 
vodo 107 gospodinjstev. Celotna 
investicija je znašala 60 mili
jonov tolarjev, to je približno 
500 tisoč po enem naročniku. Fi
nanciranje je potekalo po pogod
bah - posamezniki so plačali 180 
tisoč, ostalih 70 odstotkov pa 
plačajo vaški odbor Zamenci -
Strejaci in občina Dornava z na
menskimi sredstvi. Občina je za 
gradnjo vodovoda najela kredit v 
višini 21 milijonov tolarjev. 
Tud i izvajalci - Nizke gradnje 
Ptuj in Komunalno podjetje 
Ptuj - so razumeli naše prebi
valce, saj so dela opravili še pred 
rokom." 

Janko Vičar je ob tem dodal, 
da so imeli srečo, da so prebi
valci občine Dornava in občin
skega sveta ter župan razumeli 
stisko ljudi in jim pomagali, da 
so lahko dobili najdragocenejšo 
dobrino - pitno vodo. 

Prebivalci so dobili tudi 
nekatere druge dobr ine komu
nalne infrastrukture in tako 
imajo v nekater ih gospodin
jstvih, kjer so mesečni pri
hodki zelo nizki ali jih sploh 
ni , velike težave z odplačevan
jem mesečnih obrokov pri po
godbenih obveznost ih. Kljub 
temu pa so zelo opt imis t ični in 
pravijo, da bodo svoj del po po
godbah tudi poravnali . 

Tekst in fotografije: 

M a r i j a S l o d n i a k 

S L O V E N S K A B I S T R I C A / SAKRALNI SPOMENIKI IN 
Z N A M E N J A O B SLOVENSKI PLANINSKI POT I 

v samoto p e g r e z -

n / e n e terhre, kapele 
In Z i f C l l l f G l f f C I 
Sloveni ja brez dvoma slovi p o svojih naravnih l epo tah . 
P o s e b n i čar n a š e pokraj ine so cerkve na vzpet inah ter 
k a p e l i c e in kozo lc i na polj ih . Cerkve in k a p e l e so 
ponavadi v idne da leč , v s a m o t o pogreznjena z n a m e n j a ter 
nagnjen i križi pa so bolj al i manj skrit i o č e m popotn ika . 
M n o g e najde le i z k u š e n o o k o vnetega raz iskovalca narave. 
S a m o v kraj ih, skoz i katere j e spe l jana s lovenska p l a n i n 
ska pot , j i h j e več kot 3 0 0 . 

Brez dvoma ima vsako zna
menje, križ ali kapelica, 
izgubljena kje v samoti, svojo 
zgodbo, saj jih v preteklosti niso 
postavili brez vzroka tja, kjer jih 
je našlo izkušeno oko Cirila Vel-
kavrha iz Ljubljane, sicer 
diplomiranega matematika, a 
tudi vnetega planinca in popot
nika po slovenski planinski poti, 
ki je sklenil ta znamenja predsta
viti širši javnosti. 

Mnoga od teh znamenj so 
pomembni kulmmo-umemiški 
spomeniki. V starih cerkvah so 
tudi dragocena dela znanih umet
nikov - slikarjev in kiparjev, zgo
dovinsko pomembna so dela obn-
nih mojstrov, zanimiva pa je mdi 
raznolikost zaprtih in odprtih 
kapelic v različnih slovenskih 
pokrajinah. Znamenja, ki so jih 
izdelali domačini ali lastniki zem
ljišč, velikokrat izražajo domisel

nost v ustvarjanju. 
"Na predlog prijateljev sem 

sklenil, da se bom namesto za 
žigi na kontrolnih točkah 
slovenske planinske poti 'podil' s 
fotografskim aparatom za 
odkrit imi in skritimi znamenji. 
Na poteh, ki sem jih prehodil ob 
vsakem vremenu, poleti in poz
imi, v visokogorju in težko dos
topnih mestih, sem imel srečo, 
da se mi ni zgodilo nič neprijet
nega. Srečal pa sem veliko ljudi, 
ki so bili naklonjeni mojemu 
delu," je pripovedoval avtor 
razstave. 

Ob odprtju razstave je Ciril 
Velkavrh v Slovenski Bistrici na 
prijetnem večeru, ko so imeni
tne fotografije dopolnjevali do
miselno izbrani teksti o gorah v 
izvedbi povezovalke večera Jane 
Jeghč ter pesmih okteta Planika, 
našel veliko prijateljev. Pogorov 

S l o p n o z n a m e n j e o b 
c e s t i p r e d A r e h o m , k r i t o 
s s k r i l a v c e m . Z g r a j e n o j e 
b i l o p o v s e j v e r j e t n o s t i v 
č a s u g r a d n j e c e r k v e s v . 
H e n r i k a v s r e d i n i 1 6 . 
s t o l e t j a . L e t a 1 9 9 1 j e b i l o 
o b n o v l j e n o . 
o planinskih poteh, ki so jih pre
hodili vsak zase, in o doživetjih 
na njih ni hotelo biti konca. 

V i d a T o p o l o v e c 



M I H E L I C E V A G A L E R I J A P T U J / PRVIČ RAZSTAVLJEN FOTOGRAFSKI CIKLUS KURENTI 

Kurenti skoB obfekHv Sfojana Kerblerja 
Stojan Kerbler j e mojster fotografije, zbiralec fotografske: 
ded i šč ine , raz iskovalec i n dokumentar i s t , ž irant in mentor | 
ter od l i čen poznavalec zgodovine s lovenske fotografije. D o 
sedaj j e razstavljal na 1264 razstavah, od tega na 667 med-^ 
narodn ih v 51 državah sveta. S a m o s t o j n o se j e predstavil , 
kar na 96 fotografskih razstavah. Njegove fotografije hra-j 
nijo števi lni svetovni muzej i , imajo pa j i h tudi mnog i zase- j 
bni zbiralci d o m a in v tuj ini . Prejel j e nad 500 nagrad inl 
pr iznanj , od t eh 120 na m e d n a r o d n i h razstavah. cj 

Mojster fotografije Stojan Ker
bler se je srečal s fotoaparatom in 
fotografijo povsem naključno. 
Zgodilo se je v njegovi rani 
mladosti, potem pa ga je foto
grafija povsem zasvojila in 
postala pomemben del nje
govega načina življenja vse do 
danes. Kdo ne pozna njegovih 
ciklusov fotografij, kot so: Por
treti s ptujskih ulic, Habžani, Naši 
otroci. Koline ... 

Ob vsem tem pa ne smemo 
prezreti nekaj zelo pomem
bnega. To , da Stojan Kerbler fo
tografira še en motiv, motiv, ki 
ga navdušuje in izziva vsako leto 
znova, točno ob ob določenem 
času, že vrsto let, od daljnjega 
leta 1966 pa vse do danes. Nastal 
je (in nastaja) dragocen in 
obsežen fotografski ciklus, 
imenovan Kurent . 

In prav ta obsežni ciklus je 
tokrat premierno postavljen na 
ogled ptujski, slovenski in med
narodni javnosti v obliki 
razstave z naslovom Retorika 
kurentove maske, fotografije Sto-
jana Kerblerja v prostorih Mi-
heličeve galerije na Ptuju. 
Razstavo, katere avtorja sta 
Stanka in Aleš Gačnik, spremlja 
katalog s številnimi črno-belimi 
in barvnimi fotografijami ter 
spremljajočim tekstom v sloven
skem in angleškem jeziku, ki sva 
ga napisala skupaj s Stanko 
Gačnik, prevedel Mišo Koltak, 
katalog, plakat in vabilo pa so 
pod umetniškim vodenjem 
Boštjana Botasa Kende oblik
ovali v studiu Botas v Ljubljani. 

Kurent , kot ga poimenuje Sto
jan Kerbler, ta vegetativni 
znanilec pomladi, je ena izmed 

U s t v a r j a l c i r a z s t a v e ( z l e v e ) : s o a v t o r r a z s t a v e A l e š 
G a č n i k , o b l i k o v a l e c B o š t a n B o t a s K e n d a , u m e t n i k 
S t o j a n K e r b l e r t e r s o a v t o r i c a r a z s t a v e S t a n k a 
G a č n i k . Foto: B o r i s F a r i č 

tistih pustnih mask v tradicion
alni kulturi Evrope, ki je skozi 
desetletja navdihoval osupljivo 
število novinarjev iz vseh kon
cev sveta, raziskovalcev in umet
nikov. V dediščini kurenta so 
številni fotografi iskali prežitke 
agrarnokultnih kultur in celo 
ostanke šamanizma. In prav v 
tem izročilu kurenta so zazna
vali neizmerljivo kozmično en
ergijo, v njem so iskali poz
abljene mite in obrede ter že 
izpuhtelo demonskost. 

V primerjavi s tovrstnimi foto
grafi je Stojan Kerbler realist in 
v tem pogledu bolj elementaren 
in čuteč. Ne pretirava. Si ne 
domišlja in izmišlja. Le opazuje 
in dokumentira način življenja 
in kulturo ljudi, ki ga obdaja, ki 
ga je sooblikovala, ki ji pripada, 
ki jo čuti in zagotovo najbolje 
pozna. Stojan Kerbler v ljudski 
kulturi išče drobne nevsakdanje 
zanimivosti, drugačnosti in enk-
ratnosti, izogiba pa se poslad
kani in lažni folklorizaciji. 

In prav v tej bogati in nikoli 
usahljivi zakladnici regionalne 
ljudske kulture je Kerbler odkril 
kurente. V primerjavi z drugimi 
maskami mu lik kurenta ponuja 
več možnosti za oblikovanje last
nega izraza in avtorsko pre
poznavne foto-poetike. Zdi se 
mu najbolj impresiven, zato ga 
kot figura prevzame v celoti, od 
zunaj in od znotraj, ob njem 
začuti nekakšno napetost, ki se 
prenese tudi vanj. 

V šestdesetih je Kerbler upora
bljal takšno fotografsko opremo, 
ki mu je narekovala večjo stati
čnost v načinu fotografiranja, 
zlasti portretov in posameznih 
figur v mirovanju. V sedemde
setih, ob prehodu iz formata 6X6 
na laica format, se spremeni nje
gov pristop v fotografiranju. 
Njegov zaščitni znak postane po
dolgovat format ter široki - t.i. 
Kerblerjev kot, s čimer iz plosk
ovne kompozicije preide v glo
binsko. Vse bolj se oddaljuje od 
portreta in statičnih motivov, ki 

jih sedaj želi ujeti v dinamičnem 
in razposajenem gibanju. Ker
blerja zanima kurent predvsem 
kot figura in manj kot maska 
sama po sebi. Le-ta se mu zdi že 
preveč estetizirana, s čimer foto
grafirani motiv izgubi svojo spo
ročilnost, ki je očiščena neka
kšne elementarne divjosti in 
arhaičnosti. Prav ti komponenti 
pa Kerbler še vedno zaznava v 
gibanju figur. A tudi te se spre
minjajo, saj postajajo novodobni 
kurenti vse lepši, dlake njihovih 
ovčjih kožuhov pa vse daljše. Po
gled nanje, tudi od daleč, ni več 
takšen kot nekoč, ko je bila po
doba kurenta trša in izrazitejša. 
Danes je videti izredno mehko, 
zato kurent deluje kot lepa in 
prijazna "debelušna" figura, ne 
pa kot prežitek neke pozabljene 
kulture, ki so se je ljudje oklepali 
v stoletnih predstavah o nara
vnih in nadnaravnih pojavih. 
Zato Kerbler slika kurente zlasti 
v skupinah in ne posamezno. 

Mojster fotografije Stojan Ker
bler na avtorsko prepoznaven 
način odlično povezuje 

S t o j a n K e r b l e r , K u r e n t i , 1 9 7 8 

dokumenarno zgodbo fotografi
ranega motiva s samo lik-
ovnostjo. Njegove fotografije so 
estetsko vabljive in pripovedne 
hkrati , kar je odlika le redkih fo
tografskih mojstrov. Sprehod po 
razstavi omogoča obiskovalcem, 
da bolje spoznajo prijaznega in 
dobrodušnega Stojana Kerblerja 
- gospoda s fotoaparatom, kot je 
v katalogu zapisala Stanka 
Gačnik. Njegove fotografije go
vorijo tako o njegovem fotograf
skem razvoju kot o njem samem, 
o njegovem pogledu in 
razumevanju sveta, ki ga in ki 
nas obdaja. "Kerblerjevi kurenti" 
pa nas hkrati tudi nagovarjajo in 
opozarjajo, kako se je skozi de
setletja spreminjala tako kuren-
tova oprava in navsezadnje samo 
Kurentovanje, največja organiz
irana pusma prireditev znotraj 
meja tako nekdanje kot sedanje 
države. In navsezadnje: kurenti 
na Kerblerjevih fotografijah so 
del nikoli izčrpljive zgodbe o 
Ptuju, njegovih ulicah, trgih. 

hišah in ljudeh. 
Še nekaj si velja prav posebej 

zapomniti . Stojan Kerbler s svo
jim odnosom in načinom pri fo
tografskem zapisovanju naše re
gionalne zgodovine ustvarja 
neprecenljivo zakladnico enk
ratnih podob in spominov, s svo
jimi fotografijami pa nenehno 
postavlja majhne spomenike 
prav preporostim ljudem. 

Vse ljubitelje vrhunske foto
grafije, vse oboževalce naše 
ljudske kulture in umetnosti, 
prav tako pa tudi vse tiste, ki se 
vsako leto znova prepustite 
navdihom našega tradicional
nega in karnevalskega izročila, 
vabimo, da si ogledate razstavo 
Retorika kurentove maske ter 
se prepustite zapeljati kuren
tom s fotografij Stojana Ker
blerja. Razstava, na kateri je 
prikazan izbor 50 čmo-belih 
(starejših) in barvnih (mlajših) 
fotografij, bo v Miheličevi 
galeriji na ogled do 29. marca. 

A l e š G a č n i k 

P T U J / Z G O D O V I N S K I ARHIV PRIPRAVLJA 

Ifof le novega j»rf 
23.1.1998, Ptuj - Obisk pri prane-

čakinji Jožici Brecelj. Arhivsko 
gradivo v obliki starih razglednic se 
kar kopiči in počasi oblikujemo 
zbirko oz. fond o Janezu Puhu in 
vedno bolj se izgublja bojazen, da je 
vse izgubljeno, da ne bo kaj pokazati 
in ne kaj novega pripisati. 

20.1.1998, Ljubljana - Ali veste, da 
še vedno živi mož, ki se spominja 
Janeza Puha? Spominja se ga kot 5-
do 12-leten fantič, saj je bil rojen leta 
1902 v Drbetincih in je celo daljni 
Puhov sorodnik. Z velikim veseljem 
smo ga posneli, ker ve veliko in ker 
se za svoja leta dobro drži. 

31.1.1998 smo projekt preko obči
ne Radgona prijavili na program 
PHARE kot medmejno sodelovanje. 
Kandidiramo lahko le za sredstva 
akcij in prireditev, ki bodo potekale 
v Radgoni ali Ljutomeru. Poskusiti 
velja. 

7.2.1998, Ljutomer - Letna konfer
enca članov Prleškega društva za 
ohranjajne tehnične kulture in dedi
ščine "Johann - Janez Puch" iz Ljuto
mera je pokazala tako po udeležbi 
kot po vsebini, da gre za pravcato 
gibanje in ne le društveno delovanje 
članov kluba ljubiteljev starih vozil. 
Več kot 200 udeležencev, skupaj z 
gosti iz Hrvatske in Avstrije je spre
jelo načrt dela za leto 1998, vklju
čujoč sodelovanje z nosilcem pro
jekta o Janezu Puhu - Zgodovinskim 
arhivom na Ptuju in z občinami 
sodelavkami, podelilo priznanja in 
poročilo na tako imenovani Puhovi 
poroki tri pare. Predstavljen je bil 

tudi projekt o Janezu Puhu, kurenti 
so pozdravili zborovanje, izmenjana 
so bila darila in preddtavljeno novo 
oblačilo članov kluba. 

Delovni načrt za leto, ki se je že 
pričelo, je izredno natrpan - 14 akcij 
, vendar po mnenju predsednika klu
ba, sicer župana občine Ljutomer, ne 
preveč obremenjujoč za člane, ker se 
ti znajo veseliti iz vsega srca in ker 
jim lik Janeza Puha veliko pomeni. 

V Juršincih je sprožen postopek 

zaščite imena Janeza Puha in vina z 
njegovim imenom. 

V Mestni občini Ptuj pa je končno 
izoblikovan predlog, katera ulica bi 
naj nosila ime Janeza Puha in sedaj 
bo odvisno, ali bodo mestna četrt, 
komisija in mestni svet potrdili ta 
predlog. 

Tudi Mariborski klub starih vozil 
veliko razmišlja o konkretnem sode
lovanju. 

Krisilna ŠamperI Purg 

P u h o v m o t o r i z 3 0 . l e t n a š e g a s t o l e t j a , p o s n e t v 
B u d i n i p r i P t u j u . M o t o r j e b i l l a s t n e č a k a J a n e z a 
P u h a J o ž e t a G r a š i č a , k i j e b i l d o p r v e s v e t . v o j n e t u d i 
P u h o v t e s t n i v o z n i k . F o t o g r a f i j a j e l a s t J o ž i c e B r e 
c e l j , p r a n e č a k i n j e i z P t u j a . 

P T U J / DRUŠTVO ZA P O M O Č DUŠEVNO PRIZADETIM 

v času pustovanja na Ptuju se 
je Sožitje, medobčinsko društvo 
za pomoč duševno prizadetim 
Ptuj , skupaj z varstveno-de-
lovnim centrom zavoda v Dor-
navi predstavilo na stojnici pred 
šotorom. K sodelovanju so ga 
povabili organizatorji Kuren-
tovanja 98 in s tem pokazali, da 
še obstajajo posamezniki, ki 
znajo prisluhniti problematiki 
drugačnih. Na tak način so 
omogočili, da dejavnost, s katero 
se ukvarjata društvo in VDC, 
predstavijo širši javnosti. 

Predsednica društva 
M,K. 

S P U H U A / V CENTRU ŠOLSKIH IN OBŠOLSKIH DEJAVNOSTI 

Ekološki raziskovalni 
tabor gimnazij€ev 

Od 16. do 20 marca bo v Centru šolskih in obšolskih dejavnosti Strk v Spuhlji potekal ekološki 
raziskovalni tabor ptujskih gimnazijcev. Organizira ga Gimnazija Ptuj, dejavnosti pa vodita 
Boris Zmazek, profesor kemije, in Alenka Valentin, profesorica biologije. 

Tabora se bo udeležilo 30 učencev, ki b o d o raziskovali v različnih skupinah: pitna voda v Evropi, 
radon v bivalnem okolju, prehrana mladostnikov, zbiranje odpadkov in naravna dediščina v okviru 
projekta UNESCO. Poleg praktičnega raziskovalnega dela, ki ga bodo učenci predstavili predzadnji 
dan tabora na javni prezeniaciji svojega dela ob 18.00 v dvorani v Strku, bodo imeli učenci prosti čas 
za sprostitvene dejavnosti, vsak večer pa jih bo obiskal gost, ki bo imel predavanje na določeno temo. 
V sredo, 18. marca, bo na obisku direktorica Urada RS za UNESCO gospa Zofija Klemen- Krek. 

Ekološki tabor bodo učenci zaključili s strokovno ekskurzijo v Velenje, kjer si bodo ogledali 
Gorenje in se seznanili z uspešnim varovanjem okolja v industriji. (M. Centrih) 



KULTURA P R A Z E N C I / ZNOVA GLEDALIŠKA SKUPINA PRI KULTURNEM DRUŠTVU 

Praznovali 50-/efiifco liulture 
Zgodovina kulturnega delovanja v naselju Draženci ni kdo ve 
kako bogato, vendarle pa so Draženčani minuli konec tedna 
proslavili 50. obletnico, odkar so v vasi začeli razvijati kul
turno življenje. Leta 1948 je domačin Matevž Cestnik ustano
vil dramsko skupino, ki je pozneje uprizorila igro Poslednji 
mož, prevzel pa je tudi režijo in glavno vlogo. Vaje so imeli 
igralci kar pri njem doma. Dramska skupina je bila uspešna, 
saj je uprizorila kar 20 del; nekatera so bila odigrane kar na 
prostem, aktivno pa so delovali kot sekcija KPD Hajdina. 

Gledališčnikom sicer pred 
leti, preden so prekinil i delo
vanje, ni uspelo uprizorit i ve
seloigre Glavni dobitek, po ne
kaj letih, minulo nedeljo 
zvečer, pa so mladi Draženčani 
pripravili njeno premiero. Ta 
je bila na domačem odru doma 
vaščanov, v programu je sode
loval tudi kvartet 2x2, kul tur
niki so pripravili tudi kroniko 
v sliki in besedi ter jo pokazali 
obiskovalcem, tamkajšnje go
spodinje pa so pripravile še 
razstavo domačih kmečkih do
brot. 

Prve dogodke iz kul turnega 
življenja Draženčanov je v kro
niki K P D Hajdina zapisala 
Zdenka Godec, pobudnica za 
ustanovitev društva v Dražen-
cih. Lotila se je zbiranja mate
riala, pomagala si je s kroniko 
hajdinskega društva, obiskala 
nekatere najaktivnejših kultur
nih delavcev iz prvega obdobja 
in zbrala fotografije pomemb
nejših kul turn ih dogodkov. O 
pripravi kronike in o sedanjem 
delu K D je Zdenka Godec med 
drugim povedala: "V hajdinski 
kroniki sem zasledila, da sta 
pod tamkajšnje društvo spadali 
tudi dramska in pevska sekcija, 
slednja je bila ustanovljena na 
pobudo domačina Alojza Kos-
tanjevca, k raziskovanju pa me 
je pritegnil okrogli jubilej, saj 
se je kul turno delo pričelo raz
vijati leta 1948. To me je 
vzpodbudilo k razmišljanju o 
ustanovitvi kulturnega društva 
v Dražencih, kajti tudi v naši 
vasi so domačini nekoč kultur
nemu življenju posvečali veli
ko volje, t ruda in svojega časa, 

Predsednik KD Draženci 
Andrej Kostanjevec. 

Foto: TM 
takih zanesenjakov pa nam ni 
bilo težko poiskati tudi v 
današjem času. Najbolj je bila v 
50- letnem obdobju aktivna 
dramska skupina pod vodst
vom domačina Matevža Cest
nika. Posebej bi omenila letni
co 1963, ko so slavili 15-oblet-
nico delovanja društva in na 
prostem uprizorili spevoigro 
Nezaželeni zet. V kroniki bi se 
našlo še precej pomembnih let 
iz polstoletne zgodovine, na 
pr imer leto 1980, ko smo v 
našem kraju ustanovili mešani 
pevski zbor pod vodstvom Ju
rija Čučka. Tud i leto 1997 že 
sodi v našo kroniko, saj sem ta
krat povedala svojo t iho željo, 
da bi imeli svoje društvo, zbra
la sodelavca iz vasi Andreja 
Kostanjevca in Ireno Cestnik, 
skupaj pa smo potem uredili 
vse potrebno za ustanovitev 
kul turnega društva. Začelo se 

Dramsl(a sf<upina KD Draženci je zaigrala veseloigro 
Glavni dobitek 
je pridobivanje članov, ustano
vili smo tri sekcije: recitator-
sko, plesno mladinsko in pev
sko sekcijo s kvartetom 2x2 in 
nazadnje še dramsko sekcijo, 
ki se svojim letošnjim delom že 
predstavlja na odru. Škoda bi 
namreč bilo tako veliko vaško 
dvorano, kot je naša v Dražen
cih, pust i t i , da sameva, da v 
njej ni kulturnega življenja, 
zato smo v zadnjih mesecih na
redili vse, da v dvorani že 
lahko imamo kakšne kul turne 
prireditve in gledališke pred
stave. Ne smem pozabiti na 
najmlajše Draženčane, ki že 
vrsto let pod vodstvom mladih 
deklet pripravljajo nastope in 
kul turne programe za posebne 
praznične priložnosti , kajti 
tudi mladi v kul turo naše vasi 
veliko vlagajo. To se lepo vidi 
že sedaj pri dramski skupini , v 
kateri nastopajo predvsem mla
di igralci. Povedala pa bi, da 
imajo naši ljudje mnogo poslu
ha za kul turno ustvarjanje in 
samo s skupnimi močmi bomo 
lahko kraju prinesli več kultur
nega življenja." 

OB JUBILEJU PRE
MIERA IGRE 

Veseloigra Glavni dobitek 
slovenskega avtorja Frana Li-
paha je, sodeč po dobrem obi

sku premierne uprizoritve, v 
domači vasi pritegnila ljudi, saj 
si jo je ogledalo blizu 400 ljudi. 
Mladi igralci so se na odru do
bro znašli, ob koncu pa je bil s 
prvo predstavo zadovoljen tudi 
režiser igre Lojze Matjašič. 
Menil je, da so v Dražencih na 
dobri poti , da obdržijo mlado 
igralsko zasedbo, ki je v pripra
vo veseloigre vložila ogromno 
prostega čsa in truda, med 
igralci pa so nekateri pravi ta
lenti za igranje na odru. Nasto
pili so: Boštjan Marčič v glavni 
vlogi, Vesna Kirič, Aleš Kme-
tec, Tonči Kostanjevec, Valeri
ja Kmetec, Mateja Bauman, 
Sandra Kamenšek, Stanko 
Bauman mL, Robi Lah, Natali
ja Cafuta in Matej Turk , šepe-
talki sta bili Saška Serec in Ire
na Cestnik, maskerka Lucija 
Marčič, za glasbeni del je 
poskrbel draženski kvartet, pri 
igri pa so še sodelovali: Andrej 
Kostanjevec, Zdenka Turk , Ig
nac Gojkošek in Zdenka Go
dec. 

Pred dramsko skupino K D 
Draženci so v naslednjih ted
nih še nekatere ponovitve vese
loigre Glavni dobitek, udeležili 
pa se bodo tudi medobčinskega 
srečanja gledaliških skupin v 
Grajeni. 

Tatjana Mohorko 

Z G . L O Ž N I C A / DRAMSKA SKUPINA 
PREDSTAVILA NOVO UPRIZORITEV 

I f e s e f o i g r a ogrela 
dlani in s r c a 
Dramska skupina KUD Alojz Avžner z Zgornje Ložnice pri
pravlja pod vodstvom neutrudne režiserke Rozike Ozimič 
leto za letom dobro izbrana in tudi odigrana dela. Najraje iz
berejo komedijo, saj menijo, da imajo ljudje raje smeh kot 
zamorjenost. Letos so izbrali igro Marjana Marinca Poroči l 
se bom s svojo ženo. 

Občinstvo je skozi vso igro ak
tivno sodelovalo z dogajanjem na 
odru, se smejalo, ploskalo in bilo 
nadvse zadovoljno, saj so v pol
drugi uspeli pozabiti svoje težave. 
Zanimivo je bilo videti male gle
dalce - otroke, ki so še posebej ak
tivno sodelovali z dogajanjem v 
igri, ploskali in vzpodbujali igral
ce. Sproščeni pa so bili tudi igral
ci, igrali so, kot, da se vse skupaj 
dogaja njim v njihovem re
sničnem življenju. 

Vendar pa so vsi, ki so prišli na 
premiero v petek in na reprizo v 

nedeljo, lahko ugotovili, da oder, 
ki so ga postavili v spodnjem 
hodniku ložniške šole, ter hod
nik ne zadoščata več za potrebe 
Zgornje Ložnice, saj je več kot 
petdeset gledalcev v nedeljo žal 
moralo oditi domov. Vse to govo
ri, da kraj, kot je Zgornja 
Ložnica, resnično potrebuje svoj 
večnamenski prostor, za kar kra
jani že zbirajo denar. Upajo in 
želijo, da se bo za njih zavzela 
tudi občina. 

Vida Topolmec 

Nastopajoči v veseloigri Marjana Marinca Poročil se bom s 
svojo ženo. Foto: VT 

sodelavka za društveno dejavnost 
pri ZKO Ruj Nevenka GerI pa nalo
ge predsednikov in tajnikov 
dmštev. Predstavnike daištev bodo 
seznanili še s finančnim poslovan
jem dmštev, nato pa odprti 
možnost za razpravo o temati, ki so 
v tem trenutku povsod aktualne, to 
pa so lastništvo kutturniti domov, 
dvoran, najemnine zanje, dotacije 
društvom in dmge. 

Gledališče Ptuj 
gostuje po Sloveniji 

Gledališka sezona je na vrhuncu. 
Tako tudi ptujsko gledališče v teti 
dneh gostuje po vsej Sloveniji: z 
najnovejšo predstavo Sobo oddam 
je nastopilo v Novi Gorici in Škotji 
Loki, lanskoletno predstavo Govor 
malemu človeku je uprizorilo na 
Hotunju pri Celju in v Ljubljani, 
otroško predstavo Oj, čudežni zaboj 
pa v Novem mestu. Pred domačim 
občinstvom so K"belijevo predsta
vo Sobo oddam v režiji Sama Strel
ca ponoviti že tretjič, četrtič pa jo 
bodo 26. marca. 

Milena Zupanič 

L O V R E N C N A D R A V S K E M P O U U / 
PREMIERA KOMEDIJE T. PARTLJIČA 

ŠMe za dm žena 
Kulturno društvo Lovrenc iz Lovrenca na Dravskem polju je 
ob mednarodnem dnevu žensk premierno predstavilo gleda
l iško igro Toneta Partljiča Ščuke pa ni . Simpatični ,mnogim 
že poznani zapleti v komediji Toneta Partljiča so v nedeljo, 
S.marca, privabili v prostore lovrenškega doma okrog dvesto 
gledalcev.V skoraj dveurni predstavi so člani KD dobro upri
zorili dogodke na "šesti radijski podružnici ' , ki satirično 
upodablja obdobje socia l izma . S pojmi pokvarjenost, pod
kupljivost, samoljubnost in podobno pa se srečujemo tudi da
nes, zato je igra kljub preteklost i časa, v katerega je postavl
jena, še vedno aktualna. 

Komedijo sta režirali Sonja Zakelšek in Zdenka Frank. Šepetala 
je Izidora Belovič, za zvok pa je skrbel Dani Babic. Vloge 
uslužbencev radijske postaje so odigrali: Ivan Krošl - Kremžar, 
Zdenka Rus - Kremžarjeva, Tanja Korošec - Matilda, Anita Pe
pelnik - Helena, Simon Vidovič - prakt ikant , Bojan Pišek - Klan-
der in Robert Novak - Kadivec.,Gledalci so igro dobro sprejeli. 
Navdušeni igralci, ki so prekosili sami sebe, pa so povedali, da za 
premierno predstavo sledijo gostovanja. 

Tekst in foto: Franc Vindiš 

P T U J / ANTONIJA KRAJNC IZDALA 
PESNIŠKO ZBIRKO 

Polnost^ prazni' 
na ali nii ali m e 
Pred štirimi leti je Antonija Krajnc, diplomirana ekonomist
ka, ki dela v gostinstvu in turizmu in ki se ukvarja z alterna
tivno medic ino, doživela pisateljski krst: izdala je svojo prvo 
knjigo z naslovom Iskanja. Pred dnevi je izšla njena druga 
knjiga - pesniška zbirka z naslovom Polnost , praznina. 

Nastala je ob ljubeznivi podpori 
in spodbudi članov njene 
družine, ki so ji izkazovali ljube
zen, in zlasti ob brezmejni 
potrpežljivosti prijateljev, ki so ji 
vedno pripravljeni pomagati pri 
uresničevanju videnega. Javnosti 
jo je z bogatim kulturnim progra
mom predstavila na priložnost
nem srečanju v petek, 6. marca, v 
restavraciji Ribič v Ptuju. Pred
stavitev Antonijinega pesniškega 
prvenca je bila hkrati s prazno
vanjem mednarodnega dneva 
žensk. 

Z izdajo pesniške zbirke je An
tonija Krajnc uresničila svojo 
dolgoletno željo, željo iz gimna
zijskih dni. Že takrat je namreč 
veliko pisala, kasnejše dogajanje -
delo, družina in ukvarjanje z last
no osebnostjo- ki je zahtevalo 
njeno celotno angažiranje, pa ji 
takrat ni pustilo dovolj časa za pi
sanje. Rdeča nit vseh pesmi v 
novi pesniški zbirki je človek. 
Razdeljena je na več delov. V 
prvem delu so njene sestavine 
deli naše duše oziroma avtoričine. 

duše, del, ki obravnava naravo, pa 
zajema vseplošno duševnost lju
di. V tem delu je avtorica po
skušala predstaviti delce iz Ptuja 
kot zanjo najzanimivejšega in 
najlepšega mesta sploh. Poskuša 
ga primerjati z Dubrovnikom, a 

Antonija Krajnc. 
Foto: M. Ozmec 

za razliko od tega dalmatinskega 
mesta marsikaj skriva in je po
trebnih veliko let, da najdemo 
vse tisto, kar ponuja. Šele pred 
nekaj leti se ji je okolica Ptuja ra-
zodela v vsej svoji lepoti, še pose
bej jo je prevzel Šturmovec. V 
prvem delu so enakovredno s 
Ptujem predstavljeni tudi drugi 
deli duše, ki jih dejansko ne mo
remo spremeniti, a jih moramo v 
tem življenju obvladati. To so od
nosi do staršev, do otrok, bratov 
in sester. V preostalih delih pe
sniške zbirke so "vpeti" še ostali 
deli duše. 

Nastajanje pesmi vsak pesnik 
oziroma avtor doživlja drugače. 
Na papir jih je Antonija Krajnc 
spravljala dve leti, čeprav so v 
njej dozorevale precej časa, celo 
življenje. V njih ni časa, pisane so 
v sedanjiku, zato čas njihovega 
nastanka ni tako pomemben. 

Pesniška zbirka Antonije 
Krajnc Polnost, praznina je izšla 
pri Mariborski literarni družbi, 

ZDAJ V KULTURI 
Okrogla miza o 
ljubiteljski kulturi 

Zveza kulturnih organizacij Ptuj 
pripravlja za ponedeljek, 16. marca, 
ob 17. uri okroglo mizo o delovanju 
in financiranju kulturnih društev, na 
katero vabi predsednike, tajnike in 
blagajnike, pa tudi člane društev ter 
župane. V minulem letu so namreč 
mnoga dmštva zamenjala vodstva, 
spremenite pa so se tudi razmere v 
ljubiteljski kulturi. Na okrogli mizi 
bodo predstavljene naslednje teme: 
Zveza kulturnih društev, 
najmnožičnejša oblika ustvarjal
nosti v slovenski kulturi, o čemer 
bo govoril predsednik ZKO Ruj 
Franc Lačen, vodja strokovne 
službe ZKO Ruj Branka Bezetjak 
Glazer bo predstavila spremembe v 
ljubiteljski kulturi, Zvezo kulturnih 
dmštev, Sklad RS za ljubiteljsko 
kulturo in zakonodajo s področja 
kulture, vodja oddelka za dmžbene 
dejavnosti pri mestni občini Ruj 
Ivan Vidovič bo razložil proračun
sko financiranje kulture, strokovna 

založila jo je Zveza kulturnih 
društev Maribor, natisnil pa Gra
fiti studio Maribor. Zbirka je 
obogatena s fotografijami mojstra 
fotografije Stojana Kerblerja. Do
datna zanimivost nove pesniške 
zbirke, ki je popolna novost, je v 
tem, da se pesmi lahko berejo od 
spodaj navzgor kot izraz tistega, 
da lahko energijo, ki nam je dana 
od zgoraj, uporabljamo in 
izražamo ustvarjalno oziroma 
damo nekaj od sebe. 

Kot same pesmi v novi pesniški 
zbirki tudi sam naslov lahko mar
sikaj pove. Polnost pogosto po
meni praznino. Vemo, da če so 
ljudje prenapolnjeni z idejami in 
če imajo dejansko v svoji glavi 
preveč, je to pogosto enako nič, 
ker se tudi ne realizira nič. V 
oblikah, ko mislimo, da ničesar 
ni, je dejansko vse. Področje višje 
zavesti je v bistvu nič ali vse, pou
darja pesnica Antonija Krajnc. 

M G 



NASveri 
Kuharski nasveti 
Ribe (2) 

Ribe nam ponujajo največjo raznolikost pri pripravi jedi. Glede 
na velikost je priporočl j ivo Izbirati srednje velike ribe, saj so te 
naj okusnejše. Glede na prebavljivost In toplotno obdelavo pa 
so najlažje prebavljive kuhane ribe, saj vsebujejo manj 
maščob. Pri pripravi pa ni najbolj priporočl j ivo mešati morskih 
in sladkovodnih rib zaradi različnih vonjev In okusov. 

Pri rečni ribah, za katere je 
značilno, da živijo v mulju in 
blatu, lahko močan ribji vonj 
ublažimo tako, da ribo natremo 
s kisom ali l imoninim sokom z 
zunanje in notranje strani ali da 
jo damo za nekaj ur v kvašo 
.Kvasa je dopolnilni kuharski 
postopek, s katerim s pomočjo 
listnatih in zrnatih začimb, kot 
so cel poper, brinove jagode, ti-
mijan, rožmarin, lovorjev list, 
in zelenjave, na primer korenja, 
pora, peteršiljeve korenine in 
zelenega peteršilja ter zelene iz
boljšamo pri nekaterih vrstah 
mesa okus in vonj. Za kvašo 
uporabimo nekaj od naštetih 
vrst začimb in zelenjave . Pri ri
bah je kvasa najkrajša, včasih je 
dovolj ura ali d v e , seveda odvis
no od velikosti in starosti ribe. 

Ribe pogosto pečemo. Pred 
pečenjem ribam, ki imajo 
užitno kožo in so težke okrog 25 
dekagramov, po potrebi kožo 
narahlo zarežemo, da se lepše 
prepečejo in da se koža med 
pečenjem ne poškoduje, oziro
ma jih ciziliramo. Pri pečenju 
rib v pečici običajno dobimo 
manj trdo in hrustljavo kožo, 
vendar veliko izrazitejši okus. 
Okus pa lahko izbolšamo še na 
veliko različnih načinov, na pri
mer tako, da očiščeno ribo do
bro začinimo in jo, preden jo 
damo peč v pečico, prelijemo še 
z dvema decilitroma vina, v ka
terem smo razmešali 1 deka-
gram moke, dodamo še lovorjev 
list in počasi pečemo. Med 
pečenjem ribo večkrat prelije
mo z omako. Zraven tako pri
pravljene ribe ponudimo kuhan 
krompir z različno zabelo. Ribe 
lahko pečemo tudi na krompir
ju, tako da krompir očistimo, 
narežemo na krhlje, dobro 
osušimo, solimo, prilijemo ne
kaj kapljic olja in ga vsipamo v 
pekač. Ko je krompir do polovi
ce spečen, dodamo začinjene 
ribe in pečemo še 30 minut . 
Krompirju lahko dodamo še na
rezano čebulo, sesekljan česen 
in lovorjev list. Preden servira-
mo, potresemo s sesekljanim pe-
teršiljem. 

Ribe lahko pripravimo tudi na 
gologoriški način. Lahko vza
memo brancin ali drugo podob
no ribo, ki jo očistimo in dobro 
osušimo , razrežemo na večje 
kose ali zarebrnice in solimo. 
Na hitro jih ocvremo v vroči 
maščobi , le toliko, da dobijo 
čvrsto ogrodje. Posebej olupimo 
krompir, ga narežemo na krhlje 
in ga vsipamo v pomaščeno po
nev. Dodamo še na kocke nare
zano slanino in grobo seseklja
no čebulo, vse skupaj postavimo 
v pečico in pečemo tako dolgo, 
da se krompir do polovice 
zmehča. Posebej v ponvi pre-
pražimo na vroči maščobi na ne
koliko večje lističe narezane 
gobe, dodamo sesekljan česen in 
jih do polovice zdušimo. Ko je 
krompir do polovice zmehčan, 
mu prilijemo belo vino, nanj 
položimo ribe in po riba potre
semo gobe. Pečemo še trideset 
minut pri temperaturi 200 C. Še 
toplo ponudimo. 

Če rib niste pojedli, lahko iz 
njih pripravite okusno ribjo so
lato, ne glede na to, ali ste jih 
ocvrli, spekli ali skuhali. Pripra
vimo jo tako, da ribje meso 
odluščimo od kosti in kože ter 
ga raztrgamo na večje kose.V 
majhnih količinah dodamo na 
rezance narezan kuhan krom
pir, kisle kumarice in poljubni 
sir. Dodamo kislo smetano in 
malo majoneze ter začinimo s 
soljo, poprom in l imonin so
kom. Serviramo na servirnem 
krožniku, na katerega smo 
položili najprej list glavnate so
late, nato ribjo solato. Dekorira-
mo z rezino limone in vejico 
rožmarina. List glavnate solate 
lahko pokapljamo z osnovnim 
solatnim prelivom, da je oku-
snejši. 

Zraven ribjega brodeta pa si iz 
rib lahko pripravimo tudi oku
sne čiste ribje juhe. Kuhamo jih 
iz slabših delov rib, če bomo 
uživali samo tekočino, če pa 
uživamo tudi meso, jih kuhamo 
iz poljubnih rib, ki jih imamo 
na razpolago. Pri kuhanju ribjih 
juh prav tako uporabimo večjo 
količino različne zelenjave. Za 

zakuho pri ribjih juhah upo
rabljamo različne vrste riža ali 
drobne testenine. 

KOTLET MORSKEGA 
PSA V BUZARI OMAKI 

Za 4. osebe potrebujemo: 
-1 kg morskega psa - kotlet 

• 5 žlic olivnega olja 
- / srednjo glavico čebule 

-1 strok česna 
- sveži peteršilj 

- 1,5 del pasiranih pelatov 
(paradižnik) 

-1 del belega vina 
- limonin sok 

• origano, poper, sol 
- 2 žlici ostre moke 

Eno uro pred pripravo kotlete 
mariniramo, solimo, popramo, 
dodamo česen in pokapljamo z 
l imoninim sokom. 

V posodi segrejemo olivno 
olje. Kotlet m. psa pomokamo z 
obeh strani in na vročem olju 
popečemo. Vzamemo iz posode. 
Na preostanku maščobe pre-
pražimo na drobno sesekljano 
čebulo, da postekleni, nato do
damo pasiran paradižnik, vino, 
origano, solimo, popramo, pre
ostanek česna, peteršilj, po po
trebi dolijemo malo tekočine in 
nato kotlete morskega psa vrne
mo v posodo. Vse skupaj 
dušimo od 8 do 10 minut. 

Kot prilogo lahko serviramo 
peteršilj ev krompir. 

Želimo vam dober tek! 
Jože Mahorič, 

Ribarnica 
Delfin 

N a d a 
P i g n a r , 

učiteljica 
kuharstva 

P R I P R A V L J A M A G . B O J A N S I N K O , S P E C . 
K L I N . P S I H . / NEKATERI DRUGI PROBLEMI 
DUŠEVNEGA ZDRAVJA - 163. NAD 

24, nadaljevanje Nevrotično pogoje^ ni zakonski kon^ flikti - 6,nad. Nevrotični zakoni - 2,nad. 
Moški v histeričnem zakonu 

so v bistvu plašni in si svojih 
čustev in afektov ne upajo po
kazati, prav zato jih privlači 
histeričen tip žensk s svojim 
dramatično priostrenim prika
zovanjem čustev in drugimi 
potezami značaja. Slika zako
na dveh takih ljudi je zelo pe
stra. Nekateri avtorji ugotav
ljajo, da se taka zakonca zelo 
pogosto spoznala po kakšnem 
ljubezenskem razočaranju 
žene. Za rešitev v tem primeru 
ni nihče tako pripraven kot 
mož, ki se želi izkazati v težki 
nalogi. Vsaj polovica histe

ričnih zakonov je po mnenju 
takih avtorjev nekakšen "po
skus rešitve", pri čemer daje 
nemoč in slabost žene možu, 
ki sam trpi zaradi globokih 
dvomov o lastni vrednosti , po
treben pogum in samozaupan-
je. Medtem ko se je do tedaj 
žensk bal, čuti ob histerični 
ženi svojo priložnost; narav
nost instinktivno čuti, da ta 
žena potrebuje do smrti oporo 
in zaščito. Ženina hveležnost 
mu je tudi zagotovilo ljubeče 
nežnosti in njene odvisnosti. 

Predzakonsko obdobje in 
prvi meseci zakona so večino
ma zelo srečni. Mož izpolnjujfe 
pričakovanja žene in se počuti 
močnega, sposobnega in 
trdnega. T6da kmalu sledi 
hudo razočaranje. Prej ali slej 
se v teh zakonih namreč 
izkaže, da v možu le ni toliko 
poguma in moči, kot ju žena 
pričakuje. Dvomi o sebi se 

hkrati z občutki krivde v 
možu tedaj znovič pojavijo. 
Prav tako se pojavi njegova 
neizrečena želja po"ljubeči in 
topli, zaščitniški materi", ki ga 
bo razbremenila življenjskih 
naporov. Toda prav tega mu 
njegova žena ne more dati, ker 
si želi isto. Ko se končno 
izkaže, da mož ni takšen, kot si 
ga je zamišljala, konflikt udari 
na dan. Histerična žena se 
začne ob tem spoznanju možu 
posmehovati, ga jezavo 
zaničuje, očita mu vse mogoče 
in neprikrito kaže svoje 
razočaranje. (Značilno je, da 
mož v tej situaciji ženi navad
no ne upa ugovarjati, saj čuti , 
da ima žena v bistvu prav in 
upravičeno graja njegovo 
nemoč). 

Naslednjič pa bomo zakl
jučili razmišljanja o tako ime
novanem histeričnem zakonu, 

m a g . B o j a n Š inkm, 

PREJELI S M O Gradnja kanalizacije na območju Ormoške in Ribiške 
Krajanom na območju 

Ormoške ceste in Ribiške poti 
sporočam, da sem si kot članica 
upravnega odbora Sklada 
stavbnih zemljišč pri Mestni 
občini Ptuj močno prizadevala 
za gradnjo kanalizacije na tem 

območju. To mi je komaj uspelo 
pri sprejemanju finančnega 
načrta za leto 1997 ob podpori 
svetnikov poslanske skupine 
SKD. Po zapetljajih pri pridobi
vanju odstopnih izjav lastnikov 
zemljišč, po katerih naj bi pote
kala kanalizacija, sva si skupaj s 
predsednikom MČ Jezero g. 
Marjanom Mundo močno priza
devala, da sva konec oktobra 
pridobila vse potrebne izjave 
prizadetin lastnikov zemljišč. 
Nekateri lastniki kmetijskih 
zemljišč so dali dovoljenje, da se 

kanalizacija gradi v zimskem 
času, da ne bo motena spomla
danska setev. Na ta pogoj lastni
kov kmetijskih zemljišč sem ob 
koncu leta 1997 opozorila g. 
župana Miroslava Lucij in g. 
Stanislava Napast, vodja oddel
ka za okolje in prostor. Oba sta 
zagotovila, da se bo gradnja 
začela v februarju. Sedaj je že 
marec in še ni videti nobene pri
prave za izgradnjo. 

Po zakonu o stavbnih 
zemljiščih (Ul. 44/97) je z 
31.12.1997 prenehal delovati 
sklad stavbnih zemljišč in s tem 
je tudi prenehal mandat članom 
upravnega odbora. Obveznosti 
in dolžnosti so se prenesle na 
mestni svet. Obstaja dokument 
(terminski plan) izvedbe pro
grama finančnega načrta komu
nalne dejavnosti v letu 1997, iz 
katerega je razvidno, da naj bi 
bila gradnja kanalizacije 
končana do 31.12.1997. Zato po
zivam prizadete krajane, da se 
za pojasnilo obračajo direktno 
na župana MO Ptuj g. Miroslava 
Lucija, zadolženega za izvedbo 
sprejetih odločitev na MS. 

Marija Strelec 

KRVODAJALCI 
24. FEBRUAR - Irena Kmetec, Slo
venja vas 38/b, Avgust Borko, Ul. Dr. 
Hrovata 7, Onnož. 
26. FEBRUAR - Rajko Sok, Domava 
107, Gorazd Inkret, Kraigherjeva 21, 
Ptuj, Milan Munda, Zagorel 55/a, 
Leon Pišek, Hotinjska cesta 75, Ore
hova vas, Milan Lah, Jadranska 17, 
Ptuj, Franc Kump, Senčak 11, Viktor 
Lesjak, Mestni Vrh 75, Ptuj, Stanko 
Kurt)os, Voikmerjeva 23, Ruj, Boris 
Letonja, Breg 15, Anton Planinšek, 
Župečja vas 2, Mirko Sambolec, 
Župecja vas 2/a, Jože PremzI, Sta-
rošince 33, Dušan Krajnc, 
Aškerčeva 10, Ruj, Jože Blodnjak, 

MoSKanjci 37, Jože Voglar, Skrbtje 
9/a. Silvo Zaje, Apače 13, Robert 
Meriak, Čučkova ut. 9, Kidričevo, 
Anton Danko, Potrčeva 40, Ptuj, Ja
nez Pekitč, Kraigherjeva 17, Ki
dričevo, Jože Ltponik, Markovci 
23/b, Anton Leskovar, Lovrenc na 
Dr. polju 1, Ivan Petek, Žabjak 54, 
Janez Ceh, Krčevina 69, Alojz Mla
kar, Ut. 25. maja 3, Ruj, Milan Jere
bic, Moravct 148, Maks Dolenc, 
Podtože 80, Branko Forstnerič, 
Tržeč 14, Ivan Bezjak, Breg 37, 
Dorde Panzalovič, Tovarniška 3, Kt-
dričevo, Dušan Hazabent, Lovrenc 
na Dr. polju 8, Roman Kukovec. Sp. 
Hajdina 112, Božidar Betšak, Pod-
vinci 37, Bogdan Kores, Medvedce 

14. Silvo Petek, Trajanova 9, Ruj, 
Srečko Gajšek, Zg. Sveča 14, Kart j 
Horvat, Mestni Vrh 54/b, Ruj, Milan j 
Drevenšek, Lovrenc na Dr. polju 6, I 
Vlado Zajko, Nadole 13, Rado Rakar, I 
Poljska C. 4, Rače, Igor Anžet, Vinta-
rovci 21/b, Simon Gomzi, Novinci 
33, Iztok Fridi,Zg. Hajdina 97/a, Sil- ^ 
vester Lorber, Stari Log 60, Marjan 
PIntarič, Zg. Hajdina 12, Dragutin 
Strok, Antoličtčeva 5/a, Miklavž na ' 
Dravskem polju, Jože Koren, Lesko- i 
vec 26, Stanko Libman, Šercerjeve | 
brigade 5, Maribor, Danijel Visenjak. ; 
Dravska pot 6, Miklavž na Dravskem . 
polju, Matjaž Pišotek, Leskovec 25, 
Boris Rat, Pongrce 26. 

P I S E : I N G . M I R A N G L U S I C / V VRTU V VRTU V VRTU 

Pomlad le f v ••• 
... z njo pa za vrtičkarje vsakodnevna opravila, skrb in 
veselje, ki nas bodo spremljali pri pridelovanju vrtnin, 
sadja ter vzgoji in negi okrasnih rastlin in cvetja. Čeprav 

se od zimskih razmer v vrtu še nismo povsem poslovi l i , pa se vendarle z 
vremenom ne kaže preveč obremenjevati, temveč se mu prilagojevati. 
Prizadeven vrtnar bo za svoje rastlinje v vrtu zmeraj našel ugoden trenu
tek in z nego dosegel dobro in zdravo rast. 

V S A D N E M V R T U se p o d o b a s a d n e 
g a d rev j a že d o b i v a s p o m l a d a n s k i nav
d i h . Ž e p r v e dn i m a r c a s o v z c v e t e l e m a 
re l i ce . M a r e l i c a je e n a i z m e d s a d n i h v rs t 
košč i ča r j ev , ki j e o b č u t l j i v e j š a na 
z g o d n j o p o m l a d a n s k o p o z e b o p r a v 
za to , ker t a k o z g o d a j cve t i . K r i t i čna t e m 
p e r a t u r a pr i n j e n e m p o l n e m c v e t e n j u je 
že pri 1,5 s t o p i n j e p o d l e d i š č e m , m l a d i 
p l od i č i p a p o o d p a d a n j u v e n č n i h l is tov 
p o z e b e j o že pri po l s t o p i n j e p o d 
l e d i š č e m . P o s a m i č n i m d r e v e s o m , ki ras
te jo t ik o b z i d o v i h in k jer bi b i lo m o g o č e 
names t i t i o g r o d j e , p o m a g a m o p r e d p o 
z e b o , d a j ih p r e k r i j e m o s p o n j a v o . Č e 
t a k š n e m o ž n o s t i o b s t a j a j o , d r e v o s p o n 
j a v o p r e k r i j e m o že na p r e d v e č e r , ko je 
p r i čakova t i p o z e b o . r a z k r i j e m o p a jo 
še le v p o z n i h j u t ran j i h u r a h . 

Sicer pa so se v tem času že pričeli 
napenjati brsti breskev in nektarin, to pa 
je tudi čas za drugo škropljenje za obva
rovanje dreves pred breskovo kodra-
vostjo. Breskova kodravost je najpogos
tejša glivična bolezen breskev in nekta
rin in uniči zasnovo vsega letnega pridel
ka ter začetno vegetacijo. Junija sicer 
drevo ponovno ozeleni, vendar razvije 
tako slabotno listno površino, da se raz
vije le malo cvetnih brstov, les ne dozori 
in pozebe, veje se sušijo, iz njih se izceja 
smola in v nekaj letih napadeno drevo 
propade. 

Zdravljenje drevesa, ki ga je napadla 
breskova kodra, ni uspešno. Bolezen 
lahko le preprečimo s pravočasnim 
škropljenjem, da ne pride do okužbe. 
Prvič škropimo v jeseni, ko odpade z 

d r e v e s a v e č i n a l ist ja, d r u g i č pa s p o m l a 
d i , k o se p r i č n e v e g e t a c i j a o z i r o m a t ik 
p r e d b r s t e n j e m . Š k r o p i m o z b a k r e n i m i 
ali d r u g i m i o r g a n s k i m i p r i p ravk i : 0 ,75 -
o d s t o t n i m b a k r e n i m a p n o m ali 0 , 8 - o d -
s t o t n i m c u p r a b l a u o m ali 0 , 5 - o d s t o n i m 
k u p r a p i n o m , če p a č a s o v n o že n e k o l i k o 
z a m u j a m o , p a z 0 , 1 - o d s t o t n i m d e l a n o m 
SC 7 5 0 . Razn ih p r i p r a v k o v je na vo l j o kar 
p r e c e j , t ud i p r i p r a v a š k r o p i v a je e n o s t a v 
na, le i zb i ra č a s a za š k r o p l j e n j e je n e k o 
l iko z a h t e v n e j š a . Š k r o p i v o p r i p r a v i m o 
t a k o , d a k o n c e n t r a t p r i p r a v k a v m e š a m o 
v m a n j š i ko l i č in i v o d e in g a še le na to v 
ob l i k i d o b r o r a z t o p l j e n e b r o z g e o b s ta l 
n e m m e š a n j u d o d a j a m o v reze rvoa r 
š k r o p i l n i c e . Š k r o p i m o i z k l j u čno v mir
n e m , t o p l e m in s u h e m v r e m e n u . Pri 
š k r o p l j e n j u o b v e t r o v n e m v r e m e n u b i za -
ve t r ne s t ran i d r e v e s n e g a l ub ja os ta le 
n e p o š k r o p l j e n e . Š k r o p i m o i zda tno , d a 
š k r o p i v o za l i je s l ehe rn i b rs t in pok r i j e 
v s o d r e v e s n o s k o r j o . Š k r o p i v o na d r e v e 
su ne s m e zmrzn i t i . Š k r o p i m o na s u h o 
d r e v o , š k r o p i v o p a s e m o r a na n j e m 
posuš i t i . Č e bi d e ž š k r o p i v o izpra l z d r e 
v e s a , škropljenje ponovimo. Glivice bre-

skove kodravosti imajo tolikšno moč 
okužbe drevesa, da najmanjša 
nepoškropljena površina drevesnega 
lubja predstavlja za okužbo enako, kot 
če ne bi škropili. 

Predspomladansko škropljenje drugih 
sadnih vrst proti škodljivcem in pred gli
vičnimi ter bakterijskimi boleznimi je v 
tem stanju drevja še nekoliko prezgodaj. 
Za uspešno uničenje zimske zalege 
škodljivcev je potrebno počakati tudi na 
njihovo prebujanje, glede časa varstva 
pred boleznimi pa sledimo napovedim 
prognostične službe za varstvo rastlin, 
saj je za njihov razvoj potrebna optimal
na toplota, vlaga in že dovolj razvita ve
getacija rastlin. 

V O K R A S N E M V R T U je v času, ko se 
pričenja vegetacija, zraven pletve, obde
lave tal ter gnojenja najpomembnejše 
opravilo pravočasna rez okrasnih 
grmovnic. 

Zgodaj cvetoče grmovnice, kot so for-
sitia, skobotovec in jasmin, režemo šele, 
ko odcvetijo, ko se venčni listi cvetov 
posuše in odpadejo. Takrat izrežemo 
pregoste, starikave, poškodovane in bol
ne vejice ter izločimo tretjino starega 
lesa. Z rezjo, ki v bistvu pomeni redčenje 
in pomladitev okrasne grmovnice, 
vzpodbudimo in omogočimo rast mladih 
poganjkov in njihov razvoj za oblikovan-

m V VRTU * 
je cvetnega nastavka v naslednjem letu. 

Grmovnice, kot so vrtnice, glicinije, 
budleje, ki zacveto šele pozneje pomla
di, poleti ali celo v jeseni, režemo v času 
brstenja. Izrežemo jim pregoste, starika
ve in poškodovane vejice in veje, po
ganjke, namenjene cvetenju, pa 
krajšamo na dva do tri zdrave brste. 
Rečemo lahko, da je to rez na reznike 
kot pri vinski trti, s katero na rastlini 
vzpodbujamo rast poganjkov in obil
nejšo tvorbo cvetnih brstov. 

Hortenzijam izrezujemo le šibke in ne-
doraščene poganjke. Pri starejših grmih, 
kjer se vrhovi mladik prično po cvetenju 
sušiti, te ob brstenju krajšamo do para 
zdravih očes, približno tretjino starih po
ganjkov pa izrežemo in nadomestimo z 
izbranimi. 

Srobot ali klematise ločimo v tri skupi
ne; zgodaj, spomladi in pozno cvetoči. 
Zgodaj cvetočega ne režemo oziroma 
rozg ne krajšamo, po potrebi ga le raz
redčimo. Spomladi cvetočemu srobotu 
krajšamo rozge do prvih močnih parov 
brstov z vrha, pozno cvetočim pa opravi
mo močno rez rozg tako, da jih krajšamo 
do najnižjega para brstov pri tleh, nove 
poganjke pa potem med rastjo privezu
jemo na oporo. 

M i r a n G l u š i č , i n g . a g r . 



SPOKT Š P O R T N A P T U J S K E M / DRUŠTVA SO GLAVNI NOSILCI ŠPORTNE DEJAVNOSTI 

Športu veljava, ki mv ali ffovo klofuta? 
le zdrav in zadovoljen človek lahko gradi in ustvarja. Ce se 
tega zavedamo, bomo lažje razumeli pomen športa v vseb poj
avnih obl ikah in njegov vpliv na razvoj te lesnih in duševnih 
lastnosti, ohranjanje in izboljševanje zdravja, dvig delovne 
storilnosti, koristno izrabo prostega časa ter ustvarjalnost 
skozi doseganje kvalitetnih ali vrhunskih rezultatov. 

Športn§ zveza mestne občine 
Ptuj in Športni zavod Ptuj sta v 
lanskem letu pripravila razvojno 
strategijo športne dejavnosti v 
mestni občini do leta 2002. O tem 
sem se pogovarjal s predsedni
kom Športne zveze MO Ptuj in 
mestnirn svetnikom prof. Vla
hom Cušem in direktorjem 
Športnega zavoda Ptuj dipl. org. 
Stankom Glažarjem. 

PRI POKRITIH 
VADBENIH OBJEK
TIH MOČNO 
ZAOSTAJAMO 

9 Lahko ocenite uspešnost 
ptujskega športa po posameznih 
področjih? 

Stanko Glažar: "Športna dejav
nost v okviru mestne občine Ptuj 
zajema vse segmente športa: 
šport otrok in mladine ( W Z , 
osnovne in srednje šole), tekmo
valni in selekcijski vrhunski 
šport ter šport za vse (rekreacija). 
Analiza stanja športa je pokazala, 
da se približno 30% prebivalstva 
mestne občine Ptuj aktivno 
ukvarja s športno dejavnostjo v 
80 klubih, športnih društvih in 
športnih združenjih. Šolske ekipe 
in klubske selekcije nastopajo v 
34 športnih panogah in dosegajo 
odlične rezultate, saj imamo zelo 
dosti državnih prvakov tako pri 
individualnih kot kolektivnih 
športnih panogah. Na področju 
športa za vse se zavzemam za 
povečanje števila športno aktiv
nega prebivalstva, vendar se tukaj 
pojavlja problematika po
manjkanja športnih površin." 

0 Kakšen je trend rezultatov 
na področju selekcij skega 
vrhunskega športa in zakaj (če) 
ptujski vodilni klubi izgubljajo 
stik s slovenskim vrhom? 

Stanko Glažar: "Kriteriji sek
torja za šport pri ministrstvu za 
šolstvo in šport predvidevajo fi
nanciranje samo mlajših selekcij 
(javni interes), medtem ko član
ske ekipe in vrhimske športnike 
prepuščajo sponzorjem, donator-
jem ter občinskim proračunom. 
Glede na vložena sredstva imamo 
na Ptuju zelo dobre rezultate, saj 
posamezniki in ekipe posegajo po 
najvišjih mestih ne samo v držav
nem, ampak tudi v mednarod
nem prostoru. Posledica načrtne
ga in strokovnega dela je tudi 52 
kategoriziranih športnikov (osem 
mednarodnega, trije perspektiv
nega, trinajst državnega, 28 mla
dinskega razreda) v dvanajstih 
športnih panogah. Problemi, ki 
se tukaj pojavljajo, so predvsem 
sofinanciranje mednarodnih nas
topov, zdravstveno varstvo in 
športni dodatek za kategorizirane 
športnike." 

# V kakšnih razmerah delajo 
ptujski klubi in društva? 

Stanko Glažar: "Za uspešno 
delo sta ob športniku najpo
membnejša strokovno delo in ob
jekt. Poudariti je potrebno, da pri 
nas razpolagamo z dobrim stro
kovnim kadrom (v nekaterih klu
bih profesionalci), ki pa nima za
gotovljenega statusa, tako da od
haja v bolje organizirana okolja. 
Eden največjih problemov ptuj
skega športa so objekti. Pri odkri
tih vadbenih površinah smo še 
nekako v slovenskem povprečju, 
medtem ko precej zaostajamo pri 
pokritih vadbenih objektih. Ter
mini, ki jih imajo naše selekcije 
(rokomet, odbojka, košarka,...) v 
športnih dvoranah ne zadoščajo 
niti za osnovno delo in ne omo
gočajo nobenega napredovanja v 
višji rang tekmovanja. Edina pri
dobitev je bila ureditev trimske 
steze v Ljudskem vrtu za potrebe 
rekreativcev." 

# Kakšen finančni načrt za 
športno dejavnost v letu 1998 in 
v kakšni višini ste predlagali 
občinski upravi? 

Stanko Glažar: "Finančni 
načrt, ki ga v okviru zavoda pos
redujemo mestnemu svetu, je ses
tavljen iz dejanskih potreb klu
bov, društev in športnih 
združenj. Sredstva iz zagotovlje
ne porabe in lastnih sredstev 
občine so bila v preteklem letu 
premajhna, da bi izpeljali predvi
dene projekte na področju šport
ne dejavnosti. V letošnjem letu 
smo predvidevali povečanje sred
stev za športne prireditve, med
narodne nastope, zdravstveno 
varstvo športnikov, športni doda
tek za kategorizirane športnike, 
vzdrževanje in investicije v šport
ne objekte. Vse pa je odvisno od 
posluha župana in mestnih svet
nikov za potrebe športne dejav
nosti, ko bodo obravnavali in 
sprejemali proračun za leto 1998." 

# Kaj pričakujete od razprave 
o strategiji razvoja športa do 
leta 2002 v mestnem svetu? 

Stanko Glažar: "Razprava o 
strategiji športa bo prikazala po
men športa v okviru mestne 
občine Ptuj in izpostavila ključne 
probleme, s katerimi se srečujejo 
športniki. Strategija razvoja špor
ta mora predstavljati pomemben 
podsistem strategije razvoja 
našega področja." 

SLABŠI ŠPORTNI 
DOSEŽKI - MANJ 
DENARJA OD 
DRŽAVE 

% Lahko na kratko ocenite 
šport in športne dosežke v mest
ni občini Ptuj v minulem obdob-

Vlado Cuš: "Šport v vseh pojav
nih oblikah je na Ptuju dosegel 
zavidljivo raven. V daljšem ob
dobju od leta 1987 naprej je bil 

Stanko Glažar. 
dan poseben poudarek športu 
mladih, izboljševanju pogojev za 
športno rekreacijo ter omo
gočanju kakovostnih športnih 
dosežkov tistim ekipam in posa
meznikom, ki so izpolnjevali 
določene kriterije. Dosežena ra
ven športne vzgoje na vseh šolah 
je zadovoljiva, na vseh šolah 
uspešno delujejo tudi športna 
društva. 

Na območju mestne občine Ptuj 
deluje več kot 80 društev, ki so re
gistrirana v skladu z zakonom o 
društvih. Večji del teh društev je 
vključen v Športno zvezo, ki je 
članica Olimpijskega komiteja 
Slovenije, Združenja športnih 
zvez. Društva in zveze pa se pove
zujejo v enoten organizacijski 
športni sistem do mednarodne 
ravni. 

Ekipe in posamezniki nekaterih 
društev so v preteklosti dosegli 
izjemne dosežke tudi v medna
rodnem merilu. Kot nadpov
prečne v slovenskem merilu velja 
omeniti tudi dosežke na področju 
športa mladih oz. selekcijskega 
športa. Ob boljši kadrovski in 
materialni podlagi spona v 
občini ter smelejši podpori go
spodarstva bi lahko dosegli še ve
liko več. Velja izpostaviti nepre
cenljiv prispevek strokovnih in 
organizacijskih delavcev v špor
tu, ki so s svojim prostovoljnim 
in brezplačnim delom omogočili, 
da je do teh rezultatov prišlo. Po
sebej velja ceniti prispevek 
staršev, ki finančno ali organiza
cijsko pomagajo v društvih, v ka
tera so vključeni njihovi otroci. 

V zadnjem času so k izboljšani 
ponudbi na področju športne re
kreacije veliko pripomogli zaseb
niki, kar je ob pomanjkanju 
tovrstne ponudbe zelo dobro
došlo. Del občank in občanov se 
ukvarja s športom neinstitucio-
nalno. Ne glede na to dajejo s tem 
celovitemu športu velik pomen, 
saj potrjujejo, da postaja šport 
prvina kakovosti življenja naših 
ljudi." 

9 Kako gleda Športna zveza 
MO Ptuj na sedanji položaj 
športne dejavnosti v občini? 
Sredstva za šport so se v zadnjih 
letih drastično zmanjšala. 

Vlado Čuš: "V zadnjih letih je 
bilo že veliko povedanega o 

težavah, ki tarejo ptujski šport. 
Ocena športne sfere je, da pomeni 
občinski proračun za športno dej
avnost v 1. 1997 potop ptujskega 
športa in je še pospešil negativne 
trende v tej dejavnosti. V pro-
račtmu so v celoti izpadle nekate
re od ključnih postavk, ki so v 
preteklosti omogočile zavidljive 
dosežke. Ukinjeno je bilo 
zdravstveno varstvo športnikov, 
športni dodatek kategoriziranim 
športnikom po državnih kriterij
ih, sofinanciranje mednarodnih 
nastopov ptujskih športnic in 
športnikov, napredovanje ekip in 
posameznikov ter pospeševanje 
športa v mestnih in primestnih 
četrtih. Prav tako še zmeraj ni 
urejen status profesionalnih tre
nerjev, ki imajo veliko zaslug za 
izjemne športne dosežke ptujske
ga športa v zadnjih desetih letih. 
Brez argumentirane obrazložitve 
jim je bila plača prepolovljena. 

Resnici na ljubo je potrebno 
tudi ugotoviti, da smo ob ustan
avljanju novih občin izgubili del 
finančnih sredstev za šport, na 
drugi strani pa so nam ostale vse 
obveznosti, saj je bil v prejšnji 
občini Ptuj šport pretežno kon
centriran na območju sedanje 

Vlado Čuš. Foto: Langerholc 
mestne občine. Rečemo lahko, da 
se je občinski športni proračim v 
treh letih realno prepolovil, vse 
to pa se že negativno odraža v rea
lizaciji sprejetih programov 
športnih organizacij. To potrjuje
jo težave vedno večjega števila 
društev v naši občini in realno je 
pričakovati velik osip na celot
nem kadrovskem področju, to je 
pri strokovnih in organizacijskih 
kadrih, športnikih, rekreativcih 
idr. S tem pa se nam lahko poruši 
sistem, ki je v preteklosti dajal 
zelo dobre rezultate. Pri tem ne 
smemo pozabiti, da se večina dela 
(po dostopnih podatkih več kot 
90 odstotkov) v športni sferi 
opravlja brezplačno. 

Ob neupoštevanju predlogov 
športne sfere tudi v 1. 1998 bo na
rejena nepopravljiva škoda ptuj
skemu športu, kar se bo poznalo 
na športnih dosežkih, številu 
vadečih, številu volonterskih del
avcev idr. Zavedati pa se mora
mo, da bodo veliko nižja tudi 
sredstva za šport s strani države, 
ki se dodeljujejo na osnovi 
dosežkov športne dejavnosti v po
samezni občini." 

# V januarju ste izvedli po
svet, na katerega ste povabili 
vse pristojne v občini, odgovor

ne za stanje in razvoj te dejav
nosti posebnega družbenega po
mena. 

Vlado Čuš: "Šport v občini Ptuj 
je dosegel stopnjo razvoja, ki 
zahteva še bolj domišljen in sis
temski pristop pri urejanju stro
kovnih in organizacijskih nalog. 
Le na ta način bomo lahko v to 
področje delovanja vnesli katego
rije, kot so strokovnost, učinkovi
tost, ekonomičnost, racionalnost, 
preglednost in humanost. Eden 
od temeljnih vzrokov, ki zahteva 
sistemski pristop, pa je seveda 
profesionalnost v smislu zagotav
ljanja potrebne kvalitete dela. V 
športni sferi smo dorekli ključne 
usmeritve, na podlagi katerih v 
okviru pripravljene strategije 
vemo, kje smo, kaj hočemo in 
kako bomo to dosegli. Na sklica
nem posvetu smo vsem odgovor
nim v MO Ptuj želeli predstaviti 
pripravljeno razvojno strategijo 
športne dejavnosti v naši občini 
do leta 2002. Strategija, ki smo jo 
pripravili skupaj s Športnim za
vodom Ptuj, je bila s strani vseh 
prisotnih pozitivno sprejeta in 
upamo, da bo tako pri razpravi in 
sprejemanju v mestnem svetu. 
Letošnje in prihodnje obdobje do 
leta 2002 bo izjemno pomembno 
za športno dejavnost v občini. Z 
dobro strategijo in ustreznimi 
sklepi lahko postavimo v športu 
na noge sistemske temelje, ki 
bodo omogočili njegov nadaljnji 
razvoj v vseh pojavnih oblikah." 

# Ali ima športna zveza 
rešitve za številne probleme, ki 
tarejo ptujski šport? Nekateri 
menijo, da imamo preveč šport
nih panog. 

Vlado Cuš: "V športni sferi in 
tudi nasploh slišimo razmišljan
ja: "Dogovorimo se, katere šport
ne panoge bomo iineli oz. katere 
bomo financirali!" Če bomo spre
jeli takšno logiko razmišljanja, bi 
to vodilo v administrativno iu:e-
janje strokovnih zadev na po
dročju športa. Produkt športni
kov so rezultati, po katerih se 
društva in športne panoge razli
kujejo. Razlikujejo se tudi po po
dročju delovanja: šport niladih, 
rekreacija, tekmovalni šport, 
vrhunski šport. Vsi, ki v športu 
delamo, in tisti, ki smo zanj od
govorni, se moramo opredeliti za 
razvoj čim več športnih panog, 
večje število udeležencev v športu 
in boljše dosežke. Problem, ki ga 
moramo strokovno rešiti, je v 
tem, da vsakomur najdemo 
ustrezno mesto glede na 
uspešnost in področje delovanja." 

0 Ptuj je imel na olimpijskih 
igrah v Barceloni dva predstav
nika, na zadnjih pa nobenega. 
Kako ocenjujete možnosti ptuj
skega športa pred 01 v Sydneyju 
leta 2000? 

Vlado Čuš: "V športu že dolgo 
ni moč uspevati z improvizacija
mi in ljubiteljsko zagnanostjo. 
Delati samo po občutku je prema
lo, saj sta talent in želja samo 
osnova in nič več. Vidni športni 
dosežki v okviru tekmovalnega in 
vrhunskega športa so praktično v 
celoti posledica kvalitetnega in 
odgovornega strokovnega dela. 
Zraven talenta so potrebni še 
znanje, volja in trdo delo. Dejstvo 
je, da so vrhunski dosežki šport
nikov pogojeni tudi s finančnimi 

zmožnostmi. Z gotovostjo lahko 
trdimo, da so rezultati ptujskega 
spona veliko boljši, kot bi smeli 
pričakovati glede na finančno 
vlaganje. Minulo olimpijsko ob
dobje se za Ptuj ni izteklo po žel
jah in smo ostali brez udeležen
cev olimpijskih iger v Atlanti. 
Olimpijski športi so v zadnjih le
tih na Ptuju v nezavidljivi situa
ciji. Ve se, da je tu konkurenca 
največja in da brez znanstven^a 
pristopa ni moč uspeti. To pa 
zahteva več sredstev. Nekaj posa
meznikov imamo, ali bodo oz. 
bomo kot mestna občina uspeli, 
pa je odvisno od kadrovske in 
materialne podlage ptujskega 
športa v tem in naslednjih dveh 
letih." 

% Mestna občina Ptuj spada 
glede na pokrite športne objekte 
med manj razvite. 

Vlado Čuš: "V zadnjih dveh de
setletjih se je športnim objektom 
posvečalo več pozornosti samo na 
verbalni ravni. Edino novo
gradnjo v okviru športnega pro
računa na področju pokritih vad
benih površin so do polovice 
vrednosti projekta realizirala štiri 
društva v okviru nadzidave in do
zidave športne dvorane Mladika. 
Drugo polovico je financirala ta
kratna občina Ptuj. Za 
vzdrževanje šj)ortnih objektov se 
namenjajo Športnemu zavodu 
minimalna sredstva. Za sofinan
ciranje vzdrževanja športnih ob
jektov v lasti športnih organizacij 
oz. društev ne dajemo niti tolarja. 
V usmeritvah do leta 2002 izpos
tavljamo športne objekte, ki bi 
jim bilo potrebno dati prioriteto 
in zagotoviti potrebna finančna 
sredstva: atletska steza iz umetne 
mase s spremljajočimi naprava
mi, športna dvorana za treninge 
in tekmovanja, ureditev tribun-
skega dela Mestnega stadiona z 
ogrevanjem, nadzidava čelnega 
dela športne dvorane Mladika, 
športno strelišče, pokriti bazen za 
učenje plavanja in treninge vod
nih športov." 

Simon Starček 

AEROKLUB PTUJ Lani uspešni 
Na redni letni skupščini Aero-

ktuba Ptuj - bila je v petek, 27. 
februarja - so letalci pregledali 
lanskoletne rezultate, sprejeli 
programe dela za prihodnjo 
sezono in imenovali novo 
vodstvo kluba. Predsednik klu
ba bo še naprej Janez Bezjak. 

V Aeroklubu Ptuj, v katerem 
je lani v petih sekcijah aktivno 
delovalo 130 članov, so z 
doseženimi športnimi rezultati 
zadovoljni, niso pa zadovoljni z 
vrednotenjem svojih rezultatov 
na občinski ravni. Tudi v priha
jajoči letalski sezoni se bodo 
morali spoprijeti z več investici
jami, zato bodo poskušali pri
dobiti sredstva tudi z organiza
cijo prireditev. Prva bo letalski 
ples, ki bo 21. marca, junija 
bodo organizirali državno 
akrobatsko prvenstvo z mitin
gom, poleti pa ptujski padalski 
pokal in modelarsko tekmo
vanje. 

M Z 

PLANINSKI 
KOTIČEK 

Članarine v letu 1998 
v letu 1993 je pričel veljati 

nov Pravilnik o izkaznici člana 
PD in vrstah članstva v planin
ski organizaciji. 

A redni član je lahko vsak po
sameznik, ki plača A članarino. 

B redni član je lahko vsak po
sameznik, ki plača B članarino. 

C redni član je lahko mladina 
do dopolnjenega 18. leta staros
ti in redni študentje do dopoln
jenega 25. leta starosti. 

Vrsto članstva lahko pridobi 
posameznik, če izpolnjuje nave
dene pogoje in za tekoče leto 
poravna ustrezno članarino. 
Veljavnost članstva dokazuje 
znamkica nalepljena v izkazni
ci. Vsi člani (A, B in C) imajo 

poleg s statutom PZS in pravili 
društev določenih pravic še tele 
materialne ugodnosti: 

- popuste v planinskih kočah, 
kot jih določa pravilnik o 
upravljanju planinskih posto
jank 

- nezgodno zavarovanje za pri
mer smrti ali invalidnosti 

A član ima v letu 1998 poleg 
tega še: 

- 50% višje zavarovalne vsote 
pri nezgodnem zavarovanju 

- 25% popust pri naročnini 
Planinskega vestnika (popust še 
pri družinskih članih lahko 
sešteva) 

- 50% popusta pri enem izvo
du stenskega koledarja za 
tekoče leto 

- brezplačen izvod koledarja 
akcij PZS (koledar bodo A člani 
prejeli po pošti takoj, ko bo pi
sarna PZS prejela izpolnjen ku-
ponček Prijava A člana) 

- zavarovanje reševanja v ev
ropskih gorah (turo je potrebno 

obvezno prijaviti na PZS pred 
odhodom) 

- brezplačne usluge Planinske 
knjižnice 

- bon za 450 sit, vnovčljiv ob 
nakupu izdaj Planinske založbe 

(Navedeni popusti veljajo od 
dneva, ko PZS prejme izpoln
jen kuponček Prijava A člana.) 

če sta oba starša člana PD 
(vrsta članstva ni pomembna), 
imajo vsi C člani (otroci) 50% 
popusta pri članarini. 

Starejši člani (nad 70 let) 
lahko uveljavljajo 40% popusta 
pri B članarini. 

Članarina za leto 1998 znaša: 
- A člani 4000 tolarjev 
- B člani 1200 tolarjev 
- C člani 500 tolarjev 
Članarino labko poravnate v 

pisarni društva v Prešernovi 
ulici 27 v času uradnih ur, ki so 
vsak torek in petek od 16. do 18. 
ure. 

Odbor za informiranje in 
propagando PD Ptuj 

K A R A T E / 3. KROG OSNOVNOŠOLSKE 

N a / b o Z / s f J e n f f / f r Mtri Kidriimii 
V telovadnici OŠ Kidričevo je 

potekal 3. krog osnovnošolske ka
rate lige za Podravje, na katerem 
so sodelovali karateisti in kara-
teistke iz 18 osnovnih šol. Pri 
mladih športnikih je že opazen 
velik napredek v tehničnih ele
mentih kot razumevanju demon
stracij kat. Vsekakor pa je bilo za 
vse prisotne enkratno doživetje 
dobro organizirana prireditev, ki 
jo je pripravil domači KK ZANS-
HIN. Zadovoljni so bili tudi 
domačini,^ saj so se učenci in 
učenke OS Kidričevo dobro odre
zal 

Rezultati - učenci: 1.-4. razred: 
1. Ozren Kokol, OŠ Kidričevo, 2. 

Jure Šenveter, OŠ Tone Čufar^ 
Maribor, 3. Alitja Kavran^ OŠ 
Sladki Vrh; ekipno: 1. OS Ki
dričevo. 5.-6. razred: l.Asim 
Emrič, OŠ Tabor, Maribor, 2. Ti
motej Jarc-Nekrep, OŠ Sladki 
Vrh, 3. Marko Kraljevič, OŠ Šen
tilj; ekipno: 1. OŠ Šentilj. 7.-8. 
razred: 1. Borut Fifolt, OŠ Sladki 
Vrh, 2. Jaka Kos, OŠ Ludvik Pli-
beršek, Maribor, 3. Ivan Dobaj, 
OŠ Franc Lešnik-Vuk, Slivnica; 
ekipno: 1. OŠ Sladki Vrh. Ekip
no 3. krog: 1. OŠ Šentilj 48,2. OŠ 
Kidričevo 46, 3. OŠ Sladki Vrh. 

Rezultati- učenke : 1.-4. raz
red: 1. Mojca Horvat, OŠ France 
Prešeren, Maribor, 2. Tajda Duc-

man, OŠ Ivan Cankar, Košaki, 3. 
Sanja Caftita, OŠ Kidričevo. §.-6. 
razred: 1. Nuša Anžej,^OŠ Šen
tilj, 2. Sabina Kojc, OŠ Šentilj, 3. 
Sarah Dobnik, OŠ Angel Be
sednjak, Maribor. 7.-8. razred: 1. 
Nina Semenič,^OŠ Kidričevo, 2. 
Moni Dobaj, OŠ Šentilj, 3. Jasmi
na Motaln, OŠ Slovenska Bistri
ca. Ekipno: 1. OŠ Slovenska Bi
strica 49, 2. OŠ Šentilj 44, 3. OS 
Sladki vrh 20 točk. 

Skupni ekipni vrstni red: 1. OŠ 
Šentilj 92, 2. OŠ Slovenska Bi
strica 71, 3. OŠ Sladki Vrh 62, 4. 
OŠ Kidričevo, 5. OŠ Tabor Mari
bor 16 točk. 

Danilo Klajnšek 



B U K O V C I / PUSTNI IN POPUSTNI FOTOGRAFSKI UTRINKI 

Se pust '98 

J e t o s l o v o o d l e t o š n j e z i m e ? 

M a l i š o l a r j i i z M a r k o v c e v s o s s e b o j n o s i l i k a r s v o j v r t e c 

Najbolj veseli dan za Bu-
kovčane je bil pustni torek, ko so 
se maškare spontano zbrale in 
krenile s povorko po vasi. Sode
lovalo je veliko posameznih li
kov in skupin. Naj omenim sku
pino restantov, v kateri je sode
lovalo okrog 50 članov, starih od 
5 do 50 let, velika skupina 20 
mask so bili Kremenčkovi, pa 
Pike Nogavičke in druge. Prijet
no in veselo je bilo vse do noči. 

V nedeljo po pustu, 1. marca, 
pa nas je narava obdarila s sne
gom. Ker ni bilo pričakovati, da 
nam bo dolgo v veselje, so naka-
teri Bukovčani še isti dan izdela
li snežaka. 

S i l v a P i l i n g e r 
Fotografije: L a u r a 

P T U J / UPOKOJENCI PRIPRAVILI RAZSTAVO ROČNIH DEL 

Druga nasitiva s 
pomladno^eliko' 
ndnim navdihom 
v prostor ih Društva upokojencev Ivan Rudol f n a Zad
r u ž n e m trgu 12 na Bregu j e b i la m i n u l i k o n e c tedna na og
led zanimiva razstava ročn ih del , druga zapovrstjo, posvet i l i 
pa so j o dnevu ž e n s k i n praznovanju prvega praznik č lanov 
D U Breg. Njena avtorica j e bi la u p o k o j e n k a Marija Trsten-
jak , ki j e zbrala več kot 3 0 0 izdelkov d o m a č e obrti i n izdel
ke , ki so j i h naredi le spretne otroške roke v b l i žnjem vrtcu. 
Pri postavitvi razstave so j i pomaga l i drugi č lan i , posvet i l i 
pa so j o b l i ža joč im se v e l i k o n o č n i m p r a z n i k o m . 

Na drugi razstavi se je s ko
vinskimi izdelki iz bakra 
predstavil Janez Henge lman , 
F r a n c Zupanič in S tanko 
Vilčnik sta pokazala pletarske 
izdelke, izdelek kvačkanja, ple
tenja, vezenja in nekatere svoje 
gobeline pa Vida Fla jšman, Šte
fanija Mikša , Han ika Radova-
nič , Anica Preše ren , Elizabeta 
Zajšek, Mari ja Trs tenjak, upo
kojenka Kekčeva, Vlasta Pra-
protnik, Darja Kožar, Anica 
Pluško, Kris t ina Nahberger , 
Viktorija Majcen, I rma Golob 
in Terezi ja M e r e . Slikar F r a n c 

Sagadin (tudi član društva) je 
predstavil likovna dela, upoko
jenka Travnikar jeva pisanice, 
obdane s čipkami, Darko Jurgec 
izdelke iz lesa, razstavili pa so še 
izdelke iz gline pokojnega 
mojstra Stanka Hemje. Razsta
vi so se svojimi ročno izdelanimi 
predmeti pridružili še gojenci iz 
Zavoda dr. Marijana Borštnarja 
Dornava, starejši iz Doma upo
kojencev Ptuj in tudi otroci iz 
vrtca Breg. Nekatere upokojen
ke so posebej za to priložnost 
spekle domače pecivo, za vsako 
obiskovalko razstave pa so orga

nizatorji pripravili skromen 
šopek trobentic. 

Tudi druga razstava je bila 
uspešno organizirana in v pri
hodnjih letih naj bi postala tra
dicionalna. 

Breški upokojenci pa ne 
pripravljajo samo razstav, am
pak se ob vsakem pomem
bnejšem prazniku srečajo, prire
jajo zabave, hodijo na izlete in 
imajo vsak teden živahne 
družabne večere. Tudi 
predsednik D U Breg Viktor 
Majcen je zadovoljen z ak
tivnostjo članov, ki jih je v 
društvu že 256, pravi pa, da so 
razstave - kot je bila ta - pri
ložnosti, da se skoraj vsi upoko
jenci z Brega in okolice snidejo, 
poklepetajo in tudi drugim 
predstavijo nekaj svojih ročnih 
izdelokov. 

T. M o h o r k o 

U p o k o j e n c i s o o b i s k o v a l c e m r a z s t a v e p o n u d i l i v e l i k i z b o r . F o t o : T M 



p T U J / CECILIJA BRATUŠA - NOVOPEČENA VOZNICA 

Čeprav brez neg, vozi o v f o 
0rez avtomobila si danes ne moremo predstavljati življenja, 
$aj imamo v Sloveniji že nekaj več kot šestdeset t isoč avtomo-
l)ilov. Pa se kdaj vprašamo, kaj je s t ist imi, ki ne morejo upo
rabljati svojih rok in nog, kako se premikajo, ali mora zanj 
nekdo skrbeti ce lo živ^ei^e? 

Ne. Tud i tisti, Ici so invalidi, 
vozijo avtomobil. Tako je pre
tekli mesec vozniško dovoljenje 
za osebni avtomobil pridobila 
petinpetdesedetna Cecilija Bra-
tuša iz Lahoncev, ki avtomobil 
vozi brez nog. Svoje poškodbe 
nima od rojstva, saj je v svojem 

življenju vzgojila tri sinove, se
daj pa ima že enega vnuka. Inva
lidsko upokojena je od leta 
1987. Ker pa ni pustila, da bi 
bila pri gibanju omejena, od leta 
1992 vozi tricikel z motorjem, 
tako da ji udeležba v prometu ni 
bila tuja, ko se je odločila za 

Cecilija in Alojz ob avtu, s katerim sta naredila izpit 

avtomobil. Lani je kupila avto
mobil Ford K, za katerega je 
varčevala 15 let (res, da invalidi 
dobijo avtomobil ceneje, vendar 
jim za predelavo zaračunajo to
liko, da žal nič ne pridobijo). 
Vaje iz teorije in vožnje je op
ravljala pri avtošoli Prednost v 
Ormožu. Izpit je naredila v prvo 
po petinštiridesetih urah 
vožnje, pa tudi nobenih privile
gijev ni imela. Vso vožnjo je op
ravila kar v svojem avtomobilu, 
ki je prirejen, tako da vse fun
kcije v avtomobilu opravlja z ro
kami. Z levo roko upravlja s 
krmilom, z desno pa menjuje 
prestave, zavira, dodaja plin, in 
ker avtomobil ni avtomatik 
mora uporabljati tudi sklopko. 

Njen inštruktor je bil Alojz Vi-
dovič, ki mu je bilo to prvo 
takšno delo. V začetku ga je bilo 
malo strah, saj na svoji strani ni 
imel nobenih funkcij, kot jih 
imajo drugi avtomobili, ki so 
prirejeni za vožnjo v avtošoli. 
Tako je avtomobil moral najprej 
spoznati sam, nato pa sta se z 
nekaj začetnimi težavami s Ce
cilijo lepo ujela. 

Cecilija je dokazala, da z 
močno voljo lahko kljub hudi 
poškodbi živimo naprej normal
no. 

MIlan Krajnt 

P T U J / F R A N C Z A D R A V E C SE JE U P O K O J I L 

Za n / i m je uspešno delo 
v prvih dneh letošnjega leta se je po več kot 40 let ih dela upo
kojil eden znanih Ptujčanov Franc Zadravec. Nazadnje j e bil 
direktor kadrovskega splošnega sektorja v okviru Mercatorja 
SVS Ptuj. 

Večino svoje delovne dobe je 
delal v trgovini. Trgovski vaje
nec je postal v letu 1954, šest let 
je bil tudi profesionalni politik, 
ker se delo v trgovini in v politi
ki ni dalo uskladiti . Služil je šti
rim direktorjem, v glavnem pa 
so bile njegovo delovno 
področje kadrovsko-splošne za
deve. V zadnjem času se je 
precej tudi ukvarjal s pre
moženjskimi zadevami, s proda
jo nepotrebnega premoženja. 
Zadnjih sedem let je bilo njego
vo delo najtežje, saj se je zapos
lenost v kolektivu dobesedno 
prepolovila in je bilo potrebno 
za odhajajoče delavce najti čim 
manj boleče rešitve. Sicer pa 
ocenjuje, da je bistvo uspešne 
kariere v tem, da te obkrožajo 
dobri sodelavci v okviru ožjega 
tima, s katerimi te veže razume
vanje, saj brez tega ni uspeha. 
To pa še ne pomeni, da so v 
timu vedno vsi enako mislili. 
Potrebno pa je tudi veliko sa
moiniciativnosti. 

Ptujska trgovina je v zadnjih 
desetletjih zelo napredovala v 
vseh pogledih. Ko se je sam 
pričel učiti v trgovini, so ravno 
ukinili prodajo na bone. Vrsto 
let je bil osnovni problem v 
trgovini veliko pomanjkanje 
blaga, sedaj ga je dovolj in trgo
vina lahko dela v vsej svoji fun
kciji. V zadnjih letih ima tudi 
vse več opravka s konkurenco, 
ki pa ni organizirana, prava 
konkurenca šele prihaja z novi
mi velikimi trgovskimi firma
mi. Na njen prihod se bo 
potrebno pripraviti v organiza
cijskem pogledu tako glede ka
pacitet kot kvalitete dela. Za 
Mercatorjevo trgovino je po
membno tudi dejstvo, da dela v 
večini v svojih prodajnih in 
skladiščnih prostorih, le nekaj 
trgovin v najožjem centru Ptuja 
dela v najetih prostorih. 

Franc Zadravec z nekdanjim 
podjetjem ohranja prijateljske 
stike. Občasno obišče nekdanje 
sodelavce, sicer pa se sedaj kot 

Franc Zadravec. Foto: OM 
upokojenec posveča tistim stva
rem, za katere prej ni imel časa. 
Te mu bodo tudi pomagale v 
ohranjanju vitalnosti in da bo 
njegova jesen življenja takšna, 
kot si jo želi. 

M G 

P T U J / SPODBUDNE O C E N E LETOŠNJEGA KURENTOVANJA 

P f v M o kurentovmie v Svnpi 
Letošnje pustne prireditve v 
Ptuju in okol ic i so se iztekle 
Kot je povedal predsednik or 
ganizacijskega odbora 38 
ptujskega kurentovanja in di 
rektor GIZ Poetovio vivat, ki 
je prireditve organiziralo, 
Branko Brumen, si j ih je po 
prvih podatkih ogledalo ok
rog 120 tisoč obiskovalcev. V 
to številko so zajete pustne 
prireditve v Ptuju in fašenki v 
primarnem okolju. 

B. Brumen je prepričan, da so 
za sodelovanje v programu v 
karnevalski dvorani izbrali pra
ve glasbene skupine, najboljše, 
kar jih t renutno premoreta slo
venska in hrvaška glasbena sce
na. Uspelo jim je pripeljali tudi Henry van der Kroon in Branko Brumen. Foto: M. Ozmec 

mega zvezdo Gino G. V kratkem 
bodo javnosti predstavili 
podrobnejšo oceno letošnje pri
reditve. Posebej spodbudne so 
letošnje ocene ptujskih pustnih 
prireditev s strani tujcev. Že 
prvi dan, 14. februarja, ko so se 
na ptujskih ulicah in trgih 
predstavilne tipične slovenske 
maske, je bilo med obiskovalci 
več tujcev. Med njimi so bili 
tudi dva ameriška diplomata, 
ameriški profesionalni fotograf 
in univerzitetni profesor iz Wa-
shingtona, ki so ptujsko kuren
tovanje doživeli kot prijazen in 
int imen festival z veliko barvi
tosti. Ni jim žal, da so med dve
ma možnostima, ogledom 
beneškega karnevala ali ptujske
ga, izbrali ptujskega. Mesto pa 
bo se moralo že prav kmalu 
odzvati na pobudo predsednika 
evropskega združenja karne
valskih mest o srečanju karne
valskih mest leta 2000 v Ptuju, 

ki so jo tudi v mestni občini 
dobro sprejeli. 

Iz Amsterdama pa je prejšnji 
petek prišlo nadvse razveselju
joče pismo predsednika ev
ropskega združenja karnevals
kih mest Henryja F . M. van der 
Kroona, s katerim se Branku 
Brumnu najprisrčneje zahvalju
je za toplo dobrodošlico in pri
jaznost, ki jo je doživel v Ptuju. 
Ptujski karneval ga je navdušil, 
prav tako Brumnovo predsedni-
kovanje prireditvi, karnevalska 
dvorana, karnevalska povorka 
in njegovo obnašanje kot Fecco-
vega vodje. Kot predsednik mu 
zagotavlja, da je ptujski karne
val pridobil v prestižnosti in po
membnost i znotraj evropskih 
karnevalskih mest. Zadovoljen 
pa je tudi , da je spoznal novo 
članico Fecca Slovenske Konji
ce. Njegov obisk v tem mestu je 
bila lepa izkušnja. 

M G 

OD TOD IN TAM 
VIDEM / Nocoj prire
ditev za vse ženske 

Učenci In delavci osnovne 
šole Videm in male šole pa 
pripravljajo prireditev za svo
je mamice, babice in vse 
druge žene nocoj, v četrtek, 
ob 17. uri v telovadnici vi-
demske šole. Sodelujejo ot
roci male šole, učenci raz
redne stopnje, otroški 
pevski zbor in orffova skupi
na. 

M 
TRNOVSKA VAS -
VITOlVIARCI/Prosla
va ob dnevu žena 

v petek, 6. marca, so 
učenci in delavci vzgojno-
izobraževalnega zavoda 
Destrnik - Trnovska vas - Vi-
tomarci v Trnovski vasi 
pripravili tradicionalno prire
ditev ob 8. marcu, dnevu 
žensk, na katero so povabili 
vse mame, babice, tete in 
žene. Zbrane v domu kra
janov je pozdravil tudi župan 
občine Destrnik - Trnovska 
vas Franc Pukšič. V kultur
nem programu so se z reci
tacijami, pesmijo in plesom 
predstavili učenci vseh petih 
razredov in male šole. Dvo
rano so okrasili s pomla
danskim cvetjem (zvončki in 
mačicami), ki so jih postavili 
v lepo pobarvane steklenice. 
Učenci pa so razstavili tudi 
čestitke, ki so jih ob prazni
ku izdelali sami za mame, 
babice in vse ženske. 

Zmago Šalamun 



O D r O D f f f tAM 
K I D R I Č E V O / VROČA TRINAJSTA, IZREDNA SEJA 

Svetniki niso la j z r e i f i i e seie 
^ . . _ I u w y , • J • Svetniki občine Kidričevo so prejšnji četrtek, 5. marca, na 
13. , izredni seji na predlog svetnikov LDS po 10-minutni 
prekintivi , ko se je zaradi tega na hitro ses ta lo predsedstvo, 
že uvodoma zavrnili predlagano razpravo o zaključnem 
računu občine za minu lo leto v višini 398 milijonov ter o 
osnutku letošnjega proračuna v višini dobrih 497 milijonov 
tolarjev in obe obravnavi preloži l i na redno sejo, ki bo jutri , 
v petek, 13. marca. Meni l i so namreč, da so za tako pomemb
na in navsezadnje tudi obsežna dokumenta imeli premalo 
časa za poglobljeno razpravo, saj so vabilo z gradivom preje
li le dva dni pred sejo. 

Sicer pa je bilo na tej seji še nekaj 
časa precej napeto in vroče. Neka
teri so občinski upravi očitali, da 
ni bilo vzroka za sklic izredne seje 
in so jo nekaj časa celo spodbijali, 
saj bi lahko o vseh točkah dnevne
ga reda razpravljali na redni seji. 
Zupan je sicer pojasnil, da so to 
storili zaradi časovne stiske, ker bi 
bilo treba čimrej sprejeti zaključni 
račun in letošnji proračun. Pa je 
vendarle prevladalo mnenje večine 
svetnikov, da si morajo za to vzeti 
več časa, saj je za oba dokumenta 
potrebna resna in poglobljena raz
prava tudi v posameznih odborih 
in vodstvu strank. 

Razprava pa se s tem še ni pov
sem umirila. Po krajši obravnavi 
zapisnika 28. redne seje so svemiki 
zahtevali njegovo dopolnitev z za
pisom vseh razprav svetnikov, ne 
le nekaterih. Zaradi nejasnosti so 
zavrnili predlog krajevnega odbo
ra Starošince, medtem ko so pred
log krajevnega odbora Lovrenc 

sprejeli. Seznanili so se z ugotovit
vami Odbora za gospodarsko in
frastrukturo o funkcioniranju 
ogrevanja s plinom v občini 
Ormož, vendar so o tem zahtevali 
obsežnejše poročilo s primerjalni
mi kazalci. Ogrevanje v naselju 
Kidričevo je namreč bistveno pre
drago, zato je še kako pomembno, 
da se čimprej odločijo za cenejšo 
varianto. To pa lahko storijo le ob 
podrobnejši obravnavi analize in 
primerjanju drugih, cenejših ogre
valnih sistemov. 

Zaradi nepravočasno plačanega 
nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča so svemiki sklenili, da 
Talumu odpišejo zamudne obres
ti. Ker so menili, da Javni zdravst
veni zavod v Kidričevem opravlja 
zdravstveno varstvo zadovoljivo, 
so zavrnili prošnji splošne zdrav
nice Branke Gagič in zobozdravni
ce Lejle Kusanovič za koncesijo 
opravljanja te dejavnosti v naselju 
Kidričevo. Strinjali pa so se, da 

bosta v občini Majšperk svojo dej
avnost opravljala zdravnika Zorica 
Tosič in Velimir Trifunovič. 

Svetniki so se strinjali tudi s 
predlogom ministrstva za šolstvo 
in šport o uskladitvi šolskih oko
lišev v Kidričevem in Cirkovcah. 
Zanimiva je bila tudi obravnava 
pritožbe avtobusnega prevoznika 
Antona Peršuha iz Dragonje vasi, 
ki je na območju občine Kidričevo 
že pet let uspešno opravljal šolske 
prevoze, sedaj pa naj bi župan 
Alojz Šprah njegove storitve, kot 
trdi, 'nekorekmo zavrnil'. Zaradi 
tega je svemikom napisal pismo, v 
katerem navaja, da se čuti oškodo
vanega in da je bila njegova po
nudba obravnavana neenakoprav
no, saj je župan sklenil pogodbo o 
prevozu s Certusom, ki naj bi bil 
dražji in manj ugoden. Župan je te 
očitke zavrnil in z dopisom poja
snil, da se Peršuh ni prijavil za iz
vajanje prevozov za celotoo občino 
Kidričevo, ampak le za del. Po
nudba Certusa je po njegovem res 
dražja, vendar velja za šolske pre
voze na območju celotne občine. 
(Podrobneje o sporu prihodnjič.) 

Ob koncu so na predlog svetnika 
SLS sklenili, da bodo z delnim so
financiranjem pomagali kmetoval
cem pri preventivnih pregledih 
škropilnic, ker je to pomembno 
tako iz gospodarskega kot iz eko
loškega vidika. 

M . O z m e c 

T R N O V S K A V A S / OBČNI ZBOR DRUŠTVA KMETIC 

V soboto , 7. marca, so se č lanice Društva kmetic Trnovska 
vas zbrale v gas i l skem domu v B i šu na 3 . občnem zboru; prej 
so delovale kot Aktiv kmečkih žena . 

Pregledale so delo v lanskem 
letu, ko so organizirale tri tečaje: 
spomladi dva tečaja o pripravi pe
civ, v decembru pa so se gospodin
je izobraževale v pripravi advent-
nih venčkov. 

Letošnjo zimo pa so pripravile 
tri tečaje, v katerih so pripravljale 

potice, govedino in omake ter pice 
in baklave. Ob občinskem prazni
ku so zbranim in gostom postregle 
z dobrotami iz njihove kuhinje. Po 
besedah predsednice društva Ma
rije Stebih bi društvo pripravilo še 
več izobraževanj, vendar se vse 
začne in konča pri denarju. Edina 

sredstva, s katerimi društvo razpo
laga, je dotacija občine, ki je v lan
skem letu znašala 100.000 tolarjev. 

Ob koncu so se članice predsed
nici Mariji Štebih zahvalile za do
bro delo in pomoč pri izvedbi 
tečajev, ki jih organizirajo v njeni 
kuhinji, in ji izročile skromno da
rilo. 

Z m a g o Š a l a m u n 

P T U J / OBRTNA ZBORNICA V PRIPRAVAH NA VOLITVE 

¥Mfm - im preizliušnie 
envhm^ obrtništva 
Skupšč ina Območne obrtne zbornice Ptuj je 9. februarja 
sprejela sklep o razpisu volitev v organe in te lesa Območne 
obrtne zbornice Ptuj za mandatno obdobje od 1998. do 2002 . 
leta, pred tem pa tudi spremembe in dopolnitve statuta, ki v 
bistvu pomenijo uskladitev statuta glede volitev oziroma tra
janja mandatov in ponovne izvolitve v organe in te lesa zbor
nice na ravni države z drugimi območnimi obrtnimi zborni
cami (v Sloveniji j ih deluje 62) . 

Volilna opravila v Območni 
obrmi zbornici Ptuj sovpadajo z 
volilnimi opravili v drugih 
območnih zbornicah oziroma z 
volitvami na ravni republiške 
zbornice. Organi Kot je povedal 
sekretar Janez Rižnar, si prizade
vajo za to, da bi bile v novih orga
nih zbornice zastopane vse občine 
in vse dejavnosti. Organe v celoti 
volijo na novo, v preteklosti pa je 
bila praksa, da so zamenjevali po
lovico članov skupščine in drugih 
organov. Izdelali so številčni sez
nam obrtoikov po občinah in sez
nam obrtnikov po dejavnostih ozi
roma sekcijah, da bi bilo kadro
vanje čim uspešnejše, predvsem pa 
da bi v skupščini bili resnično zas
topani predstavniki vseh devetih 
občin oziroma vseh sekcij, kolikor 
jih deluje pri Območni obrmi 
zbornici Ptuj. Za tiste, ki pa še sek
cij sko niso organizirani, bodo prav 
tako organizirali zbor vseh članov 
oziroma po potrebi mdi več zbo
rov. 

Trenutno je v devetih občinah 
na Ptujskem blizu 1500 članov. 
Večina je samostojnih podjetnikov 

posameznikov, 69 pa je prosto
voljnih članov. "Volitve so pri
ložnost, da obrtniki še aktivneje 
prevzemajo škarje in plamo v svoje 
roke, da sami odločijo, kdo iz nji
hovih vrst je sposoben in vreden 
zaupanja, da zastopa obrtnike v 
odnosu do države in drugih part
nerjev. Priprave na volitve se v 
bistvu pričenjajo z javnim razpi
som, ki ga je pripravila organiza-
cijsko-kadrovska komisija, nadal
jujejo pa z zbori obrmikov po sek
cijah, ki so v bistvu baza za volitve 
v novo skupščino, ta pa je baza za 
volitve predsednika zbornice, nad
zornega odbora in organizacijsko-
kadrovske komisije," je med dru
gim o pripravah na volitve v 
Območni obrtni zbornici Ptuj po
vedal sekretar Janez Rižnar. 

Mandama doba organov zborni
ce traja štiri leta. Člani so lahko po 
preteku prvega mandata ponovno 
izvoljeni. Prav ta ponavljajoči se 
mandat, kot kaže, na Ptujskem 
vznemirja nekatere obrmike, 
čeprav je zapisan tudi v statutih 
drugih zbornic. Priprave na volit
ve v obrmiški organizaciji pa so, 

kot kaže, priložnost za nekatere 
politične stranke, ki bi želele 
obvladati to organizacijo, saj gre za 
edino nevladno organizacijo, ki 
razpolaga z veliko podatkov, 
računalništvo mrežo oziroma po-
vezavo in ima tudi veliko pre
moženje. Če hoče zbornica ostati 
nevtralna stanovska strokovna or
ganizacija, se mora znati otresti 
vseh političnih prevlad oziroma 
politike ne sme pustiti v svojo or
ganizacijo. Če pa bo do tega prišlo, 
pomeni to konec obrtniške organi
zacije. Stranke naj bi se za obn-
niške glasove borile tako, da bodo 
tudi v praksi ureničevale obrtoiške 
zahteve, ne pa da skušajo prevzeti 
nadzor nad zbornicami. Kot je po
vedal Janez Rižnar, lahko pretira
no navezovanje na eno stranko 
obrti prej škodi kot koristi, saj naj 
bi sodelovali z vsemi strankami, 
ne pa samo z eno. Stranke so pona
vadi obrmikom naklonjene ob vo
litvah, ko potrebujejo volivce, ko 
pa je potrebno v praksi uresničeva
ti njihove zahteve, pa nanje po
zabljajo. Dokaz za to so številne 
obrmiške zahteve, ki jih imata 
tako vlada kot parlament že dolgo 
pri sebi, uresničujeta pa jih ne. 
Zato so prav priprave na volitve in 
njihova izvedba nova preizkušnja 
za slovenske obnnike, da se 
potrdijo v svoji enomosti, sicer 
bodo lahek plen za strankarske in
terese, ki pa obrmikom ne pri
našajo nič dobrega. 

MG 

T R Z i C / 3. ZBOR SOPS OBČINE VIDEM 

Ena naimoinejših strank v obiini 
Tretjič od ustanovitve so se v soboto v Tržcu sestal i č lani Samostojne obrtniško-podjet-
n iške stranke v občini Videm. Stranka šteje 130 članov, ima župana, podžupana, dva 
občinska svetnika in večje število svetnikov v krajevnih skupnost ih . Od pet ih krajevnih 
skupnost i so kar v treh predsedniki sveta č lani s tranke. Če bi bi la stranka tako zastopa
na v državnem meri lu , bi bi la ena najmočnejš ih parlamentarnih strank. 

Parlamentarne volitve leta 1996 pa stranki na 
državnem nivoju niso prinesle toliko glasov, da bi 
se vsaj z enim poslancem lahko v parlamenm borila 
za pravice obrmikov in podjetnikov. V občini Vi
dem je bil na kandidatni listi podjetnik Jože 
Milošič, predsednik stranke in doslej njena glavna 
gonilna sila, ki je dobil precej glasov volivcev in bil 
v svoji stranki najuspešnejši. Delo SOPS v držav
nem merilu je po volitvah nekoliko zamrlo, drugače 
pa je z aktivnostjo stranke v občini Videm. Tudi za 
naprej imajo velike načrte, ki jih bo uresničevalo 
novo vodstvo. Za predsednika stranke so na sobot
nem zboru izvohli podjeuiika Marjana Selinška iz 

Pobrežja, za podpredsednika pa podjemika Franca 
Toplaka iz Podlehnika. Izvolili pa so še 10-člansko 
skupščino in 5-članski izvršilni odbor stranke. Med 
pomembnimi načrti stranke so priprave na letošnje 
lokalne volitve. Predsednik Marjan Selinšek je 
člane pozval, da še bolj strnejo vrste in kandidirajo 
kandidate za bodoče člane občinskega in krajevnih 
svetov. Na sobomem zboru so tudi sklenili, da bodo 
na jesenskih volitvah pono\Tio kandidirali svojega 
župana, to bo sedanji župan občine Videm Franc 
Kirbiš. 

J B 

SEDEM (NE)POMEMBNIH DNI S E D E M ( N E ) P O M E M B N I H D N I 

Brez dialoaa 
v sodobni politiki (v glavnem) 

velja, da se je treba o spornih 
(zunanje- in notranjepolitičnih) 
vprašanjih spet in spet pogovar
jati. Tudi ali pa zlasti s tistimi, ki 
drugače mislijo, med katerimi so 
razlike v pogledih. Vendar pa to 
očitno ne velja za slovensko poli
tično sceno. Tako je nadškof in 
slovenski metropolit dr. Franc 
Rode pred nekaj dnevi odbil 
predlog predsednika Kučana, da 
bi se ob obletnici ustanovitve sa
mostojne Slovenske škofovske 
konference sestal in pogovarjal s 
slovenskimi škofi, predsednik 
Slovenske ljudske stranke in 
podpredsednik vlade Marjan Po
dobnik pa se ni odzval na pred
log predsednika Slovenskih 
krščanskih demokratov Lojzeta 
Peterleta, da bi se na skupnem 
sestanku dobili voditelji treh 
strank - Slovenske krščanske de
mokracije (SKD), Socialdemo
kratske stranke Slovenije (SDS) 
in Slovenske ljudske stranke 
(SLS). 

DVOMLJIVO' 
SREČANJE S 
ŠKOFI 

v torek, 24. februarja, je pred
sednik republike Milan Kučan, 
kot so sporočili iz njegovega ura
da, povabil na pogovor nadškofa 
in slovenskega metropolita dr. 
Franca Rodeta. "Pogovarjala sta 
se o pripravah na tradicionalno 
srečanje predsednika republike 
s slovenskimi škofi ob obletnici 
priznanja samostojnosti Sloven

ske škofovske konference. Pred
sednik Kučan je izrazil pre
pričanje, da bi to srečanje pris
pevalo k strpnemu dialogu in 
sožitju različno mislečih ter tudi k 
hitrejšemu reševanju odprtih 
vprašanj," so sporočili iz pred
sednikovega urada. 

Dan pozneje pa so to sporočilo 
dopolnili še s cerkvenim komuni
kejem, v katerem pa povsem di
rektno piše, da je nadškof dr. 
Rode na pogovoru s predsedni
kom Kučanom dejal, da bi "zara
di napadov na katoliško Cerkev, 
žaljenja verskega prepričanja lju
di in zastojev v pogajanjih med 
Cerkvijo in državo verniki 
srečanje Kučana s slovenskimi 
škofi v tem trenutku težko razu
meli". 

Kot običajno tudi tokrat velja, 
da pravzaprav zavračanje dialo
ga najbolj škodi tistemu, ki se za 
to odloči. Medtem ko verski tisk 
takšne nadškofove odločitve (še) 
ni komentiral, pa oba ljubljanska 
dnevnika (Delo in Dnevnik) o 
nadškofov! potezi pišeta začude
no in nenaklonjeno. Dnevnik 
ugotavlja, da je košarica ljubljan
skega nadškofa dr. Franca Ro
deta, ki "zaradi napadov na kato
liško cerkev, žaljenja verskega 
prepričanja ljudi in zastoja v po
gajanjih med Cerkvijo in državo" 
(o gozdovih in hudičevi iznajdbi -
denarju, op.p.) odbija sestanek 
med predsednikom in slovenski
mi škofi, samo kamenček v mo
zaiku odnosov med slovensko 
državo in slovensko katoliško 

cerkvijo. Komentator se čudi nad 
"klerikalno agresivnostjo v ure
janju državno-civilnega 
(laičnega) življenja in ugotavlja, 
da bi se Kučan in Drnovšek 
lahko vsaj zamislila, do kod bo 
šlo njihovo "pokristjanjevanje", ki 
je že davno izgubilo domovinsko 
pravico v Evropi /.../" 

Delo pa piše, da se je najvišji 
cerkveni dostojanstvenik na Slo
venskem s s svojo odločitvijo 
odločil za skrajno diplomatsko 
ravnanje, ki naj bi opozorilo na 
očitno "razočaranje" in javno izra
zilo upanje, da bo "našo oblast 
vendarle srečala božja milost in 
pamet". Najnovejše (ne)iskanje 
odgovorov na še vedno 
nerešena (oziroma vse manj 
rešljiva) vprašanja med Cerkvijo 
in državo po mnenju Dela kaže, 
"kot da bi obe strani potiskalo na 
bregova, ki sta čedalje bolj vsak
sebi. In človek marsikdaj pre
prosto ne zmore opredeliti, kam 
neki se je v teh nekaj letih izgubi
lo vzajemno spoštovanje, kdo 
neki in kje postavlja ločnice med 
politiko, vero in verskimi čustvi 
ter kje iskati strpno sožitje, ko to 
nemalokrat dobiva drugačne 
predznake, tam nekje onkraj civi
lizacijskih vrednot /.../ Cerkev na
vaja, da 'politične sile, ki vodijo 
novo slovensko državo, za zdaj 
ne kažejo tistega kooperativnega 
odnosa do Cerkve, ki je v veljavi 
v veliki večini evropskih držav,' 
hkrati pa ugotavlja, da 'številne 
predsodke lahko premagamo 
samo z ustreznim ravnanjem'. 

Tudi lastne?" se sprašuje Delo in 
pri tem očitno misli, da bo morala 
tudi Cerkev slej ko prej ugotoviti, 
kaj je (mogoče) narobe tudi v 
njenem obnašanju. 

Slovenska panorama piše, da 
po košarici nadškofa dr. Rodeta 
zdaj ostaja samo še vprašanje, 
"kdaj bo predsednik spoznal, da 
dosedanji konkubinat med 
državo in cerkvijo ni plodonosen, 
da je dosedanje popuščanje Ri-
mokatoliški cerkvi na Sloven
skem v škodo državi in njenim 
državljanom, vernim, malo manj 
vernim in nevernim ter predvsem 
dokaz nesposobnosti države in 
njenih organov, da jasno zariše 
meje med laično državo in RKC. 

PODOBNIKOVA 
'VPRAŠANJA' 

v posebnem pismu Janši in 
Marjanu Podobniku je predsed
nik SKD Lojze Peterle, kot piše 
Dnevnik, predlagal, da bi se vsi 
trije sestali na skupnem sestanku 
in pogledali, "kaj lahko skupaj 
storimo za uveljavitev teme kul
turno civilizacijskih vrednot". Po
vod in razlog za takšne sestanke 
naj bi bilo "distanciranje" SLS od 
domnevne Jelinčičeve izjave, da 
so Bernikovi volivci (Bernik je bil 
skupen kandidat SDS in SKD na 
predsedniških volitvah - op.p.) 
golazen, s katero bi bilo treba 

opraviti že leta 1945, kar naj bi 
pomenilo, da je po dolgem času 
spet prišlo "do skupnega imeno
valca med omenjenimi tremi 
strankami". Marjan Podobnik je 
Peterletu sporočil, da se "sestan
ka ne bo mogel udeležiti", in do
dal, da se njegova SLS za "uvel
javljanje temeljnih kulturno civili
zacijskih vrednot v slovenski 
družbi prizadeva v vladi in vladni 
koaliciji, znotraj katere sicer ob
stajajo razlike, pa tudi zavest o 
skupni odgovornosti za reševan
je vprašanj, pomembnih za pri
hodnost Slovenije in slovenstva". 
(Dnevnik, 4. marca 1998) Podob
nik je Peterletu tudi sporočil, da 
bi sestanek treh strank v tem tre
nutku prinesel več vprašanj kot 
odgovorov, "in to v času, ko je 
tudi zaradi zunanjepolitičnih raz
logov notranjepolitična stabil
nost in trdnost vladne koalicije za 
Slovenijo zelo pomembna". 

Podobnikov odgovor opozarja, 
da so razlike in razhajanja med 
tremi "pomladaniki" v resnici zelo 
globoka in resna. Takšna,_,da se 
ne izplača pogovarjati? Če nič 
drugega, bi se na takšnem ses
tanku lahko (skupno) vprašali, ali 
ustrezajo "kulturno civilizacijskim 
vrednotam" tudi stalna sum-
ničenja in podtikanja, ki jih na 
račun SLS objavlja list "sloven
ske pomladi" - Demokracija. V 

zadnjem uvodniku tako piše, da 
je eden izmed koalicijskih part
nerjev (namig na SLS je povsem 
jasen) "zelo zaslepljen s svojim 
videnjem povolilnih rezultatov". 
Demokracija se čudi izjavam vo
diteljev vladajoče koalicije, ki pri
segajo na učinkovitost vladanja, 
še posebej pa jo čudi, da tako 
mislijo tudi voditelji tiste stranke 
(spet jasna aluzija na SLS), "kate
ri vodenje resorjev, ki so ji bili do
deljeni, močno uhaja iz rok. Na
lagajo si nove funkcije, javnost 
pa poskušajo prepričati, da dela
jo edino pravilno. Ne priznavajo, 
da so se znašli v položaju, ko jih 
bo močnejši partner (LDS -
op.p.) zlahka postavil na stranski 
tir /.../ Nalaganje funkcij in zave
rovanost vase jim za zdaj prinaša 
le osebne koristi, ^državljani od 
tega nimamo nič. Še več, delajo 
škodo vsem, hkrati pa, namesto 
da bi s svojo navzočnostjo v vla
di, ta naj bi bila opravičilo za lan
sko izdajo strank in volilcev slo
venske pomladi, vsaj malo pripo
mogli k verodostojnosti sloven
ske vl,ade, to še dodatno spodbi
jajo. Če smo od sil kontinuitete to 
pričakovali, pa bi se morala dru
ga največja parlamentarna stran
ka nad svojim početjem močno 
zamisliti. Čas se ji namreč izte
ka." 

J a k K o p r i v e 



O O TOD IN TAM 
M A J S P E R K / VROČA SEJA OBČINSKEGA SVETA 

Jehme m Mio Bomnk, se mml Â fi 
Torkova seja sveta občine Majšperk je v prvi vrsti doiiazala, da 
se svetniki še kako zavedajo svoje odgovornosti do volivcev, da 
torej kljub različni strankarski in krajevni pripadnosti jemljejo 
svojo vlogo nadvse resno in da to pričakujejo tudi od župana in 
občinske uprave. 

Skoraj uro so namreč porabili za 
obravnavo predlaganega dnevne
ga reda, ki je na vabilu vseboval 12 
točk, a so ga že v uvodnem delu 
skrajšali za dve, po pričakovanjih 
sicer osrednji točki. Svetniki so 
drug za drugim ugotavljali, da je 
predlog občinskega proračuna za 
letošnje leto 1998 sestavljen brez 
tvornega sodelovanja posameznih 
krajevnih skupnosti in povrhu 
tega še brez primerjalnih kazalcev 
oziroma indeksov posameznih 
postavk, skratka premalo nazor
no. Zato so se kljub opozorilu 
župana Franca Bezjaka, da s tem 
prevzemajo nase veliko odgovor
nost za nekatere investicije, s 
krepko večino (le dva sta se 
vzdržala) odločili, da prvo obrav
navo osnutka občinskega pro
računa umaknejo z dnevnega reda 
in o njem po dopolnitvi, ko bo ja
snejši, razpravljajo kdaj drugič. 

Tovrstni raiconalizaiji se je pri
družil župan Bezjak, ki je kot 
predlagatelj umaknil z dnevnega 
reda razpravo o spremembi občin
skega statuta, kajti po njegovih 
besedah je po posvetovanju s 
pravno komisijo zaradi spre

memb, ki jih je prinesel novi za
kon o lokalni samoupravi, ves 
postopek za spremebo osrednjega 
akta občine potrebno pričeti zno
va. 

Na 29. redni seji so soglašali z 
zapisniki prejšnjih sej ter z neka
terimi prekn j izbami v katarstrski 
občini Turški Vrh v občini Zavrč 
in k. o. Trnovska vas v občini 
Destrnik - Trnovska vas. Sprejeli 
so pooblastilo za zastopanje v 
zahtevkih denacionalizacije pre
moženja na območju občine 
Majšperk in sklenili, da v postop
ku .denacionalizacijskih zahtev
kov na območju občine Majšperk 
nastopa občina samostojno. Kljub 
nekaterim očitkom, da sredstva iz 
tega naslova v nekaterih KS osta
jajo, so soglašali z uskladitvijo ozi
roma zvišanjem najenmin za gro
bove - tako bo odslej za družinski 
grob potrebno plačati 14.400 to
larjev, za enojnega pa 9.600 tolar
jev letno, povišali pa so tudi takso 
za vzdrževanje pokopališč, in si
cer v Majšperku, na Ptujski Gori, 
Stopercala in Žetalah na 3000 Sit, 
na pokopališčih pri Bolfenku in 
na Janškem Vrhu pa 2000 tolarjev 

lemo. 
Sprejeli so pobudo o uvedbi svo

jega grba na registrskih tablicah 
za lastnike, ki imajo stalno prebi
vališče na območju občine 
Majšperk, zato so oglašali z dopol
nitvijo pravilnika o obrazcih za 
prometna in vozniška dovoljenja 
ter registrske tablice. 

Zapletlo se je tudi pri obravnavi 
pobude občano h gradnji trgovine 
z bifejem v Majšperku. Na pred
log svetnika Smoleja so to točko 
spremenili in razširili v Obliko
vanje mnenja občinskega sveta h 
gradnji trgovine z bifejem na par
celi št. 172 v k. o. Lešje. Zaradi 
tega so sejo nadaljevali šele po 20-
minutni prekinitvi zaradi nujnega 
sklica predsedstva; razprava o tej 
točki je namreč zaradi izrednega 
zanimanja in nasprotovanja na 
sejo pritegnila tudi 10 krajanov 
Majšperka. Po vroči razpravi so 
zaradi te točke sejo prekinili še 
drugič, sicer le za dobrih 5 minut, 
vendar so po tem skoraj soglasno 
sklenili, da se z gradnjo trgovine z 
bifejem ne strinjajo, saj glede na 
prostorske razmere, pa tudi glede 
na velikost parcele ni ustreznih 
pogojev za takšno gradnjo, ki naj 
bi za nameček bila še v nasprotju s 
25. členom zakona o urejanju na
selij in prostora. 

Razprava se je vnela tudi ob 
obravnavi pobude 70 občanov o 

preimenovanju naselja Jelovice v 
Sveti Bolfenk, o čemer so sicer 
razpravljali in glasovali že na ne
deljskem zboru občanov, ki se ga 
je udeležilo le 32 krajanov z 
območja Jelovic. Župan je poja
snil, da jih je 24 glasovalo za pred
lagano spremembo, štirje so bili 
proti, eden pa se je vzdržal. Svet
niki pa so prišli na dan tudi z dru
gačnimi argumenti in so celo 
spodbijali legitimnost tega zbora 
krajanov, saj naj bi bilo na njem le 
osem takih, ki resnično živijo na 
Jelovicah, vse drugo naj bi bili le 
lastniki počitniških in drugih 
hišic, ki živijo drugje. Tudi zaradi 
tega je Svetnik Jager predlagal da 
se o tem ne bi odločali prehitro, 
delu naselja naj bi zaradi zgodo
vinskega spomina na narodnoos
vobodilno vojno pustili ime Jelo
vice, drugegemu delu pa naj bi 
vrnili nekdanje ime Bolfenk, se
veda brez pridevnika Sveti. Na 
predlog predsednice sveta Darin
ke Fakin so vročo razpravo preki
nili, saj so vsi skupaj ugotovili, da 
zaradi številnih nasprotovanj 
preimenovanje Jelovic še ni zrelo 
za resno odločanje. Zadevo bodo 
podrobneje preučili in predvsem 
poskušali ugotoviti, kaj o tem re
snično menijo tisti, ki na Jelovi
cah živijo. 

M. O z m e c 

P T U J / OBČNI ZBOR ZVEZE ČEBELARSKIH DRUŠTEV 

V Zvezi čebelarskih društev Ptuj, v katero je včlanjenih 122 
čebelarjev iz šestih društev, je bilo zadnje čase vse več nezado
voljstva. Bojda s e j e nabiralo kar nekaj let, razrešiti pa s o j o po
skušali v nedeljo, 8. marca, ko se je v dvorani Obdravskega za
voda za veterinarstvo in živinorejo v Ptuju zbralo na občnem 
zboru 23 (od 32 predvidenih) predstavnikov iz čebelarskih 
društev Domava, Gorišnica, Markovci, Tumišče , Majšperk in 
Ptuj in ko so ugotovilo, da tako ne gre več naprej. 

Nezadovoljstvo je izbruhnilo na 
dan že pri obravnavi dnevnega 
reda, saj so porabili kar dobro uro 
in pol za kritično razpravo o neak
tivnosti in neredu v zvezi, za kar 
so v največji meri krivili dosedan
jega predsednika ing. Vlada Tum-
peja. Ta je po besedah večine raz
pravljavcev sicer strokovnjak, 
vendar mu očitajo premajhno za
nimanje za predsedniško ftinkcijo 
in za delovanje zveze. Mimogrede, 
to je bil že tretji občni zbor, ki je 
potekal brez njegove prisotnosti -
tokrat naj bi ga zadržalo službeno 
potovanje v tujino. In mdi zaradi 
tega so ga po nekajkratnem 
odlašanju in iskanju ugodnejših 
možnosti soglasno razrešili. Da bi 
razmere v zvezi čimprej uredili, so 
za vršilca dolžnosti predsednika 
Zveze čebelarskih društev Ptuj so

glasno izvolili Ivana Vojska iz 
Čebelarskega društva Gorišnica, 
ki bo to funkcijo opravljal leto 
dni, do normalizacije razmer. 

Kljub nezadovoljstvu zaradi 
premajhne aktivnosti in preslabe 
povezave med posameznimi 
društvi pa se je ves ta čas v ptujski 
zvezi čebelarjev vendarle kar pre
cej dogajalo, v glavnem po zaslugi 
aktivnega tajnika Srečka Rupnika 
in nekaj članov upravnega odbo
ra. Ti so organizirali kar nekaj 
strokovnih predavanj, ekskurzij 
ter obiskov pomembnih razstav, 
med katerimi izstopa sedaj že ne
kajletna uspešna udeležba na raz
stavi Dobrote slovenskih kmetij. 
Tako ali drugače se je v minulem 
letu v blagajni Čebelarske zveze 
Ptuj obrnilo prek 950 tisočakov in 
kljub naštetim aktivnostim jim je 

Za leto dni bo dolžnosti 
predsednika čebelarske zve
ze Ptuj opravljal Ivan Vojsk. 

Foto: M. Ozmec 
ostalo še dobrih 200 tisočakov 
presežka. 

Gonilna sila zveze tajnik Srečko 
Rupnik je v svojem podaljšanem 
poročilu med drugim ugotovil, da 
je bilo minulo čebelarsko leto eno 
najslabših v zadnjih desetih letih, 
saj je bila čebelja paša slaba, zara

di česar je "slabo medilo in še 
slabše teklo". Opozoril je na po
novno širjenje parazitske bolezni 
čebel varoze. Čebelarji so se spo
prijeli (in boj še ni končan) tudi s 
kužno gnilobo čebelje zalege, ki je 
izbruhnila na Grajeni in se, kot 
kažejo analize, vsaj za sedaj še ni 
razširila. Zaradi varnosti in pre
ventive so začasno prepovedali 
prenos čebeljih družin na to 
območje ali z njega. 

Sicer pa so zadovoljni, ker so po 
toliko letih in toliko obljubah v 
Marketu pod viu-berškim gradom 
končno dobili prvo trgovino za 
čebelarje. Kljub iskanju pa čebe
larji ne najdejo odgovora na 
vprašanje, zakaj je med člani tako 
majhno zanimanje za analizo 
medu. To možnost so jim že 
večkrat ponudili, saj je vsestran
sko koristna, a odzvali so se le red
ki. Slišali smo tudi, da so zaradi 
novega zakona o društvih 
poskrbeli za ustrezno reorganiza
cijo tako društev kot zveze, ob 
koncu pa so se lotili letošnjega go
spodarskega, strokovnega in fi
nančnega načrta. 

M. O z m e c 

S L . B I S T R I C A / ELABORAT ZA OBNOVO 160 HEKTARJEVVINOGRADOV 

Nekdmii Ritoznoiim - zavora pri obnovah 
Občina Slovenska Bistrica, ki obsega 36.857 ha, se razprostira 
na reliefno zelo razgibanem terenu od Pohorja z najvišjo točko 
1517 metrov nadmorske višine do gričevnatega sveta Dra
vinjskih goric in po dolinah ob potokih, ki se na južnem delu 
občine stekajo v Dravinjo, na njenem desnem bregu pa se dviga
jo strm gričevnat svet Haloz ter pobočja gozdnatega Boča. 
Občina premore 16.196 ha kmetijskih zemljišč, od tega okoli 
710 ha vinogradov, kar je 3,1 odstotka vseh vinogradniških 
površin v Sloveniji. Vinogradi se razprostirajo na južnem 
pobočju Pohorja ter v haloškem območju občine in sodijo v ma
riborski ter haloški vinorodni okoliš. 

Pri svojem delu se vinogradniki 
srečujejo z mnogimi problemi. 
Veliko breme predstavlja nadpov
prečna zahtevnost vinograd
niških leg, predvsem naklon tere
na, pri čemer nastajajo objektivno 
višji stroški pridelave, ki pa se 
morajo nato izravnati s kvaliteto 
vin. Takšna območja so predvsem 
v Halozah. Tudi velikost vinogra
dov je različna - od nekaj arov do 
preko 10 ha, kar omogočajo za
kupljene površine, ki so v lasti 

Kmetijskega kombinata Ritoz-
nojčan, v stečaju, ter Sklada kme
tijskih zemljišč in gozdov RS. 
Teh vinogradov je okoli 160 ha, 
večina pa je že amortiziranih in so 
nujno potrebni obnove. 

V ta namen je oddelek za gospo
darstvo občine Slovenska Bistrica 
minuli petek ob prisotnosti šte
vilnih vinogradnikov, predstav
nikov Sklada kmetijskih zemljišč 
in gozdov RS, Kmetijskega kom
binata Ritoznojčan ter Kmetij

skega zavoda Maribor predstavil 
težko pričakovan investicijski el
aborati za obnovo 160 hektarjev 
vinogradniških površin v Viso-
lah. Kovači vasi, Ritoznoju in na 
Zgornji Polskavi. Strokovnjaki so 
predstavili možnosti nadaljnje 
obnove vinogradov z vsemi pro
blemi. Mednje sodi tudi nedo
rečeno lastništvo vinogradniških 
parcel, saj je del kompleksov še 
vedno v postopku denacionaliza
cije. Težave pa so tudi zaradi zav
lačevanja stečajnega postopka 
nekdanjega Kmetijskega kombi
nata Ritoznojčan. 

Stroka je poudarila, da mora biti 
sodobna obnova vinogradov nuj
no povezana z izkušnjami prete
klosti ter sodobno tehnologijo, 
pri čemer pa je potrebno upošte
vati prav vse, od uporabe sodobne 
mehanizacije in ekonomskega vi
dika obnove do kakovosti vina in 
ekologije. Kot so razpravljavci 
omenili, je zavora v nadaljnjem 
uresničevanju obnove vinogradov 

bivši kmetijski kombinat, ki je še 
vedno v stečaju. Zaradi zav
lačevanja se lahko zgodi, da bo ta 
lepo zastavljeni ureditveni načrt 
obnove vinogradniških komplek
sov še nekaj časa obležal v preda
lu, časa pa zmanjkuje, še posebej 
ob vstopu v Evropsko unijo, ko 
vinogradniških površin več ne bo 
mogoče širiti. 

Med večje probleme obnove 
sodi tudi cenitev vinogradniških 
parcel nekdanjega kombinata. 
Predstavniki občine so povedali, 
da so se že dogovorili z neodvis
nim cenilcem, ki bo cenitev opra
vil še v tem mesecu. Obnovo vino
gradov, osnova zanjo je predstavl
jena študija, bi bodoči najemniki 
lahko pričeli že po končani vino
gradniški vegetaciji. Pri tem jim 
bo z nepovratnimi sredstvi poma
galo kmetijsko ministrstvo, kre
dite pod ugodnimi pogoji pa bo 
dajala tudi občina. 

V i d a T o p o l o v e c 

P T U J / IZ DELTE KONFEKCIJE 

H9¥a iUr^hmm imeim-
v s f l f l ^ v e n d b f še ni i^šlo 

V ptujski Delti Konfekciji se, 
kot kaže, razmere počasi ven
darle normalizirajo. Kot je bilo 
dogovorjeno na ministrstvu za 
delo, družino in socialne zadeve 
v četrtek, 26. februarja, v 
Ljubljani, je generalni direktor 
Laboda Andrej Kirm v četrtek, 
5. marca, seznanil delavke v 
Ptuju, da je za novo direktorico 
imenoval Hermino Križevnik s 
Tekstilnega inštituta v Maribo
ru. 

Začasna vršilka dolžnosti direk
torice Jolanda Ivanuša je poveda
la, da se še naprej trudijo zagoto
viti delo za čim več delavk. Poleg 
delavk Valida in redne skupine 
delavk, ki je delala tudi v času 

stavke, so do torka zagotovili delo 
že za več kot 60 tistih, ki so 18 de
lovnih dni stavkale, tako da jih 
na delo čaka le še okoli 110. 

Nova direktorica Hermina 
Križevnik naj bi redno delo 
pričela že v ponedeljek, 9. marca, 
vendar je po izjavi predsednice 
stavkovnega odbora Slavice Fur-
jan ta dan še ni bilo v Ptuj. Po be
sedah Furjanove naj bi stavkovni 
odbor razpustili šele tedaj, ko 
bodo opravili pogovor z novo di
rektorico in ko bodo razmere v 
Delti resnično urejene tako, da 
bodo vsem delavkam zagotovili 
delo in socialno varnost. 

-OM 

D O R N A V A / POSODOBIL I KABEL
SKI SISTEM 

Za KTV ustanovili društvo 
v ponedeljek se je sestal gradbeni odbor kabelske televizije v 

Domavi , ki ga vodi Janez Starčič, in gradbeni odbor za razširi
tev omrežja, ki ga zastopajo predsedniki vaških odborov. Ses
tanka se je udeležil tudi predsednik občinskega sveta Jožef Hoj-
nik. 

V Dornavi in Mezgovcih so pred kratkim posodobili in obnovili 
sistem ter položiU vse kable v zemljo, to pa sta financirala vaška 
odbora Dornava in Mezgovci.V prihodnosti bodo širili sistem ka
belske televizije v Žamencih, kjer je že 76 novih naročnikov, okrog 
60 naročnikov naj bi bilo na Polenšaku, vendar se morajo še dogo
voriti, kakšno obliko povezave bodo imeli, v Strejacih, Lasigovcih, 
Brezovcih in drugih krajih pa že imajo povezavo. Kot nam je pove
dal predsednik Janez Starčič, je vse nared za tehnični prevzem sis
tema. 

Na ponedeljkovem sestanku so se tudi pogovariali o organiziranos
ti kabelske televizije. V prihodnosti naj bi ustanovili društvo, ki bi 
skrbelo za vodenje in delovanje kabelskega sistema v občini Dorna
va. Prizadevajo si tudi, da bi imeli čim več svojega programa, vendar 
je to precej odvisno od denarja, saj živi program veliko stane. 

Velik interes, da bi se povezali z dornavskim kabelskim siste
mom, imajo tudi prebivalci v Velovleku in Kicarju, vendar je zaen
krat to le želja, saj do dogovorov še ni prišlo. 

M S 

ODTODIHTm 
GORIŠNICA # 
Danes seja 
občinskega sveta 

Svetniki občine Gorišnica se 
bodo danes, v četrtek, 12. mar
ca, sestali na redni mesečni seji 
in še zadnjič razpravljati o zakl
jučnem računu za leto 1997, 
sprejeli pa naj bi tudi proračun 
za letošnje leto v vrednosti blizu 
490 milijonov tolarjev, potrdili 
sklepe komisije za pogrebne za
deve in pokopališče ter se sez
nanili s spremembami zakona o 
lokalni samoupravi in financiran
ju slovenskih občin. 

Svetniki bodo razpravljali tudi o 
osnutku odtoka o nadomestilu 
za upo rabo s t avbnega 
zemljišča, seznanili pa naj bi se 
še s poročilom nadzornega od
bora. 

T M 

PTUJ 0 
Sestanek 25 solast-

v 

nikov Čevljarstva 
Kidričevo 

Agencija za privatizacijo je 
pred kratkim izdala drugo sogla
sje k lastninskemu preoblikovan
ju podjetja Čevljarstvo Kidričevo, 
25 solastnikov tega podjetja pa 
je za četrtek, 12. marca, ob 18. 
uri sklicalo sestanek v hotelu Mi-
tra na Ptuju. Po besedah pred
stavnika solastnikov in predsed
nika NSS v Čevljarstvu MIlana 
Krušiča je z drugim soglasjem 
agencije družbena lastnina pod
jetja razdeljena na znane lastni
ke. V povabilo na današnji sesta
nek so med drugim zapisali: 
"Menimo, da je bil postopek last
ninjenja podjetja nezakonit, saj 
je prizadel 25 solastnikov podjet
ja, ker jim je bila na osnovi 
dvomljivega dopisa enega od 
uslužbencev Agencije za privati
zacijo onemogočena pravica do 
soudeležbe v procesu lastnin
jenja ' lastnega" podjetja." 

Na četrtkov sestanek so pova
bili tudi podpredsednika sloven
ske vlade Marjana Podobnika, 
nekatere državne sekretarje in 
svojega odvetnika, o sestanku 
pa so obvestili še predsednika 
države Milana Kučana in pred

sednika vtade dr. J a n e z a 
Drnovška. 

T M 

KIDRIČEVO # 
Posvet o invalidih v 
podjetjih 

v organizaciji Zveze društev za 
kadrovsko dejavnost Slovenije je 
v kidričevski restavraciji Pan 
prejšnji torek, 3. marca, potekalo 
strokovno srečanje o invalidski 
problematiki v slovenskih pod
jetjih, ki se ga je udeležilo več 
kot 80 kadrovskih strokovnjakov 
in direktorjev družb s tega po
dročja. Kot je povedala organi-
zatorica srečanja Brigita Ačimo-
vič iz Taluma, so o tej vse bolj 
pereči problematiki razpravljali 
mnogi strokovnjaki, kajti, stanje 
ni zadovoljivo, saj je lanskoletna 
raziskava v 24 večjih slovenskih 
podjetjih pokazala, da je med 48.000 zaposlenimi kar 8 % de
lovnih invalidov. Več kot 80 % in
validov deta na neustreznih de
lovnih mestih, za mnoge pa 
sploh ni poskrbljeno. Zato bo 
treba na tem področju storiti še 
veliko, predvsem pa je potreben 
nacionalni program reševanja in
validske problematike. 

•OM 

PTUJ m 
Pričenja se zbor-
nično svetovanje 

v sredo, 18. marca, bo v pros
torih mes tne občine Ptuj na 
Mestnem trgu v sobi številka ena 
prvo svetovanje v okviru informa
tivnih dnevov za člane Območne 
gospodarske zbornice Maribor z 
območja upravnih enot Ptuj in 
Ormož v okviru projekta decen
tralizacije in približevanja zbor
ničnih storitev. Informativni dnevi 
bodo vsako tretjo sredo v okviru 
individualnih razgovorov s posa
meznimi podjetniki. Informacije 
in svetovanje bo potekalo s po
dročja zunanjetrgovinskega pos
lovanja, prav tako pa bodo vsi 
zainteresirani dobili vse druge 
poslovne informacije in podat
kovne baze, s katerimi razpolaga 
Gospodarska zbornica Sloveni
je. Podjetnike vabijo, da se za 
obisk predhodno prijavijo. 

MG 



O D FOO IM TAM 
P T U J / AKCIJA ZVONČEK MOJ SONČEK 

OlHkmwli varovanke doma 
Prejšnji petek so četnošolci OŠ 

Olge Meglic pod vodstvom raz
redničarke Grete Vaupotič pri li
kovnem pouku pod mentorstvom 
Bojana Miška iz cvetiičame Roža 
izdelali lične šopke iz zvončkov, 
ki so jih predhodno sami nabrali. 
Z njimi so ob osmem marcu raz
veselili varovanke ptujskega doma 
upokojencev. Pobudnik akcije 
Zvonček - moj sonček je bil Bojan 
Miško, ki je bil zelo vesel, da so v 
OS Olge Meglic njegovo pobudo 
sprejeli, predvsem pa, ker so mla
di ob obisku doma pridobili nove, 
pomembne življenjske izkušnje, 
saj so se srečali s starejšimi, ki iz 
takšnih ali drugačnih razlogov je
seni življenja ne preživljajo v svoj
ih domovih. 

M G Zvončki za varovanke doma upokojencev v Ptuju 

M A R K O V C I / SOLA NA DNEVIH IZOBRAŽEVANJA 

Orffov glasbeni krožek osnovne šole v Markovcih, ki ga vodi 
Jerneja Bombek Gobec, bo na dnevih slovenskega izo
braževanja v Ljubljani prvič predstavil deset čeških ljudskih 
pesmi, ki so j ih nedavno odkrili v arhivu skladatelja Radovana 
Gobca. Pesmi j e p r e v e d e l J o ž e H u m e r . 

Orffovi krožki so tisti glasbeni 
krožki na šolah, v katerih mladi 
glasbeniki igrajo na tako imeno
vane Orffove instrumente (po 
skladatelju Carlu Orffu), to pa so 
ksilofoni, metalofoni, triangel, 
pavke, činele, bobni, blokflavte in 
drugi. Učenci se sicer srečajo z 
njimi tudi pri pouku, igrati nanje 
pa se lahko naučijo v krožku. V 

Markovcih obiskuje krožek pet 
učencev, s katerimi dela učiteljica 
glasbene vzgoje Jerneja Bombek 
Gobec drugo leto. V zadnjem času 
se posvečajo predvsem učenju de
setih čeških ljudskih pesmi, ki jih 
bodo izvedli na dnevih slovenske
ga izobraževanja v Ljubljani. S 
tem bodo predstavili tudi knjižno 
obliko zbirke teh pesmi, ki bo 

izšla kot didaktično gradivo za 
učitelje glasbene vzgoje osnovnih 
šol. 

Sicer pa pripravljajo v markov-
ski šoli tudi republiško srečanje 
Orfifovih skupin, ki bo tretjega 
aprila. Udeležilo se ga bo 17 sku
pin iz vse Slovenije, ki bodo svojo 
dejavnost predstavile na dveh 
koncertih. Srečanje bo obogatil 
seminar o izdelavi otroških glas
bil, ki dopolnjujejo Orffov orkes
ter, namenjen učiteljem in vzgoji
teljem, vodil pa ga bo etnomuzi-
kolog Igor Cvetko iz Ljubljane. 

Milena Zupanič 

P T U J / SREČANJE MLADIH GLEDALISCNIKOV 

Tokrat o s e m predstav iz šestih šol 
v četrtek bo v ptujskem gledališču Zveza kul

turnih organizacij Ptuj organizirala območno 
srečanje lutkovnih, otroških gledaliških in ple
snih skupin. Srečanje se bo pričelo ob devetih, 
do 15. ure pa si bomo lahko ogledali osem pred
stav. Svojo ustvarjalnost bodo prikazali učenci 
iz Podlehnika, Majšperka, Stoperc, Gorišnice, z 
Destmika in iz Slovenske Bistrice. Najaktiv
nejši so očitno v Podlehniku, saj so na tam
kajšnji šoli pripravili kar tri lutkovne in gleda
liške predstave. Srečanje bosta spremljala tudi 
selektor za lutke Danilo Vrane in selektor za 
gledališče Bojan Čebulj. 

In kdo bo vse prikazal svoje lutkovne in gleda
liške predstave? Lutkovna skupina Lutka-lutkica 
iz OŠ Podlehnik bo pod vodstvom Zdenke Golub 
uprizorila dve besedili, in sicer Bevkovo Lenuh 
poležuh in Laqerrovo Revolucijo v kraljestvu bon

bonov. Iz Podlehnika prihaja še gledališka pred
stava Zaljubljena frklja in računstvo, ki jo je po be
sedilu Miroslava Slane na oder postavila mentori
ca Metka Gunular. Lutkovna skupina OŠ 
Majšperk bo pod vodstvom Stanke Varžič upri
zorila besedilo Ferija Lainščka Brat je, škrat je, tat 
je. Lutkovni krožek iz Stoperc je pod vodstvom 
Vere Planine pripravil Suhodolčanovega Kro-
jačka hlačka, nastopila pa bo tudi lutkovna skupi
na OŠ Slovenska Bistrica s predstavo Pastirska 
bajka, ki jo je na oder postavil Matevž Gregorič. 
OS Destrnik je pod vodstvom Marije Murko pri
pravila gledališko predstavo Črno in belo. Na 
območnem^ srečanju se bo predstavila še plesna 
skupina OŠ Gorišnica, ki bo odplesala dve točki, 
in sicer A-E-I-O-U in We've got it goin'on. Obe sta 
nastali pod vodstvom Irene Kolarič. 

Milena Zupanič 

PTUJ / SOBOTNI BREZPLAČNI POTEP PO MESTU 

Sedmii na ogled s ptujskimi vodnild 
Letošnjemu vabilu na brezplačen 

ogled pmjskih kukurnozgodovin-
skih in mrističnih zanimivosti, ki je 
stalna akcija ptujskih turističnih 
vodnikov ob svetovnem dnevu turis
tičnih vodnikov, se je letos kljub so
boti odzvalo 56 Ptujčanov. Nekateri 
med njimi prihajajo že od leta 1991, 
ko se je ta praznični dan, a za vodni
ke delaven, pričel uveljavljati tudi v 
Sloveniji. 

V prejšnjih letih so bili ti ogledi 
bolj ali manj vezani na samo mesto, 
letošnji pa je veljal ogledu dveh bise
rov - dominikanskega in minoritske-

ga samostana, ki so ju ustanovili isti 
dobrotniki - gospodje Ptujski in ki 
podobno kot še nekateri ptujski kul
turnozgodovinski spomenik kličeta 
po prenovi. Pri tem je za zdaj korak 
pred drugim minoritski samostan. 
Sicer pa sta oba samostana skozi vso 
svojo zgodovino od ustanovitve dalje 
na nek način venomer skušala tek
movati. Ptujčani in vsi obiskovalci 
Ptuja si nadvse želijo, da bi do sana
cije prišlo čim prej. Sicer pa kot je 
znano, ptujska oblast že dolgo z obe
ma projektoma skuša priti do držav
nega denarja. 

Letošnji ogled so omogočili Po
krajinski muzej, Ptujske vedute in 
minoritski samostan, ki je ob tej pri
ložnosti gostoljubno odprl vrata svo
je kleti. 

M G 

N O V O V PTUJU 
Odpiramo trgovino z gospodin jsk imi aparati 

FIRME BLANCO, CANDY, MIELE IN TECNOGAS: 
pralno-sušilni in ponnivalni stroji, pečice, štedilniki, 

steklokeramične plošče, 200 in več pomivalnih korit, pipe 
in drugo. 

A K C I J S K E CENE 5 - 15 % P O P U S T A . 
Elektro-Partner in Tehnounion, Maistrova 18, 

b : 779-405. • 

PTUJ/IZBRALI VINO 
MESECA MARCA 
D r a g o n j a i z 
V i n a k o p e r 

Slovenska vinska akademija 
Veritas je letos že drugič pripravila 
ocenjevanje vin za Veritasov vinski 
nakupovalni vodnik. Vina, vzeta iz 
prodajne mreže, je ocenjevala 
petčlanska komisija in znova ugot
avljala najugodnejše razmerje med 
ceno in kakovostjo vina. V paleti 
vrhunskih in kakovostnih polnitev 
slovenskih vin je bilo najugodnejše 
razmerje tokrat ugotovljeno pri 
vinu dragonja iz kleti Vinakoper. 
Dragonja je kakovostno donego-
vana zvrst letnika 1997, hkrati tudi 
novost kleti Vinakoper. Kot suho 
vino se dragonja predstavlja z 
nežno vinsko cvetico in priv
lačnimi sortnimi aromami, v okusu 
deluje harmonično, sveže in 
lahkotno. V njem sta zdmženi naj
bolj znani in priljubljeni sorti kopr
skega vinorodnega okoliša, mal-
vazija in chardonnay. Vino meseca 
marca tako ponuja vse lastnosti 
aromatičnega vina z blagim oku
som po mandljih. 

JB 

P T U J / KLUB PTUJSKIH ŠTUDENTOV 

Študentske aktivnosH v nano 
š tudentska populacija predstavlja v vsaki razviti družbi vir 
oziroma velik potencial kadrov, ki po končanem študiju po
krivajo široke potrebe po izobražencih bodisi v gospodarskih 
ali negospodarskih dejavnostih. Ker gre med študenti 
povečini za mlade ljudi, ki polni energije in novih idej zahte
vajo vzporedno z obveznostmi na fakultetah tudi raznovrstne 
obštudijske aktivnosti, se študentje posledično povezujejo v 
različne oblike izvenfakultetnih organizacij , kot so klubi in 
društva. V Sloveniji obstaja poleg obeh študentskih organiza
cij na univerzah (ŠOlJ v Ljubljani in ŠOL v Mariboru) še cela 
vrsta različnih regionalnih klubov, ki združujejo študente ter 
j im omogočajo izvajanje njihovih dejavnosti. Med tovrstne 
oblike povezovanja študentk in študentov se z dolgoletno tra
dicijo delovanja uvršča tudi Klub ptujskih študentov, ki je de
loval v preteklosti na področju občine Ptuj, sedaj pa po novem 
statutu združuje študente s stalnim prebivališčem v Upravni 
enoti Ptuj. 

Kot smo zapisali že uvodoma, je 
glavni namen^ povezovanja štu
dentov v KPŠ, kot imenujemo 
klub s kratico, v prvi vrsti v iu"e-
sničevanju obštudijskih dejavnos
ti ter s tem posredno vplivanje na 
izboljšanje in dvig kvalitete študi
ja. V svetu in mdi pri nas že dalj 
časa ugotavljamo, da se s tovrst
nim aktivnim preživljanjem pros
tega časa hkrati z dvigom šmdij-
skega uspeha na fakultetah med 
mladimi zmanjšuje prisotnost 
drog in nasilja, kar ima velik vpliv 
tudi na razvoj družbe in odnosov 
v njej. Zato si v Klubu ptujskih 
študentov prizadevamo, da bi 
vključili v tovrstno aktivnost čim 
večje število študentk in študen
tov ter jim popestrili njihov štu
dentski vsakdanjik. V marcu smo 
tako pripravili celo vrsto aktiv
nosti, ki se jih lahko šmdentje -
člani KPŠ udeležite po občutno 
nižjih cenah. Vse druge študente 
na področju Upravne enote Ptuj 
pa vabimo, da se nam pridružite v 
klubu. Pogoj za članstvo je trenut
no le podpisana pristopna izjava, 
ki jo lahko najdete tudi na inter
net strani KPS, ter potrdilo o vpi
su za tekoče študijsko leto. Omen
jena dokumenta pošljite na 
Trstenjakovo 5 v Pmju, s čimer 
postanete polnopravni člani KPŠ. 

Sedaj pa se podaj mo na pregled 
aktivnosti KPŠ v letošnjem 
prvem pomladanskem mesecu. 

12. MARCA # Smučanje na 
Kaninu 

Med smučišča, kjer lahko 
občutno ceneje smučate skupaj s 
KPŠ, smo tokrat uvrstili tudi naše 
najvišje smučišče Kanin pri Bov
cu. Celodnevno vozovnico, ki bo 
tudi tokrat za člane KPŠ na voljo 
za vsega 1.500 tolarjev, prevzame
te med 9.30 in 9.45 m-o pri spodnji 
postaji vzpenjače na Kanin. 

19.- 22. MARCA • Zimovanje 
KPŠ na Voglu 

Prihodnji konec tedna se bomo 
odpravili ptujski študentje na tra
dicionalno zimovanje KPŠ na Vo
glu, ki nam ponuja uživanje na 
smučiščih in gorskem soncu, 
mega žure, možnost osvajanja gor
skih vrhov v okolici Vogla (Rodi-
ca 1969 m, ...) in pravo štajersko 
študentsko zabavo. Cena celotne; 
ga zimovanja znaša za člane KPŠ 
vsega 10.000 tolarjev ter vključuje 
tri celodnevne vozovnice in tri 
polpenzione - prenočevanje v koči 
Burja ter hrano v hotelu na Voglu. 
Zbirališče prijavljenih udeležen
cev zimovanja bo v četrtek, 19. 
marca, med 15.30 in 16. uro pred 
spodnjo postajo nihalke na Vogel. 
Do zbirališča se pripeljete z last
nim prevozom. Na voljo je le še 
nekaj prostih mest, zato pohitite s 
prijavami, ki jih zbiramo v TIC-u 
na Slovenskem trgu. Vse dodame 
informacije so vam na voljo pri 
Samu Baumanu, tel. 061/555-062 
(e-mail: samo.baiunan kiss.uni-
Ij.si) in Dejanu Zadravcu, tel. 
062/709-612. 

20. MARCA # Termalni petek 
v ptujskih termah 

Tudi v marcu se boste lahko 1. 
in 3. petek predajali termalnim 
tižitkom vse do 23. ure. Vstopnice, 
katerih cena znaša za člane KPŠ 
400 tolarjev, lahko prevzamete 
med 17.30 in 18. uro pred blagaj
no pokritega bazena Term. 

21. MARCA • Kinopredstava 
"Hudičev advokat" v Kinu Ptuj 

Film, ki bo navdušil tako štu
dente prava kot vse druge ljubitel
je Al Pacina, si lahko člani KPŠ za 
vsega 200 tolarjev ogledate v sobo
to ob 20. uri. Vstopnice lahko re
zervirate vsak četrtek in petek 
med 18. in 19.30 uro na tel. 777-
385 (Šimenko). Vstopnice prevza
mete v preddverju Kina Ptuj naj

kasneje 15 minut pred pričetkom 
predstave! 

25. MARCA • Ogled predsta-
ve "Murlin Murlo ' v M G L 

Ob koncu marca si bomo ogle
dali najnovejšo komedijo Mesme-
ga gledališča ljubljanskega "Mur
lin Murlo" z Mirjam Korbar v 
glavni vlogi. Vstopnice, katerih 
cena znaša za člane KPŠ vsega 400 
tolarjev, lahko prevzamete v to
rek, 24. marc^ med 19. in 21. lu-o 
pri Urošu Vidoviču v študent
skem naselju Rožna dolina, blok 
4/402. Predstava bo na mali sceni 
MGL-a (vhod s Čopove ulice) ob 
20. uri. 

26. MARCA # Ogled predsta
ve "Sobo oddam" v Gledališču 
Ptuj 

Le dan po ogledu predstave v 
MGL vas vabimo na predstavo 
ptujskega gledališča "Šobo od
dam". Komedijo v režiji Sama 
Strelca si boste lahko člani KPŠ 
ogledali za vsega 600 tolarjev. 
Vstopnice, katerih število je ome
jeno, lahko prevzamete v TIC-u 
na Slovenskem trgu od 23. marca 
dalje. 

NAPOVEDUJEMO 
ZA PRIHODNJE 
MESECE 

# Brucovanje KPŠ '98 bo tudi 
letos največji študentski dogodek, 
zlasti med ptujskimi bruckami in 
bruci. Težko pričakovani dogo
dek bo konec aprila, o vseh po
drobnostih pa vas bomo spromo 
obveščali v mesečnih programih 
KPŠ, Tedniku, s plakati... 

# Prvomajsko potovanje v Pa
riz, ki ga bomo letos organizirali v 
sodelovanju s Klubom ormoških 
študentov. Cena petdnevnega po
tovanja v francosko prestolnico 
bo znašala za člane KPS 300 DEM 
v tolarski protivrednosti. 

# Koncert "The Rolling Sto-
nes" v Zagrebu bo potekal v 
četrtek, 25. maja ob 20. uri. Cena 
ogleda koncerta, ki vključuje pre
voz in vstopnico, znaša za člane 
KPŠ vsega 4.000 SIT. Prijave 
sprejemamo v TIC-u na Sloven
skem trgu do zasedbe 30 prostih 
mest! 

Vse druge informacije in zani
mivosti o delovanju KPŠ lahko iz
veste tudi v študentski oddaji Ra
dia Ptuj "Ni še vsega konec" vsako 
soboto med 21. in 22. uro. 

Ob koncu obveščamo vse dose
danje člane KPŠ, ki še niste posre
dovali potrdila o vpisu, da to sto
rite najkasneje do 25. marca ter s 
tem obdržite članstvo v KPŠ. 

U r o š Vidovič 

Z A V R C / OBISKALI SO NAJSTAREJŠO OBČANKO 

^^^^1^ ^^^^f a^^t^ ̂̂ ^̂̂  /1^^^^^^^^^ f^^f^^^^^^ 1̂^̂  
Malo je priložnosiTza čestitke ob visokih jubilejih, če pa je to 
že skoraj 100-letnica, j e to še toliko bolj svečano. In v občini 
Zavrč so ne dolgo tega imeli tako priložnost, saj so segli v roke 
najstarejši občanki Julijani Kokot z Gorenjskega Vrha 27, ki 
je 9. februarja dopolni la 98 let življenja in je še zmeraj dobre
ga zdravja. Slavljenka že pogumno stopa proti stotemu rojst
nemu dnevu, ki ga bo praznovala na prelomnici tega stoletja. 

Najstarejši občanki Zavrča sta čestitala predstavnika vodstva 
občine 

Svoja mlada leta je gospa Julija-
na preživljala v stanovanjski hiši v 
Goričaku, delala je na skromni, a 
še kako bogati haloški zemlji in 
znala se je veseliti vsakega^ novega 
dne med haloškimi griči. Šele leta 
1986 se je preselila drugam, k 
svojim sorodnikom in k nečakinji 
Julijani Mislovič, kjer za obe sta
rejši gospe skrbi Julij anina hčerka 
z možem. 

V vodstvu završke občine niso 
pozabili na visoki življenjski praz
nik najstarejše občanke Julijane 
Kokot in na dan njenega 98. rojst
nega dne sta jo na domačiji, kjer 
danes živi, obiskala svetnika 
občine Martin Vesenjak in 
Franc Vaupotič. V znak pozor
nosti in spoštovanja sta gospe Ju
lijani izročila skromno darilo 
občine, kar je bilo zanjo še poseb
no presenečenje, v imenu vodstva 
občine in župana Franca Majce-
noviča pa sta slavljenki zaželela še 
mnogo srečnih in zdravja polnih 
let. Obljubila sta, da se ob njeni 
99-letnici febrtiarja prihodnje leto 
znova srečajo. 

T. Mohorko 







ZA RAZVEDRILO 



M A S I K»AJI IN UUDJi L E N A R T / CISTO IN UREJENO MESTO 

Sfcm trško /eciro 
bodo ohranili 
V LENARTU VSE VEČ RESNIH POBUD, DA BI SE LOTILI NAČRTNEGA 
UREJANJA STAREGA TRŠKEGA JEDRA IN DA BI ZNAČILNO ARHITEK
TURO REŠILI PRED POZABO 
Že ob k o n c u l a n s k o l e t n i h arh i t ek turn ih de lavnic s o v Le-! 

nartu poudar i l i , d a j e treba stari trški del ohran i t i za vsa-; 
k o c e n o . N e k a t e r e najs tare j še h i š e so b i l e že re sno ; 
o g r o ž e n e , saj j e tranz i tn i promet nače l nj ihova proče l ja in^ 
k le tne o b o k e . Z obnovo m a g i s t r a l k e so n e k a j najbolj kri
t i č n i h prob lemov odpravi l i , nadejajo pa se seveda s k o - i 
rajšnjega zače tka izgradnje avtoces te , ki bi m e s t o temel j i 
to r a z b r e m e n i l a . 

Zato so že v letošnjih delovnih 
načrtih mestnega odbora in sve
ta krajevne skupnosti namenih 
precej pozornosti ohranjanju 
starega dela Lenarta na Trgu os
voboditve ob farni cerkvi. Hkra
ti naj bi letos začeli dela na Ro-
tovžu, v katerem bi uredili infor
macijsko pisarno ali stalno 
manjše razstavišče z muzejsko 
zbirko. To bi si ta zgradba tudi 
zaslužila. Ob tem je zanimivo, da 
se zavzemajo za celovite in 
predvsem strokovne rešitve, s 
katerimi ne bi prizadeli funkcio
nalnosti objektov. 

Se ena zanimivost je pomem
bna, namreč prizadevanja 
vodstva občine in KS Lenart , da 
bi bilo mesto urejeno in čisto. 
Podjetje Jančič iz Lenarta skrbi 

za red in čistočo, za ulice in trge. 

pa tudi za zelenice in druge zele
ne površine. Del nalog opravijo s 
pomočjo javnih del, tako da se 
Lenartu nasmiha še lepša 
bodočnost. Tud i zelenja in rož je 
vedno več - upajo, da bo tako 
tudi ostalo. 

Besedilo in posnetek: 
M . T O Š 

S t a r o j e d r o L e n a r t a s e d u š i v p r o m e t u 

P T U J / POGOVOR Z IZDELOVALCEM KURENTOV 
-SPOMINKOV ALEKSANDROM BLAŽEM 

"Dele" kurenta 
eno najtežllh del 
Skorajda n i P t u j č a n a , k i n e bi p o z n a l A l e k s a n d r a B l a ž a , 
z n a n e g a i zde lova lca kurentov - s p o m i n k o v . K n a m je 
pr i še l pred več kot 4 0 le t i iz Ljubl jane . V Ptuj ga j e pr ipe l 
j a l a l jubezen , Ptuj pa ga j e prevzel tudi s k u r e n t o m . V 
z a č e t k u ga j e privabljal zgol j kot e n a od p u s t n i h m a s k , 
toda že k m a l u p o prvem srečanju s t e m d e m o n s k i m l i k o m , 
ki preganja z i m o in s n u b i p o m l a d , j i h j e zače l izde lovat i . • 

Natančno se ne spominja, kdaj je 
vzljubil kurente. Perfekcionist, 
kot je, se je najprej spoznal z njego
vo "anatomijo". Oblekel se je v nje
govo opravo in ga skušal doživeti v 
živo, da bi lahko v izdelku zajel 
vso njegovo silno avtentičnost. 
Kmalu pa je spoznal, da je kuren
tovo delo eno najtežjih. V življenju 
je delal marsikaj, tako težkih del, 
kot je kurentovo, je malo, pravi. Pa 
ga vsako leto ob pustnem času 
vnovič prevzame. Še vedno ga 
mika, da bi si nadel kurentovo 
opremo in skakal, skakal... Že ok
rog novega leta ga zagrabi. "Neka
ko čutim, ne da bi pogledal na ko
ledar, da prihaja moj najlepši letni 
čas. Ko se po svečnici pričnejo 
oglašati kurentovi zvonci, tudi 
mene zasrbijo pete..." 

V vsak svoj izdelek vloži Alek
sander Blaž največ, kar se je v teh 
desetletjih naučil o kurentu, vsak 
je novo doživetje in unikat, saj se 
dela vedno znova loti drugače. Pri
zadeva si, da so vsi materiali, ki jih 
uporablja, naravni. Po njegovem 
ima zdrava kmetija za kurentijo 
vse doma, od vezalk za čevlje do 
peres, mogoče je potrebno kupiti 
le trakove. Enkrat se loti kurenta 
zgoraj, od glave proti nogam, dru
gič od spodaj navzgor. S prvim iz
delkom nikakor ni bil zadovoljen, 
drugega ali tretjega pa imajo še se
daj doma. Ko ga je pred kratkim 
znova podrobno "pregledal", mu je 
bilo kar malo nerodno. Če pa ima 
človek voljo, željo in potrpljenje, 
kot je to pri Aleksandru, pa kvali
teta ne more izostati. Samokri

tično ugotavlja, da najboljšega ku
renta še ni naredil. 

"Če kurenta gledaš, vidiš veliko 
možnosti, kakšen naj bo v svojem 
gibanju, svoji vražjosti, da v resni
ci najboljšega niti ne moreš nare
diti." Ponudb raznih proizvajalcev 
posameznih delov svojega kurenta 

A l e k s a n d e r B l a ž m e d 
s v o j i m i k u r e n t i . 

Foto: M . O z m e c 
se spretno in v zadovoljstvo vseh, 
ki znajo ceniti kvaliteto, uspešno 
otepa. Kaj si misli o takih izdelo
valcih, je ob neki priložnosti poka
zal izdelovalcem "umetnih" rok iz 
plastike, ki so bile sicer dobro iz
delane, celo žile so se videli, pa jih 
je s kladivom uničil. S tem je dal 
jasno vedeti, da bodo njegovi ku
renti kljub mamljivim ponudbam 
ostali originalni, naravni. 

Na Ptujskem je veliko izdeloval
cev kurentov, Blažev pa je po 
mnenju večine najboljši. "Mislim, 
da je poanta v tem: meni sicer ne
kateri pravijo, da sem malo čez les 
v tem smislu, da vztrajam pri na
ravnih materialih, originalnosti, 
vendar od tega ne odstopam. Če bi 
to storil, to več ne bi bil moj ku
rent." 

Blaževi kurenti so pravi ambasa
dorji ptujskega turizma, kurento-
vanja in etnografskega bogastva v 
tem okolju. Poznajo ga na vseh ce
linah, v darilo ga je prejelo kar ne
kaj tujih državnikov, dva pa sta 
tudi pri predsedniku države Mila
nu Kučanu. To mu pomeni več 
kot vse medalje in priznanja na 
steni. "To je tisto, kar me spodbu
ja, da še vztrajam pri tem delu, ki 
mi je tako rekoč že prešlo v kri. V 
delavnici sem vsak dan, če ne dru
go, vsaj za eno uro." Lani je eden 
celo "odpotoval" na Bali. V pustnih 
dneh so ga predstavniki mestne 
občine izročili tudi predsedniku 
evropskega združenja karnevals
kih mest van der Kroonu. Razve
seljivo je, da se za izdelavo kuren
tov navdušujeta tudi Aleksandro
va otroka, sin in hči. Brez dvoma 
bosta nadaljevala tradicijo, vendar 
pri današnjem tempu življenja za 
zdaj še nimata pravega časa za to. 

Aleksander Blaž je že pred leti 
spoznal, da je kurent eden tistih 
"izdelkov" tega območja, s katerim 
bi se dalo tržiti. Danes ta ideja že 
dobiva potrdilo, pred leti pa je 
vzbudila silno ogorčenje, čeprav je 
že takrat opozoril na nujnost, da se 
del etnografskega bogastva na vsak 
način zavaruje. "Čas pa bi tudi že 
bil, da bi kurenta v predpustnem 
času javno in v slovenskem merilu 
z nekim dekretom posvetili v Slo
venca številka ena. To si po moje 
tudi zasluži." 

M G 

M A K E D O N S K O V I N O ZAVAJA SLOVENSKE POTROŠNIKE 

Ko slovenski vina t 
sebi lamo Ireplfe 
V i no j e art ike l , n a katerega s m o v S loveni j i , še p o s e b e j v 
severovzhodni , i z j e m n o p o n o s n i . M e n j a j o se države, o b l a s 
ti in ideo log i je , n a š i ljudje pa os tajajo z a p i s a n i v ino
gradniš tvu . T o j e n a š a z a š č i t n a z n a m k a , n a š izvozni arti
ke l i n prepoznavni znak . Tega v Ljubljani ne vedo al i 
n o č e j o vedet i , za to s t a k š n o l a h k o t o pljuvajo p o dobrem 
i m e n u s l o v e n s k e g a v ina . V č a s u , k o v inol jubi pr id igajo o 
v i soki kul tur i pitja, k o se t a k š n i i n drugačn i vitezi p o g o 
varjajo o n i a n s a h i n cvet ic i , se v inu dogaja s ramota , k i j o 
v n a š i h kraj ih r a z u m e m o kot n a c i o n a l n o . Kapital j e prese 
ge l razsežnos t i n a c i o n a l n e g a p o n o s a kot pred kra tk im v 
e n i drugi , za S loven i jo tako p o n i ž u j o č i zgodbi . 

Kaj se torej dogaja? Na policah 
naših trgovin je mogoče videti 
marsikaj. Po navadi si ogleduje
mo le stvari, ki nas zanimajo, ki 
jih nameravamo kupiti . Zato 
marsikdo ni opazil, kakšno vino 
ponujajo naši trgovci. Da je bilo 
uvoženega veliko makedonskega 
vina, nam je znano, da ga polni 
večina naših kleti, tudi. Pri tem 
se odločajo za najrazličnejše ob
like privabljanja kupcev. Vsem 
pa je skupno to, da je na etiketah 
na prvi pogled mogoče razbrati 
vse, razen da je vino uvoženo iz 
Makedonije; to je namreč zapi
sano v drobnem tisku. Gre za na
mizna vina in namizna vina z 
geografskim poreklom. Čeprav v 
še veljavnem zakonu lepo piše, 
da morata biti na glavni etiketi 
najvidnejši oznaki o kakovostni 
stopnji in geografskem poreklu 
vina. Tud i barve in motivi, ki jih 
uporabljajo polnitelji, so močno 
podobne našim blagovnim zna
mkam. Zakon tudi pravi, "da eti
keta za označevanje namiznega 
vina ne sme biti opremljena s sli
kami, vinjetami ter drugimi po
dobami krajev, ki bi potrošnika 
zavajale v zmoto glede porekla 
vina". Nepazljiv ali preveč 
zaupljiv kupec je prepričan, da je 
kupil laški rizling iz naših goric, 
v resnici pa je v steklenici make
donski "taljanski rizling". 

O tej tematiki sem se pogovar
jala na številnih mestih, ki naj bi 
bila odločujoča. Državni uradni
ki so veliko in prijazno govorili, 
povedali pa so bore malo. Na
jbolj jih teži razdelitev kompe-
tenc med posameznimi 
inšpekcijskimi službami in za
kon, ki že obstaja, pa še ne velja. 
O zavajanju potrošnikov pa bi 
sploh moralo odločiti sodišče. 
Zganjati takšnega cirkusa okrog 
vina, ki je v zelo nizkem cenov
nem razredu, saj stane liter le ok
rog 300 tolarjev, pa se, kot kaže. 

nikomur ne da. 
Še najbolj sporno potezo si je 

privoščilo podjetje Slovenijavi-
no. Cela paleta različnih make
donskih vin, ki jih polnijo, je 
bila na etiketi dopolnjena z nag
radno igro. V njej so zvestim pi
vcem obljubljali nagrade za 
zbrane zaporke z znakom 
zmajčka. Za mnenje o tem nena
vadnem propagandnem prijemu 
sem povprašala glavnega tržnega 
inšpektorja republike Slovenije 
Romana Kladoška, ki je zadevo 
komentiral takole: "V decembru 
lani je bilo v maloprodajni mreži 
na območju Ljubljane zaslediti, 
da je v prometu vino laški rizling 
in namizno belo vino, uvoženo 
iz Makedonije, ki ga polni Slove-
nijavino iz Ljubljane. Na vsaki 
steklenici je bila nalepka, ki 
obvešča kupce o nagradni igri, ki 
jo organizira Slovenijavino. Kot 
pogoj za sodelovnaje v tej igri je 
bilo treba zbrati pet zapork z lo
gotipom zmajčka in jih poslati 
na naslov polnitelja. Predvidene 
so bile nagrade - počitnice v 
Strunjanu, paketi izdelkov Slo-
venijavina in darilni paketi 

penečega vina. Tržni inšpekto
rat je ugotovil, da gre za dejanje 
nelojalne konkurence, za prepo
vedan premijski posel in so pre
povedali tovrsmo oglaševanje. 
Zoper podjetje so podali ovadbo 
zaradi suma storitve gospodars
kega prestopka dejanja nelojalne 
konkurence." Ker je bila odločba 
izdana že 16. decembra lani, 
omenjena igra pa je pred krat
kim v Ptuju in Ormožu še vedno 
vabila kupce s polic, sem popro
sila, da zadevo preverijo. 5. mar
ca letos so pregledali trgovine v 
Ljubljani in odkrili le eno 
steklenico, ki ni bila umaknjena 
iz maloprodaje. Kot kaže, se 
proizvajalec drži prepovedi, saj v 
zadnjih dneh omenjenih stekle
nic ni opaziti tudi v naših trgovi
nah. 

Kljub številnim poskusom o 
tem nisem uspela pridobiti 
mnenja ministrstva za 
zdravstvo, ki na vsaki škatlici ci
garet žuga s pogubo, po drugi 
strani pa jih spodbujanje konzu-
ma alkohola, ki ima lahko prav 
tako pogubne posledice, pušča 
popolnoma hladne. Četudi za
kon in predpise za trenutek po
zabimo, se vendar ob tej zgodbi 
moramo zamisliti nad delovan
jem svoje države in našim siste
mom vrednot. Če se ne bomo ce
nili sami, nas upravičeno ne bo 
cenil tudi nihče drug. Podobo o 
sebi ustvarjamo sami s svojimi 
postopki. In te zgodbe z vinom 
nam ne morejo biti ravno v čast. 
Da o moralnosti spodbujanja 
konzuma alkohola niti ne govo
rimo. 

v i k i k l e m e n č i č i v a n u š a 

B i v s t e k l e n i c i , p o k a t e r i n a v e l i k o p i š e S l o v i n , 
p r i č a k o v a l i m a k e d o n s k o v i n o ? 

PTUJ / PRI GR^DNJI POSLOVNEGA CENTRA PAZIJO NA KOSTANJ 

Skrb zu f f c v r a v o s e ihm 
Posek dreves na Potrčevi in 

podobni posegi v okolje v 
zadnjem času so med občani 
Ptuja vzbudili precejšnje 
ogorčenje, hkrat i pa tudi zavest 
o t em, da je pot rebno okolje 
predvsem varovati. V oddelku 
za okolje, prostor in gospodars
ko infrastrukturo mes tne 
občine so povedali , da imajo 
vse pogosteje opravka s pr ime
ri, ko ljudje vprašujejo za nas
vet glede sečnje in obrezovanja 
dreves na las tnih dvoriščih, ker 
se želijo ogniti takšnim in dru
gačnim kri t ikam. 

Danes bomo za zgled dali 
Gradbeno podjetje Ptuj , ki ob 
Osojnikovi cesti v Ptuju gradi 
poslovno središče Drava. Nare
dili so vse, da so ohranili še edini 
kostanj ob nekdanjem vhodu v 
podjetje. Še več, direktor Borut 
Bernhard je povedal, da ga v no
benem primeru ne bodo podrli, s 
pomočjo strokovnjakov ga bodo 

obrezali in bo tudi po končani 
gradnji krasil to območje kot 
sestavni del urejenih površin no
vega poslovnega središča. Sicer 

pa je Osojnikova ulica v Ptuju 
bila nekoč en sam kostanjev dre
vored. 

M G 

Foto: J B K o s t a n j n e b o p a d e l . 
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KE6LJANJE 

Ptufianka A. Razla§ v 
ilunski reprezentuntl 
Nastopiti na najvišjem možnem č lanskem tekmovanju je tiha 
želja vsakega športnika. Ker kegljanje še ni olimpijski šport 
(glede na prizadevanja odgovornih bo v prihodnosti prav goto
vo), je najvišje tekmovanje svetovno č lansko prvenstvo, in prav 
v reprezentanco za svetovno prvenstvo, ki bo letos maja v Cel
ju, se je uvrstila 19-letna Ptujčanka Andreja Razlag, č lanica 
kegljaškega kluba "Drava" Ptuj in "Miroteks" Celje. 

Borbe za dres z državnim 
grbom so bile tokrat izredno na
pete, saj so bile kandidatke izjem
no motivirane: svetovno 
prvenstvo bo v Sloveniji, ženska 
reprezentanca pa brani naslov 
sve'tovnih prvakinj iz Prage 1996! 
Za Andrejo je bilo veliko priz
nanje že sama uvrstitev v ožji 
krog 18 kandidatk, med katerimi 
so se štiri (Kardinarjeva, Petko
va, Urbaneva in Šeškova) v rep
rezentanco uvrstile že direktno, 
preostalih 14 pa si je moralo "vo
zovnico" priboriti v osmih napor
nih kvalifikacijskih nastopih od 
29. novembra do 22. februarja. 
Prve tri iz teh kvalifikacij so ime
le dres zagotovljen, za četrto pa je 
Kegljaška zveza Slovenije v kri
terijih za izbor med drugim zapi
sala: "Osmo igralko določi razšir
jena strokovna komisija (5 članov 
komisije) na osnovi rezultatov 
preglednih tekem, lige 1997/98 iz I Andreja Razlag. Foto: Kosi 

določenih kegljišč, psiholoških, 
kondicijskih ter tehničnih testov 

in perspektivnosti ter izkušenos
ti." 

Andreja pravi, da se še ne zave
da dobro, kakšen uspeh je 
pravzaprav dosegla. Zaveda pa se, 
da je pred njo nekaj več kot dva 
meseca napornih priprav, trenin
gov, mednarodnih prijateljskih 
nastopov in da bo večkrat njen 
"športni" teden dolg najmanj 10 
dni, dnevi pa kljub 24 uram pre
kratki. Zaveda se, da bo tudi bolj 
na očeh javnosti, ki bo vsak njen 
"slabši" nastop prav gotovo pos
premila z ostrejšimi kritikami. 
Sicer pa je teh že vajena iz mla
dinskih časov,čeprav je treba po
vedati, da ima Andreja pred sabo 
še dve svetovni mladinski 
prvenstvi (1999 in 2001) in da ji 
bo status članske reprezentantke 
še kako prispeval k utrditvi samo
zavesti tudi med mladinkami. 

V tem trenutku so vse Andreji
ne misli usmerjene v 22. svetovno 
člansko prvenstvo, kjer si želi, da 
bi obe reprezentanci dosegli čim 
boljše uvrstitve. O programu 22. 
svetovnega članskega prvenstva, 
ki bo od 9. do 16. maja v Celju, pa 
bomo še poročali. 

Ur 

R O K O M E T / P O G O V O R Z IGRALKO RENATO PETEK 

Nezadovoljna z doseženim 
ž e n s k i rokomet ima na Ptuju bogato tradicijo in j e iz ženske 

rokometne šole prišlo veliko dobrih rokometaš ic . Nekol iko 
starejši ljubitelji rokometa se gotovo še spominjajo uspešnih 
nastopov rokometašic ptujske Drave v prvi slovenski in takrat
ni drugi jugoslovanski l igi . Sedaj v kratkem ni pričakovati 
tako uspešnih nastopov, vendar pa je ženski rokomet zlezel 
pod kožo Ptujčanom. 

Mlada dekleta sedaj ne branijo 
barve Drave, ampak Elektro 
Senčarja Ptuj. S svojimi nastopi 
so opozorila nase. Med opaz
nejšimi je gotovo Renata Petek, 
ki spada med boljše strelke, zelo 
dobro pa igra v obrambi. Njena 
velika prednost je višina in tudi 
že sedaj ogromno rokometnega 
znanja. 

• Z doseženim petim mestom 
po prvem delu tekmovanja v 2. 
ligi v klubu gotovo niste zado
voljne? 

R. Petek: "Uvrstitev ni ravno 
takšna, kot smo jo pričakovali, saj 
smo v lanskem prvenstvu smo po 
prvem delu osvojile prvo mesto. 
Letos nismo zaigrale najbolje. To 
je bilo opazno pri igri z ekipami, 
ki bi jih drugače morale premaga
ti, vendar smo na koncu izgubile, 
in to nas je "odneslo" na peto mes
to." 

• Na vaših tekmah je opaziti 
dobro telesno pripravljenost, 
tudi igra v obrambi je dobra, le v 
napadu nikakor ne steče tako, 

kot bi moralo. Kaj je razlog za 
to? 

R. Petek: "Igra v napadu je od
visna tudi od obrambe nasprotni
ka. Veliko bolj nam ustreza 
obramba 6-0 kot globoka, kjer se 
ne znajdemo, zraven tega pa tudi 
premalo menjamo mesta oziroma 
igramo preveč statično." 

• Kljub temu da ste še mlade, 
verjetno želite igrati v 1. državni 
ligi. AH na Ptuju obstaja takšen 
interes? 

R. Petek: "O tem smo se veliko 
pogovarjali v prejšnji sezoni, ko 
smo bile prve. Že takrat so bila 
mnenja deljena. Ne, da ne bi bile 
sposobne odigrati v prvi ligi, za
enkrat je še bolje, da se kalimo v 
drugi ligi in nabiramo pre-
potrebne izkušnje. Mogoče je gle
de tega nekoliko padla motivaci
ja." 

• Pa ti - žeUš zaigrati v prvi 
ligi? 

R. Petek: "Seveda, najraje na 
Ptuju. O tem, za koga bi to bilo, 
pa nisem razmišljala. Trenutno je 

Renata Petek, Žensk i roko
metni k lub Ptuj 
v ospredju šolanje in igranje ro
kometa za RK Elektro Senčar 
Ptuj." 

Tekst in foto: 
D. Klajnšek 

AEROKLUB "PRLEK" U U T O M E R 

Majhen klub, ki prerašia v velikega 
PRLESKI ZMAJARJI DOSEGAJO US
PEHE, KI JIM JIH ZAVIDAJO TUDI 
VEČJI KLUBI • TRIJE PILOTI MO
TORNIH ZMAJEV V DRŽAVNI REP
REZENTANCI • NOV HANGAR SKO
RAJ ZGRAJEN 

Prleški Aeroklub bo v septembru organizator 
državnega prvenstva v letenju z ultra lahkimi leta
li in motornimi zmaji, še pred to organizacijsko 
izredno zahtevno nalogo pa se bodo člani kluba 
udeležili svetovnega prvenstva v Italiji. V tem letu 
načrtujejo dokončanje hangarja, kar je nedvomno 
velika pridobitev, ter podaljšanje vzletno-prista-
jalne steze in s tem možnosti za razvoj kluba v pri
hodnje. 

Ena izmed osrednjih nalog pa ostaja šolanje pilo
tov ultra lahkih naprav in balonov. Aeroklub 
Prlek je s svojimi aktivnostmi vse bolj prisoten na 
različnih večjih občinskih in regionalnih priredit
vah, njihovo dobro delo potrjujejo tudi ponudbe 
za sodelovanje s strani drugih slovenskih športnih 
letališč. Ljutomerski župan Ludvik Bratuša in 
predsednik Turističnega društva Tine Odar sta na 

občnem zboru izpostavila pomen kluba v prizade
vanjih za turistični razvoj in promocijo občine 
Ljutomer. Predsednik Aerokluba Roman Caf je z 
zadovoljstvom ugotavljal, da so v minulem letu 
postorili veliko, njihova odmevna dejavnost pa 
privablja nove člane. Tisti večer, ko so pregledali 
minulo in zastavili prihodnje delo, se jim je 
pridružilo šest novih simpatizerjev, ki si želijo 
postati člani kluba. Tečaj za začetnike so pričeli 
minuli petek; če je tudi vas že kdaj zamikalo leten
je, je še vedno čas, da se jim pridružile. 

Gotovo pa vseh uspehov danes ne bi bilo brez 
prizadevnih posameznikov, ki že vrsto let trmasto 
vztrajajo pri snovanju domačega aerokluba in pri 
delu z mladimi, vsi so tudi izvrstni športni tekmo
valci: Jože in Tomaž Gajser, Vili Ferenc, Davorin 
Kurbos. Med prleškimi letalci najdemo tudi 
znano podjetnico Milico Makoler, ki jo je prav 
tako premamila modrina neba. Pravijo, da te 
višina in lepota pokrajine iz ptičje perspektive 
kmalu zasvoji, in če še niste poskusili, si oglejte 
katero izmed tekmovanj, ki ga organizira Aero
klub Prlek. 

Bojan Pintarič 

J U D O 

Baumgartnov 
j i c i s Srn Marinv 

Minuli konec tedna je v Mari
boru potekalo tradicionalno 
tekmovanje judoistov za 
Baumgartnov pas. Na njem je 
nastopilo 137 judoistov, ude
ležba pa je bila tokrat medna
rodna. Najboljši slovenski ju-
doist v minulem letu /po rang 
lestvicah Judo zveze Slovenije/ 
Jože Mar in iz JK Juršinci je bil 
prepričljiv zmagovalec tega 
prestižnega judo tekmovanja. V 
svoji kategoriji ni imel težkega 
dela, saj so njegovi nasprotniki 
bili praktično brez možnosti , da 

ga uženejo. Jože Marin je na
jprej premagal Celjana Sadžaka, 
ki je bil lanskoletni dobitnik 
Baumgartnovega pasu, nato 
Čeha Supariča, judoista ptujske 
Drave Krambergerja in Mari
borčana Bevca - vse z iponom, v 
finalu pa je s končnim prije
mom v drugi minut i opravil še s 
Čehom Travničkom. To tekmo
vanje je pokazalo, da je Jože Ma
rin t renutno v izredno dobri 
formi. 

Danilo Klajnšek J o ž e Mar in . Foto Laura 

R O K O M E T 

Umira - M TKI Hrastnik 24:34 /12:17/ 
Drava: Oprešnik 8 / 3 / , Djekič , Kolednik, Čerček, Kac 2, Pšajd 
4, Potočnjak 5, Mikol ič , Kozel 5, Berl ič , Mlakar, Kafel. 

Rokometaši ptujske Drave so 
ponovno izgubili, čeprav bi lahko 
iztržili ugodnejši izid. Na začetku 
sta ekipi igrali izredno hitro, brez 
pravih obramb in povezav v igri. 
Do 10. minute je bil rezultat ize
načen, nato pa so gostje izkoristi
li številne napake rokometašev 
Drave in povedli za štiri zadetke 
/9:5/. 

V nadaljevanju srečanja so ro
kometaši Drave želeli znižati 
vodstvo gostov, toda v napadu so 
zapravili in zastreljali preveč žog, 
zraven tega pa so od sedme minu
te igrali brez najboljšega strelca 
Petra Mikoliča, ki si je poškodo

val koleno in je končal v bol
nišnici. Zmaga gostov je zas
lužena. Ne moremo pa se znebiti 
občutka, da bi Ptujčani lahko do
segli ugodnejši izid, pred tokrat 
rekordno majhnim številom gle
dalcev v dvorani Center. 

2. SRL' VZHOD • 
Pyramidia - Radgo
na 20:18 /11:11/ 

Pyramidia: Janžekovič, Valen-
ko, M. Šandor 3, Pucko 2, Mar-
gušič 3,1. Ivančič 7, Žnidarič 1, 
F. Šandor 2, Ranfl 1, D. Ivančič 
1, Cvitanič, Kelenc. 

Rokometaši Pyramidie iz 
Moškancev so prišli do zmage v 
srečanju z Radgono veliko težje, 
kot so pričakovali. Igra v prvem 
polčasu je bila izenačena in ekipi 
sta se menjavali v vodstvu. Se po
sebej sta se v tem delu odlikovala 
vratarja - domači T. Valenko in 
gostujoči Šic. Tudi v drugem 
Dolčasu je bila igra trda z veliko 
izključitvami na obeh straneh. 
Rezultatsko prednost so imeli na
jprej gostje, sledila pa je boljša 
igra domačih, ki so tako prišli do 
načrtovane zmage. Ob dobri 
obrambi gostov tokrat niso prišli 
do izraza domači zunanji igralci. 

Danilo Klajnšek 

K I C K B O X I N G / PRVI TURNIR ZA D R Ž A V N O PRVENSTVO 

Ptuiiani nmbolisi 
v soboto je bil v Zagorju prvi 

turnir za državno prvenstvo v 
kick boxingu v semi kontaktu za 
mladince, mladinke, članice in 
člane. Sodelovalo je 124 tekmo
valcev iz 11 klubov. Ptujčani so 
bili najuspešnejši klub na tekmo

vanju, Ormožani pa tokrat niso 
imeli vidnejše uvrstitve. Ptujsko 
ekipo sta vodila Dušan pavlica in 
Vladimir Sitar. 

Rezultati Ptujčanov (uvrstitve 
na prva tri mesta): mladinci - do 
48 kg: 1. Uroš Brlek, 2. Uroš Pre-
log, 3. Dorotej Kline; do 56 kg: 1. 
Andrej Vindiš; do 63 kg: 2. Ru-
pert Fišer; nad 79 kg: 1. Žan 
Kovačič: mladinke - do 55 kg: 2. 
Mateja Erlač; nad 60 kg: 1. Nadja 
Šibila; člani - do 63 kg: 1. Davo
rin Gabrovec; do 69 kg: 2. Rober 
Kokot, 3. Boštjan Brumec; do 74 
kg: 2. Matej Požek; do 79 kg: 1. 
Alojz Vidovič; do 84 kg: 3. Matej 
Šibila; članice - do 50 kg: 1. Re

nata Polanec; do 55 kg: 1. Barba
ra Murat; do 60 kg: 1. Maja Oz
mec; nad 60 kg: 2. Katja Janžeko
vič. 

Ptujski tekmovalci so dokazali, 
da bodo tudi leto imeli glavno 
besedo v slovenskem kick boxin-
gu, saj so prikazali lepe in kvali
tetne borbe. V kategoriji do 84 kg 
je v svojem prvem članskem nas
topu presenetil Matej Šibila. Zelo 
dobro so se borili tudi nekateri 
novi tekmovalci, posebej Sebast-
jan Irgolič. 

V petek, 13. marca, potujejo ne
kateri tekmovalci slovenskih klu
bov na mednarodno tekovanje v 
semi in light kontaktu v 
avstrijski Wels. Iz ptujskega 
Kluba borilnih veščin jih bo 
predvidoma kar 20. 

F. Slodnjak 

K U N G - F U / 
1. KROG LIGE 

Uspešni 
Ptuiiani 

v 1. krogu kungfu lige, ki 
šteje za prvenstvo Slovenije, 
je na Ravnah nastopilo več 
kot 40 tekmovalcev. Rezul
tati: do 57 kg: 1. Matjaž Sai-
ko, Maribor, 2. Tomaž Mere, 
Ptuj, Boštjan Bizjak, Ptuj; do 
63 kg: 1. Mitja Štruc, Ravne, 
2. Denis Nušinovič, 3. Aleš 
Babic oba Maribor; do 67 
kg: 1. Andrej Vakej, Maribor, 
2. Danilo Korotaj, Ormož, 3. 
Aleš Starman, Maribor; do 71 
kg: 1. Branko Šmigoc, Ptuj, 
2. Kristjan Šiško, Maribor, 3. 
Nenad Bogdanovič, Ravne; 
do 75 kg: 1. Ciril Čuš, Ljuto
mer, 2. Aleš Srebot, Ravne, 3. 
Siniša Safin, Maribor; do 81 
kg: 1. Vlatko Nikolov, Ravne, 
2. Damir Hasanagič, Ptuj, 3. 
Mitja Pogorevčnik, Ravne; 
do 86 kg: 1. Branko Leitgeb, 
2. Matjaž Pantner - oba 
Ravne, 3. Jani Horvat, Slo
venj Gradec; do 91 kg: 1. 
Dani Marhold, Maribor, 2. 
Marko Pečovnik, 3. Matjaž 
Pandev oba Ravne; nad 91 
kg: 1 Uroš Repas, Slovenj 
Gradec, 2. Rok Sterže, Ravne. 

14. marca se bodo 
prvouvrščeni udeležili 
mednarodnega turnirja v 
Avstriji. 

Danilo Klajnšek, 



ZA KRATEK CAS 

mm 

c^nladi dopisniki 
KAKO SMO 
POČASTILI 
SLOVENSKI KULTURNI 
PRAZNIK NA OLGICI 

Slovenci smo osmega februarja 
praznovali kulturni praznik. Ker 
smo hoteli spomin na Franceta 
Prešerna obeležiti tudi na naši 
šoli, smo šestega februarja organi
zirali literarni večer. Na njem smo 
učenci brali svoja literaran dela, 
gospod ravnatelj pa je podelil tudi 
tri priznanja učencem za priza
devno delo na k u l t u r n e m po
dročju. 

Priprave na proslavo so se začele 
že dobre tri tedne prej, saj je bilo 
treba napisati scenarij, ki sta ga 
brala moja sošolca Matej in Maja, 

potrebno je bilo izbrati spise in 
pripraviti kulise. Pri scenariju se 
je z nami trudila in nas usmerjala 
naša slavistka gospa Golobova, za 
zanimivo ozadje pa je poskrbela 
gospa Kraljeva, naša učiteljica li
kovnega pouka. Seveda smo obe
ma z veseljem pomagali in sodelo
vali pri pr ipravah. Nastopajoči 
smo se nekajkrat dobili, da smo 
videli, kdaj smo na vrsti. Dnevi so 
minevali in kmalu je prišel dan 
proslave. 

V zgornji telovadnici smo posta
vili sceno, ki je predstavljala park. 
Za vhodom v park smo postavili 
dve k lopci , okol i pa namest i l i 
večje lončnice, tako da sta bili klo
pi sredi zelenja. Seveda ni smel 
manjkati tudi paviljon za glasbeni 
kvartet iz naše šole. Pred "par-

1 kom" smo postavili še mikrofone 

ter na nasprotno stran telovadnice 
stole za publiko. Na dan priredit
ve smo imeli nastopajoči še gene
ralko. Učili smo se nastopati pred 
kulisami in govoriti v mikrofon. 

Ko je ura odbila šest, se je pred
stava pričela. V vsakem od nas se 
je pojavljalo vprašanje, ali se bo 
dobro odrezal. Nastopajoči smo 
sedli v park na klopi, pevski zbor 
pa je zapel Zdravljico. Nato sta 
nastopila voditelja Matej in Maja, 
pozdravila vse zbrane in že sta na
povedala prvega nastopajočega, 
Miho, ki je Prešernovega Povod
nega moža prestavil na šolski ples 
ter Urško spremenil v sodobno 
najstnico. Njemu je sledila Maja 
in že sem bila na vrsti jaz. Zbra
nim sem predstavila dva svoja spi
sa, in sicer: O vseh mojih izbranih 
poklicih ter Pišemo raziskovalno 
nalogo. V prvem sem opisala, 
kako so se spreminjale moje želje 
in nagnenja do različnih poklicev, 
v drugem pa sem predstavila delo 
v naši skupini, ki pripravlja razi
skovalno nalogo na temo Ingo-
ličeva ptujska leta. Ko sem pre
brala oba spisa, sta me Maja in 
Matej podrobneje preds tavi la , 
ravnatelj pa mi je podelil šolsko 
priznanje za delo na kul turnem 
področju. Bila sem ponosna in ve
sela, saj mi to priznanje veliko po
meni . Pr is luž i la sem si ga kot 
urednica šolskega časopisa Kriki 
iz Olgice, kot dopisnica Raglje, 
ker sodelujem pri raziskovalni na
logi, sem aktivna tabornica in pri
pravljena sodelovati tudi pri dru
gih aktivnostih na šoli. Priznanje 
mi pomeni vzpodbudo za na
daljnje delo na vseh področjih. 

Literarni večer se je nadaljeval. 
Svoje spise je prebralo še kar ne
kaj učenk in učencev. Zvedel i 
smo, kako je bila vesela Mateja, ko 
je dobila sestrico. Jasna nam je po
drobno predstavila, kako je pote
kala okrogla miza na temo Alko
hol in droge, Nina nam je poveda
la, da pisati sploh ni enostavno, in 
še ni še. Posebno pozornost pa sta 
pritegnili tudi Rebeka in Mihela, 
ki sta dobili priznanje za delo na 
likovnem področju. Tudi z njima 
sta se pogovorila Matej in Maja. 

Ravnatelj je podelil priznanje šole 
tudi ravnatelju glasbene šole, ker 
z njimi veliko sodelujemo. Spet 
nam je zaigral kvartet Šenveter, ki 
ga sestavljajo tri sestre in brat. 
Dve sestri igrata violino, ena kla
rinet, brat pa igra čelo. Občinstvo 
je bilo nad njim navdušeno. Na
zadnje je ravnatel j preds tavi l 
knjižico pesmi Prvi koraki, v ka
ter i so objavljene pesmi naš ih 
učencev. To je že četrta zaporedna 
izdaja. Seveda pa ravnatelj ni po
zabil na naši mentorici gospo Go
lobe vo in gospo Kraljevo, ki sta si 
tudi prislužili šopek, mi vsi pa bu
ren aplavz. Na koncu je ravnatelj 
povabi l vse na kavo, sok in 
piškote. 

L i t e r a rn i večer je zelo dobro 
uspel . Vsi bi si želeli še več 
t akšn ih večerov, saj je to pri
ložnost , ko lahko pr i s luhnemo 
drug drugemu in vidimo, kaj se na 
šoli na kulturnem področju sploh 
dogaja. 

Meglic - Ptuj 

DOBILI DOMO NOVE 
UČILNICE 

Bil je ponedeljek. Sedeli smo v 
učilnici in se pridno učili. Nena
doma se je zaslišal strašen ropot. 
Planili smo k oknu. Zagledali smo 
velike stroje. Zdaj je tudi v razre
du nastal h rup-hrup od veselja. 
Bilo nam je jasno, da se je končno 
pričela gradnja prizidka k naši 
šoli. Naša želja, da bomo imeli vsi 
zjutraj pouk, se bo uresničila. 

Ali si lahko predstavljate, kako 
bomo srečni? 

Še bolj pa bomo srečni, če bomo 
v naslednjem šolskem letu v eni 
izmed teh učilnic sedeli tudi mi. 

David Lomeč, 3.a, 
OS Cerkvenjak 

PUST 
Tudi letos smo v šoli pripravili 

pustovanje. Že pred počitnicami 
smo se veliko pogovarjali o pustu 
in maskah. Nekateri sošolci niso 
hoteli povedati, v kaj se bodo mas-
kirali. 

Sama sem se oblekla v lovca -
čisto pravega z zeleno obleko, klo

bukom, lovskimi čevlji, puško in 
seveda z nahrbtnikom, iz katerega 
je kukal zaj ček. 

Zjutraj smo se ob deveti ur i 
zbrali pred šolo. Veselo rajanje se 
je seveda začelo že prej. Sprehajali 
smo se po Cerkvenjaku in z raz
ličnim vzklikanjem in piskanjem 
opozarjali nase. 

Ko smo se ponovno vrnili pred 
šolo, nas je tam že čakalo veliko 
nagrad. Postali smo zelo nestrpni. 

Nagrade je prejelo štiriinpetde
set mask, med njimi tudi jaz. Os
tali učenci, ki so bili namaskirani, 
pa niso prejeli nagrade, so dobili 
kuhinjske krpe. Vseh nagrad smo 
bili zelo veseli. Po razdelitvi na
grad je sledila še malica in potem 
veselo rajanje po vasi. 

Jasmina Kolednik, 3.a, 
OS Cerkvenjak 

URA 
Ura ima kazalce. Moja ura je bu

dilka. Je bele barve. Na uri ima 
zvonček. Močno zvoni. Moja ura 
je š t i r ikotne oblike. Ima zeleno 
številčnico. Če se ura pokvari, jo 
nesemo k urar ju . Ura je lahko 
majhna ali velika. Želim si žepno 
iu:o. Doma imam še dve tu^i. 

Rok Ribič, 2.0, 
OŠ Lenart 

PUSTNA PARADA 
Hitro v mesto zdaj bežimo vsi, 
saj kdor pravočasno k nam ne 

pribeži, 
tistemu pač skozi grlo 
pustni krof ne prileti. 
Klara Megla, 3.r., 
OS Podgorci 

KO BOM VELIK 
Postal bom kuhar,saj me kuhan

je veseli. Že sedaj večkrat poma
gam mamici pri kuhanju. Najraje 
pomagam pripravljati pico. Rad 
opazujem mamico pri peki slaščic. 
Zato bom zagotovo kuhar ali celo 
slaščičar. 

Dejan Petek, I.b, 
OŠ Videm 

PUST 
T u d i letos smo se za pusta 

našemili . Pustovali smo kar tri 
dni. Jaz sem bila indijanka. V ne
deljo smo bili pri stari mami. Z 
Bojanom in Tončkom smo šli po 
vasi. Zvečer smo šli v šotor v Lan-

covo vas. Nastopal je Adi Smolar. 
Bilo je zelo veselo. V ponedeljek 
smo našemljeni učenci sodelovali 
v povorki v Lancovi vasi. V torek 
smo hodili s prijatelji od hiše do 
hiše. Povsod smo dobili denar ali 
krofe. Zvečer sem bila zelo utruje
na. Ta pust je bil zelo vesel. 

Anja Potočnik, 2.r., 
OŠSela 

ZGODBA O MLEČNEM 
ZOBU 

Jaz sem mlečni zob. Sem zelo 
majhen. Prišel sem iz spodnje čel
justi. Čakam, da bi izpadel in zras-
tel stalni. Uživam zdravo hrano, 
kot sta sadje in zelenjava. Rad od
griznem hrano. Nekega dne sem 
izpadel iz dlesni in odšel v zobno 
ambulanto. Tam sem videl v sobi 
polno različnih zob. Skočil sem 
na mizo in si ogledal vse zobe po 
vrs t i . Med gledanjem je name 
udarila neka pest roke. Vzela me 
je v naročje in me posadila v dle-
sen. Zelo sem se ustrašil te pesti. 
Čez nekaj časa sem opazil, da sem 
v ustih. Ko je deček prišel domov, 
je vzel čokolado in jo pojedel. 
Mene je to seveda bolelo. Zato 
sem skočil iz ust. Odšel sme iz 
hiše na vrt. Tam sem videl veliko 
zelenjave in drevo z jabolki . 
Skočil sem na drevo in pojedel pol 
jabolka, saj se že dolgo nisem umi
val. Ko sem se najedel, sem odšel 
k zobozdravniški ambulanti. Se
del sem na mizo in se postavil na 
razstavo. Tam sem preživel vse 
svoje dni, do konca svojega živl
jenja. 

Lucija Panikvar, 3.b, 
OŠ Kidričevo 

ZBIRAM ... 
Zbi ram veliko stvari. Najdlje 

zbiram kaktuse, ki jih imam 17. 
Imel sem že meter visokega, ven
dar ga je moja mama preveč zalila 
in je zgnil. So raznovrstnih oblik 
in zelo bodičasti. Če se pičiš, kar 
dobro boli. Zbiram tudi športne 
avtomobile, kis o vsi rdeči, pa pos
terje ameriške lige NBA in formu
le 1. Zelo vel iko imam tudi 
zgoščenk, kar 50 jih je. Na 
zgoščenkah je raznovrsma glasba. 
To še ni vse. Zbiram tudi nalepke 
raznih športov in ure. To je moje 
bogastvo. 

Samo Mohorič, S.a, 
OŠ Kidričevo 

LUJZEK 
Dober den vsoki den! Še malo, 

pa bo polovica marca za večno 
zginola s totega sveta v totem 
leti. Pod streho smo spravili 
fašenk in parznik žensk in na 
dveri nam pomlod trka. Zima 
nam je prizanesla, kak bo s teto 
pomladjo, pa bomo še vidli in 
culi, če nemo slepi in gluhi. Kak 
vena že vete, bo prvi pomlodni 
den v petek, 20. marca, začeja 
pa se bo pet minut pred deveto 
uro zvečer po srednjeevropskem 
cajti. Zaj bomo po enkrat vure 
na novi cajt naglihovali. Saj z 
vurami nega nibenega proble
ma, so pa vejke težove domočega 
kokota po novem ali storem cajti 
kikirikati navičiti. Jaz sen 
našega kokotiča nosa k urarji, 
pa mi je reka, da je s kokotom 
vse vredik, samo meni so se malo 
kolca v glovi zmešale. Tak ke 
zaj ne ven, keri je boj čohjeni, 
kokot, jaz ali pa vurmohar. No, 
pa počokajmo, to bomo še že 

ugotovili, če se nede keremi čista 
vtrgalo, prej kak bomo to razčis
tili. 

Kaj se ftrgaja tiče, sen jaz že 
po narovi malo včešjeni. Vete, 
neje v živleji dobro, če si preveč 
pameten ali pa preveč nor. Jaz 
zelo cenim akademske nazive, 
kak so doktor, magister in drugi. 
Provim pa, da je bojše biti na
ravno bister kak pa trikratni ne 
preveč praktični magister. Vse
kakor pa znanji čast in oblast. 
Brez pameti nemo prišli v Evro
po, saj majo tam že itak preveč 
norcof ali kak moj sosid Juža 
reče - diplomiranih butlof. Meni 
včosik moja Mica reče, da sen 
tak pameten, ke bi lehko meja 
štiri noge in še rogle fcoj. 
Mogoče ma celo prav, saj vete, 
da so ženske prove psihologinje, 
vsaj v tistih zadevah, ki se 
moških tičejo. Kaj se tiče žensk, 
vam morem povedati, da smo 
moški na našem Suhem bregi 
vredik 8. marec proslavili s ta 
bojšimi polovicami vred. Tudi 
40 mučenikov je provi proznik 
za moški svet. Če smo na totem 
sveti za svetnike proglašeni in 
za mučenike nareti, pa se bo to 
zgodilo na drugem sveti. Glav
no, ke je pred nami svetla pri
hodnost, pa makar v samem pe
kli. 

Pa srečno do drugega tjedna. 
Vaš osmomarčovski mučenik 

LUJZEK 
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Š p o r f f f i e novUe 
ŠAH # Regijsko pnenstvo 
osnovnih šol 
v Hočah je 2. marca potekalo ekipno šahovsko 

prvenstvo osnovnih šol mariborske regije. Uvrstit
ve najboljših: starejše deklice: 1. OS Gt)rišnica, 2. 
OŠ Sp. Polskava, 3. OŠ Fram. Starejši dečki: 1. OŠ 
Kidričevo, 2. OS Sladki Vrh, 3. OŠ B. Kidrič, Ma
ribor^ 4. OŠ Gorišnica. Mlajše deklice: 1. OŠ Fram, 
2. p Š Gorišnica, 3. OŠ Poljčane. Mlajši dečki: 1. 
OŠ Hoče, 2. OŠ Fram, 3. OS Gt)rišnica. 

V konkmenci starejših bosta mariborsko regijo 
zastopali OŠ Gorišnica pri dekletih ter OŠ Ki
dričevo pri dečkih. 

A. Voršič 
PLAVANJE • Najmlajši 
končali državna prvenstva 

Minuli konec tedna je v kranjskem olimpijskem 
bazenu potekalo državno prvenstvo v plavanju za 
mlajše dečke in deklice. Nastopilo je 239 plavalcev 
iz 17 klubov. Med predstavniki plavalnega kluba 
Terme Ptuj sta najuspešneje plavala Tina Radolič, 
ki je v disciplini 50 m prsno s časom 50,65 zasedla^ 
med 71 uvrščenimi zelo dobro 12. mesto, in Marko1 
Šosterič, ki je bil na 50 m prosto s časom 39,83l 
med 93 uvrščenimi v svoji generaciji 15. 

Franjo Rozmani 

STRELSTVO • V Trnovski 
vasi želijo pokrito strelišče 

v soboto, 28. tebruarja, so se člani Strelske 
(|ružine Trnovska vas zbrali na 17. občnem zboru. 
Člani upravn€^a odbora so poročali o delu v lan
skem letu, vsi pa so poudarjali, kako nujno bi po
trebovali pokrito strelišče, da bi lahko trenirali v 
zimskih mesecih. I^tos nameravajo nabaviti nekaj 
novih pušk in drugo strelsko opremo, predvsem pa 
bodo skrbeli za pridobivanje novih članov. Za pri
dobivanje mlajših bodo vodili strelski krožek. 
Tudi letos bodo pripravili tradicionalne Igre dobre 
volje. Ob koncu so še najzaslužnejšim članom po
delili priznanja. Za naj-strelca 97 so priznanja in 
pokale prejeli Mitja Kovačič, Boštjan Kovačič in 
Janez Čeh. 

Zmago Šalamun 
NOGOMET # Seminar za 
nogometne trenerje 

Društvo nogomemih trenerjev Ptuj bo v soboto, 
14. marca, ob 9. uri v Šolskem centru Ptuj o i ^ n i -
ziralo izpopolnjevalni seminar za trenerje za 
potrditev licence C. Na koncu bo obravnava prede
lanega gradiva. 

Danilo Klajnšek 
KOŠARKAR 
Turnir na Hajdini 

Ekipa Talum Kidričevo vabi na ogled drugega 
turnirja v košarki, ki bo v soboto, 14. marca, ob 8. 
uri v telovadnici OS Hajdina. Sodeluje 10 ekip. 

STRELSTVO SD Ptuj - prvak regijskega prvenstva 
Regijsko prvenstvo v streljanju s 

standardnim orožjem v Slovenski 
Bistrici je bilo v znamenju 
Ptujčanov. Z zračno pištolo je bila 
pri članih najmočnejša konkuren
ca. Ekipno je zmagala ekipa SD 
Ptuj v sestavi Franc Bedrač, 562 
kr., Slavko Ivanovič, 554, in Janez 
Štuhec, 571 krogov, skupaj 1687 
krogov, drugi so bili SD 1. pohor
skega bataljona Ruše 1628 kr., 
tretji SD Juršinci "Željka" 1510, 
četrti SD Petoviaavto Ptuj. Posa
mezno so si ptujski strelci pribori
li vse medalje: Janez Štuhec zlato, 
Franc Bedrač srebro in Slavko 
Ivanovič bron; četrti je bil Lud
vik Pšajd ml., 551 kr.. Ruše, četrti 
Milan Stražišar, 544 kr., SD Ptuj. 

V konkurenci mladincev je eki
pa SD Ptuj zmagala ekipno v ses
tavi Marjan Gril, 537, Matija 
Potočnik, 543, in Robert Šimen-
ko, 547 kr., s 1627 kr., SD 1. po
horski bataljon Ruše je bil drugi s 
1585 kr. in tretji SD Petoviaavto 
Ptuj. Posamezno je zmagal 
Ptujčan Robert Šimenko s 547 
krogi, srebrno medaljo je prejel 
strelec iz Ruš Sašo Porok s 545 
kr., tretji je bil Matija Potočnik s 
543 kr., četrti Marjan Gril s 537 
kr., oba iz Ptuja, in peti Boris 
Kojc s 522 kr iz Ruš. 

V drugi kategoriji je bilo tekmo
vanje v posamezni konkurenci. 
Pri članicah je zmagal najboljša 

Ptujčanka in državna reprezen-
tantka Majda Raušl s 366. kr. V 
konkurenci mladink je slavila 
državna reprezentantka Alenka 
Peteršič s Ptuja s 345 kr.. Naj
boljša mlajša mladinka je bila 
Sonja Raušl s 301 kr. iz SD Ptuj. 
Pri mlajših mladincih je zmagal 
Kristijan Koroša iz SD Ptuj z 296 
kr. pred svojim klubskim kole
gom Dejanom Zibratom. 

Tekmovanje je vzorno vodila 
strelska družina Impol Slovenska 
Bistrica. Najboljši z regijskega 
tekmovanja bodo nastopili na 
državnem prvenstvu v Ljubljani 
četrtega in petega aprila za člane, 
mladince, članice in mladinke ter 
za mlajše mladince in mladinke 
25. in 26. aprila v Ptuju. 

S.l. OJKJnsko prvenstvo v Ormožu 
Občinska strelska zveza Ormož 

je organizirala občinsko prvenst
vo v športnem streljanju s serijsko 
zračno puško za vse kategorije. 

Pionirji so streljali 20, mladinci, 
članice in člani pa po 40 strelov. 

Med pionirji so bili ekipno naj
boljši Središčani s 437 krogi, strel
ci Miklavža so zbrali 411 krogov 
in Tomaža 385. V posamični kon-
kturenci so bili najboljši Elvis Zi-
darič (169), Farida Abubakar 
(156) in David Šnajder (153). 

V konkiurenci mladincev so bili 
najboljši strelci Miklavža s 1031 
krogi, drugi pa so bili Središčani s 
694 krogi. Posamično je bil naj
boljši Sandi Ciglarič (357), druga 
je bila Jasna Klobučar (352) in 
tretji Toni Novak (346). 

Med članicami je ekipa strelk 
TSO nastreljala 718 krogov, posa
mično pa je bila najboljša dr. Ve
sna Mele (368), druga pa je bila 
Monika Ivanuša (350) 

Člani ekipe Ormoža so bili ekip
no najboljši s 1083 krogi, drugi so 
bili strelci Miklavža s 1060 krogi 
in tretji člani Tomaža s 1008 kro
gi. V posamični konkurenci je bil 
najboljši Matjaž Habjanič (365), 
Andrej Stanič (362) in Miran 
Miholič (360). 

vki 

V nedeljo j M i c e f e l r v drugi ligi Nogomei 
v nedeljo, 15. marca, bodo oživela nogometna igrišča v drugi 
slovenski nogometni ligi. Kako bosta pričela Aluminij in 
Drava? 

Kidričani so po prvem delu 
prvenstva zasedli sedmo mesto, 
Ptujčani trinajsto. V taboru Alu
minija so bili z uvrstitvijo zado
voljni. Priprave na drugi del 
prvenstva v drugi slovenski no
gometni ligi so pričeli zadnji. 
Sprememb v igralskem kadru ni. 
Nihče ni okrepil ekipe, zapustil 
pa jo je Robert Kristofič, ki je za
enkrat prenehal aktivno igrati. 
Prijateljska srečanja so pokazala, 
da Aluminij večjih težav glede 
obstanka v ligi, kar je cilj kluba, 
ne bo imel. V klubu si želijo, da 
bi ostali na mestu, kjer so sedaj. 
Politika kluba je jasna in zato ni 
bilo spektakularnih prihodov. 
Da pa v Kidričevem ni slabo, 
pove podatek, da so igralci ostali 
zvesti rdeče-belim. Potiho si 
želijo, da bi v prvem nastopu za
dovoljili in se neporaženi vrnili 
iz Novega mesta. 

V ptujskem nogometnem ko
lektivu je prišlo do sprememb v 
igralskem kadru. V klub se je 
vrnil Zorislav Zec, zraven njega 
pa so prišli še Gorazd Šket, Boris 
Klinger, Robert Horvat, Aleš 
Huzjak in Goran Stankovič. 
Klub so zapustili Ivan Fanedl, 
Rado van Karano vič in Boštjan 
Koren. Priprave, ki so jih opravi
li Ptujčani, so bile naporne, te
den dni pa so bili tudi na 
pripravah na morju. Prijateljska 
srečanja so vsaj rezultatsko poka
zala, da bo Drava v nadaljevanju 
močnejša in se bo vsekakor po
maknila po lestvici navzgor. 
Zato ljubitelji nogometa, 
predvsem pa navijači Drave že z 
nestrpnostjo pričakujejo ne
deljsko tekmo, ko se bo Drava 
na ptujskem stadionu pomerila z 
Goriškimi opekarnami. 

Seveda je želja v obeh klubih, 
da bi bili uvrščeni čim višje in da 
bi igrali čim bolje. Naj se ure
sničijo njihove želje! Sicer pa, 
kako so sejali, tako bodo želi. 

DRAVA - MARIBOR nAlAHlKOiO 
DRAVA: Stankovič, Plošnik, 

Križanič, Pucko, A. Vršič, Šket, 
Kovačec, Pranjič, Emeršič, A. 
Čeh, Mujanovič. Igrali so še: 
Bezjak, Horvat, Bratec, Krajnc, 
Huzjak, Habjanič. 

Nogometaši ptujske Drave so 
proti mariborskemu prvoligašu 
nastopih oslabljeni in kljub vse
mu iztržili dober rezultat. Gostje 
so bili boljši v prvem polčasu, ko 
so imeli nekaj priložnosti, ven
dar so bili pred vrati domačega 
vratarja Stankoviča nespretni. V 
drugem polčasu sta oba trenerja 
opravila nekaj menjav in igra je 
bila enakovredna s priložnostmi 
na obeh straneh. Veliko bolj ne
zadovoljen je bil gostujoči trener 
Prašnikar, saj njegovi varovanci 
niso zaigrali po njegovih željah, 
predvsem pa so preveč komplici-
rali. 

OmHAVA -ALUHUNIJ 0:1/0:1/ 
Strelec: 0:1 Gojkošek/25/ 
Dornava: Klinger, Jurič, Ko

kol, Metličar, Hunjet, Amuš, 
Bratec, Krajnc, Bezjak, Viher, 
Obran. Igrali so še:Kekec, Šte
bih, Plos. 

Aluminij: Fideršek, Perkovič, 
Fridl, Grbavac, M. Emeršič, 
Gerečnik, Hertiš, Boškovič, T. 
Emeršič, Rozman, Gojkošek. 
Igrali so še:L. Šmigoc, J. Šmi-
goc, Habjanič, Goršd, Zelko. 

Nogometaši Aluminija so se v 
zadnjem pripravljalnem srečanju 
pred nedeljskim prvenstvenim 
srečanjem z Elanom v Novem 
mestu pomerili z ekipo Domave. 
V prvem polčasu so rahlo teren
sko iniciativo in priložnosti za 
zadetek imeli Kidričani in v 25. 
minuti je po lepi akciji celotnega 
napada Gojkošek zadel mrežo 
dobrega vratarja Dornave Klin-
gerja. V drugem polčasu je bilo 
srečanje bolj enakovredno. Na
padalci obeh moštev tokrat niso 
bili razpoloženi in Kidričani so 
zmagali z minimalnim izidom. 

Danilo Klajnšek 

Mali nogomei 2. SLMN - VZHOD Majolka - DAB Team6:2/1:1/ 
Strelci: 1:0 Lončarič /15/, 1:1 

Korošec /27/, 2:1 Lončarič /34/, 
3:1 Ciglar /37/, 4:1 Ciglar /43/, 
5:1 Fridauer /44/, 6:1 Lončarič 
/52/, 6:2 Kancler/60/. 

Majolka: Pire, Pišek, 
Ostroško, Lončarič, Kokol, Fri
dauer, Ciglar, Bračič, Bezjak, 
Zemljak, Trafela. Trener: Ivan 
Zaje. 

Nogometaši Majolke so dosegli 
še peto zaporedno zmago v dru
gem delu prvenstva in s tem 
povečali svoje možnosti za obsta
nek med drugoligaši. Pet zmag 
pa tudi ni naključje. Domači no
gometaši so si na začetku 
srečanja pripravili nekaj izred
nih priložnosti za zadetek, ven
dar so bili pred gostujočim 
vratarjem sila nespretni. Nogo
metaši Majolke so povedli z za
detkom Lončariča,. vendar so 
gostje uspeli rezultat izenačiti tri 
minute pred odhodom na odmor. 

V drugem polčasu je bila situa
cija na igrišču popolnoma v zna
menju domačih nogometašev. Ti 
so pospešili ritem igre in gostje 
enostavno tega niso mogli 
spremljati. Tako so nogometaši 
Majolke dosegli v drugem 
polčasu pet zadetkov in bi z malo 
sreče lahko še katerega. Gostje so 
uspeli znižati rezultat v zadnji 
minuti srečanja. Tako imajo no
gometaši iz Vidma pri Ptuju se
daj, še posebej po petih zmagah, 
realne možnosti za obstanek v 
ligi. Optimizem pa gradijo na 
konstantno dobri igri. 

Danilo Klajnšek 

KOLESARSTVO 

Klemeniii tretji! 
Tudi pretekli konec tedna je bil v znamenju kolesarjev, ki sedaj 

zvečine vadijo in tekmujejo v Istri in Italiji zaradi izredno ugodnih 
klimatskih razmer in možnosti srečevanj z drugimi ekipami. 

Kolesarji Perumine Pmj, mlajši kolesarji, so tokrat nastopili v 
hrvaškem Umagu. Pri dečkih A so vozili dva kroga v dolžini 42 ki
lometrov. 4. mesto je zasedel Aldo Ilešič. Pri mlajših mladincih so 
prav tako vozili dva kroga. Tretje mesto si je privozil Matjaž 
Finšgar, sedmi je bil Andrej Omulec, dvaindvajseti pa Matevž 
Zoreč. Pri starejših mladincih so vozili šest krogov v dolžini 126 
kilometrov. Tretji je bil Iztok Kovačec, medtem ko sta se Marjan 
Kelner in Gregor Gazvoda v cilj pripeljala v skupini. 

V konkurenci Elite so bili kolesarji Perutnine Ptuj Radenske Rog 
prav tako uspešni. Ekipa je pomagala Zoranu Klemenčiču k osvoj
itvi tretjega mesta. Zmagovalca je odločil ciljni sprint. Mitja Ma
horič, Peter Ribič, Rado Rogina so v cilj prikolesarili v skupini. 

Danilo Klajnšek 
BOKS 

Samo štirje dvo
boji v konkuret%€U 

v četrtem krogu ekipnega državnega prvenstva v boksu, katerega pri
reditelj je bil domači BK Ptuj, so maloštevilni gledalci lahko videli 
samo šest dvobojev. Praktično je to bilo prvenstvo Ptuja. Tako nizko 
slovenski boks že dolgo ni bil. Komu je sploh potrebno takšno tekmo
vanje? Sistem, ki se ga seclaj "igra" BZ Slovenije, je verjetno samo zaradi 
sistema. Razumljivo je, da so važne točke, vendar pa vse skupaj na kon
cu nima prave podobe. 

Trener BK Ptuj Albin Mere je že večkrat kritiziral ta sistem tekmo
vanja, po tiu-nirju oziroma 4. krogu lige pa je dejal: "Ta sistem tekmo
vanja je neustrezen in ne vodi k nadaljnjemu razvoju te športne panoge 
v Sloveniji. Ni pravih dvobojev, in če tega ni, potem boksar ne more na
predovati. Če je pomembno le, da se samo pojaviš na turnirju in že 
dobiš točko, ki se šteje, potem je to zgrešeno. Da smo nekako zapolnili 
program, je v ring vstopil tudi Boris Horvat, ki je že prenehal aktivno 
boksati. Potem vemo, kako je z napredkom." 

Dvoboji v konkurenci: Mitja Bregant (Lada Jagodic Maribor) - Mat
jaž Amon (Pmj) 2:0, Klemen Brumen - Rado Petrovič (oba Pmj) 2:0, 
Boštjan Kerin];Pmj) - Dušan Rakuš (Lada Jagodic Maribor) 0:2, Boris 
Horvat - Aleš Curk (oba Ptuj) 2:0. 

Danilo Klajnšek 

O D B O J K A / 
l .AL IGA-
ZENSKE 

Krim -
/Marše/ 3:0 

/15:11,15:4,15:12/ 
Marsel: Terbučeva, Zenu-

novičeva, Pustoslemškova, 
Lipovčeva, GodČeva, Vin-
diševa, Prauhartova, Kreb-
sova. 

Odboj karice Marsela so 
gostovale v Ljubljani pri 
ekipi Krima in izgubile, 
čeprav so domače odboj kari
ce prišle do zmage težje, kot 
so pričakovale. Ptujčanke so 
se jim zelo dobro upirale v 
prvem in tretjem nizu. Tudi 
tokrat so odboj karice Marse
la zaigrale na trenutke izred
no dobro, nato pa močno po
pustile ter tako domačinkam 
olajšale delo. Sicer pa je to 
"davek" za neizkušenost in 
predvsem veliko kvalitet
nejše odbojke v 1. A kot v 1. 
B ligi. 

V naslednjem krogu ŽOK 
Marsel gosti ekipo Sobote. Danilo Klajnšek 



POUOVNA SPOROČILA 



OGUkSI IN OBJAVB 



Z G . H A J D I N A / OBOROŽEN ROP SREDI DOPOLDNEVA 

JtojNir odnesel 
milijon in pol tolarjev 

č e p r a v s o b i l i k r i m i n a l i s t i n a k r a j u r o p a z e l o h i t r o , j i m n i u s p e l o u g o t o v i l i n i t i , 
k a k o j e r o p a r p o b e g n i l . 

Še pred kratkim smo ugotavljali , da se odkrit agresivni kri
minal na ptujskem območju ni razpasel tako kot po nekate
rih konc ih Slovenije . Konec minulega tedna pa se j e sredi 
dopoldneva zgodil predrzen oborožen rop na pošti na 
Zgornji Hajdini . 

F o t o : M . O z m e c 

Zgodilo se je tako rekoč sredi be
lega dne, v petek, 6. marca. Kot je 
kmalu po dogodku povedal vodja 
Operativno-komunikacijskega 
centra UNZ Maribor Ivo Usar, so 
jih nekaj pred deveto uro po telefo
nu obvestili, da je neznani storilec, 
po prvih podatkih oblečen v modre 
jeans hlače in rdečo bundo, zakrin
kan s kapo z izrezi za oči in usta, vi
sok okoli 175 cm, oborožen s pištolo 
in ročno bombo, v slovenskem jezi
ku z lokalnim narečjem nagovoril 
poštno uslužbenko in ji zagrozil, da 
gre za rop ter da naj mu izroči ves 
denar. Potem ko je dobil, kar je ho
tel - odnesel je okoli 1,5 milijona to
larjev - je ropar odhitel neznano 

kam. Sredi belega dne je izginil, 
kot da bi se vdrl v zemljo. Za njim 
je bila izgubljena skoraj vsaka sled 
in skoraj neverjetno se zdi, da ga ni 
nihče opazil. 

Kriminalisti so bili kmalu po 
dogodku na kraju ropa, kjer so op
ravili podrobni pregled, pogovor z 
uslužbenko in takoj pričeli pre
ganjati storilca. Postavili so ožjo in 
širšo blokado okolja, v iskanje se je 
vključil tudi policijski helikopter, 
policisti iz Ptuja pa so še isto do
poldne in čez dan opravili prek 14 
informativnih razgovorov z 
občani. A storilca do torka še niso 
izsledili. Niti tega ne vedo, kako je 
pobegnil, peš ali z vozilom in ali je 

I v o U s a r , n a č e l n i k O p e -
r a t i v n o - k o m u n i k a c i j s k e 
g a c e n t r a U N Z M a r i b o r 

imel pomočnika. 
• O M 

P T U J - O R M O Z / LOVSTVO NA PREIZKUŠNJI 

Zff Strpen dialog in 
spoštovanje maKonitosti 
PREDSEDNIK PTUJSKO-ORMOŠKE ZLD MAG. EMILIJAH TRAFELA 
OPOZARJA, DA NOVO USTANOVUENA LOVSKA DRUŠTVA NISO 
LOVSKE DRUŽINE • POLITIZACIJA LOVSTVU SAMO ŠKODUJE 
v tem času na letnih občnih zborih lovskih družin, ki so 
vključene v ptujsko-ormoško Zvezo lovskih družin, temeljito 
analizirajo delo v lanskem letu in razpravljajo o žgočih prob
lemih gospodarjenja z divjadjo. Kljub velikim spremembam v 
okolju so lovci uspeli ohraniti vse vrste, tudi nekatere redke 
in ogrožene. Predsednik ZLD mag. Emilij an Trafela je ob tem 
še posebej ponosen na vseslovenski raziskovalni projekt o 
poljski jerebici. Ptujsko polje je bilo izbrano za prostor po
novne naselitve, p n i rezultati pa so nadvse ugodni. Sicer pa je 
v tem času v lovstvu znova aktualno vprašanje novih lovskih 
društev in razhajanj s (še) veljavno zakonodajo. 

Vodstvo ptujsko-orraoške Z L D je 
na javnost naslovilo svoja stališča 
okoli delovanja novih društev, 
predvsem v Gorišnici, ki nima sta
tusa lovske družine. V Z L D Ptuj-
Ormož so vključene po veljavni za
konodaji samo lovske družine, ki 
gospodarijo z lovišči. Z L D ne dodel
juje lovišč v upravljanje lovskim 
družinam, saj to nalogo v skladu z 
zakonom izvajajo upravne enote, kar 
javnost očitno premalo pozna. 

»Zveza lovskih družin je strokovno 
združenje včlanjenih lovskih družin 
(ne društev) v skladu z zakonom o 
varstvu, gojitvi in lovu divjadi ter o 
upravljanju z lovišči. Združuje 23 
lovskih družin na ptujskem in 
ormoškem območju ter opravlja po
membne strokovne naloge«, smo 
lahko med drugim razbrali iz po
sebne izjave za javnost, ki se nanaša 
tudi na nedavno pisanje v Tedniku o 
seji občinskega sveta v Gorišnici. 
Tam poskuša novo društvo dobiti 
lovišče (to problematiko bomo 
vsestransko osvetlili v eni od pri
hodnjih številk našega časopisa, saj 
naj bi se na Ptuju že v kratkem sesta

li najvišji predstavniki ZLD, LZS, 
Upravne enote in prizadetih občin 
oz.društev), kar pa je po veljavni za
konodaji v bistvu nemogoče, nam je 
posebej za Tednik povedal mag. 
Emilijan Trafela. »Delitev lovišča 
želi izsiliti nekaj samovšečnih 
nekdanjih lovcev, predvsem pa sa-
mooklicanih veljakov v Gorišnici,ki 
so problem lovsrva spolitizirali in se 
skrili za poštene kmetijske posestni
ke - kmete. Izgredi, ki so jih pripra
vili v zadnjem času člani Lovskega 
društva Gorišnica, potrjujejo, da gre 
za povsem politično dejanje brez pri
mere, kar pa ni in ne more biti niti v 
ponos kraju niti posameznikom.V 
lovsko družino Spodnje Ptujsko pol
je so vključeni krajani vseh poklicev 
in slojev, tudi kmetje. Kako znajo ti 
lovci živeti in delati v tej lovski 
družini, se lahko prepričate, če se z 
njimi družite ali pa se kako drugače 
udeležite njihovih srečanj. V lovs
kem domu znajo trdno oblikovati 
sklepe, ki jih kasneje odgovorno iz
vajajo v lovišču, za divjad in okolje, 
to je potrdil tudi inšpekcijski 
pregled in to ugotavlja tudi ZLD 

Ptuj-Ormož. Ta razpolaga z bogatim 
in preglednim arhivom, ki naše oce
ne potrjuje,« so zapisali v izjavi za 
širšo javnost. 

Ni naš namen komentiranje doga
janj, ki so očitno dvignila temperam-
ro in so aktualna v širšem slo
venskem lovskem prostoru. Zveza 
lovskih družin je namreč s proble
matiko seznanila vrh Lovske zveze 
Slovenije, ki naj bi se lotil obravnave 
s pravno-zakonodajnega in strokov
nega vidika. Mag. Emilijan Trafela 
zatrjuje, da njihov namen ni politiza
cija že sicer povsem spolitiziranih 
vprašanj, temveč razumno reševanje 
problemov. Zakonodajo je treba 
spoštovati, tudi organiziranost 
lovstva je povsem primerna in 
spoštuje zakonske okvire, zato bi 
bilo prav, če se takšne zgodbe ne bi 
več ponavljale. Predsednik območne 
Z L D Ptuj-Ormož mag. Emilijan 
Trafela pravi, da se lahko lovci poh
valijo z vrhunskimi gojitvenimi, gos
podarskimi in tudi naravovarstveni
mi rezultati. Za njih je bilo treba 
trdo in pošteno delati, dodaja in 
predlaga strpno, razumno in stro
kovno reševanje odprtih vprašanj. 
Vsaka dodatna politizacija lahko 
namreč dodatno škoduje strateškim 
interesom lovstva, zlasti varstvu in 
gojitvi divjadi ter skrbi za naravne 
razmere za divjad, v končni fazi pa 
vsesplošnim naravovarstvenim pri
zadevanjem lovske organizacije. 

To pa so tudi poglavitne teme, ki 
jih načenjajo na letošnjih letnih 
občnih zborih lovskih družin, članic 
Zveze lovskih družin Ptuj-Ormož. 

M . T O Š 

Kulturni 
križem kražem 
PTUJ • Danes organiz i ra ZKO 
Ptu i v g ledal išču o b m o č n o 
srečanje lutkovnih, ot rošk ih gle
dal iških in p lesnih skup in . 
Srečanje se bo pr ičelo ob 9. uri , 
konča lo pa s predstavo ob 15. uri . 

V I D E M • Danes, v četrtek, ob 17. 
uri bo v te lovadnic i osnovne šole 
proslava ob dnevu žensk in mate
r inskem dnevu , ki jo pr ipravl jajo 
osnovnošo lc i in malošo lc i . 

S L O V E N S K A B I S T R I C A • Drevi 
bo v viteški dvorani b ist r iškega 
g radu svečanost v počast i tev no
vega obč inskega praznika obč ine 
Slovenska Bistrica. V ku l tu rnem 
p rog ramu b o d o sodeloval i učitelj i 
in učenci g lasbene šole ter dela
vci Zavoda za kul turo. 

PTUJ • V petek, 13. marca , se bo 
v župni jski dvorani sv. Ožbal ta 
pričel drugi del teo loškega tečaja. 
Predavali b o d o dr. Marjan 
Turnšek, dr. Christ ian Gostečn ik 
in dr. Ivan Štuhec. Predavanja se 
b o d o pr ičenjala ob 19. uri. 

S L O V E N S K A B I S T R I C A • V pe
tek, 13. marca, ob 19. uri bo v 
viteški dvorani g radu predstavi tev 
knj ige Na počitnicah televizi jske
ga ku l turn iškega komentator ja 
Jožeta Hudečka . 

L A P O R J E • V petek, 13. marca, 
ob 17. uri bo v te lovadnic i ta
mkajšnje osnovne šole pr ireditev 
z nas lovom Stare ljudske pesmi 
na našem območju. 

P R A G E R S K O • V dvorani DPD 
S v o b o d a bo v petek, 13. marca, 
krajevna proslava v počast i tev 
obč inskega praznika. 

T I N J E NA P O H O R J U • V osnov
ni šoli bo v petek, 13. marca, ob 
16. uri proslava v počast i tev 
obč inskega praznika. Nastopal i 
b o d o člani fo lk lorne skup ine, 
pevski zbor ter l judske pevke s 
Tinja. 

P O D L E H N I K • KUD Vi tomarc i 
gostu je v sobo to , 14. marca , ob 
18. uri v krajevni dvorani s k o m e 
dijo Štirje letni časi V inka Mo-
derndorfer ja. 

M A R K O V C I • D ramska skup ina 
Kul turnega društva Draženci bo z 
veselo igro Glavni dobi tek v sobo 
to, 14. marca, ob 19. uri gostovala 
v d o m u kulture v Markovc ih . 

G R A J E N A • Dramska sekc i ja KD 
Grajena bo v nedel jo, 15. marca, 
ob 15. uri p remierno uprizori la ko
med i jo Dragot ina Dobr ičan ina 
Skupno stanovanje v režiji Tatjane 
Vaupot ič . 

J U R Š I N C I • Gledal iška skup ina 
KD Skorba gostu je v nedel jo , 15. 
marca, ob 15. uri s komed i jo trije 
vaški svetniki . Sodeloval bo tudi 
oktet KD Skorba. 

L E S K O V E C PRI S L O V E N S K I 
B ISTRIC I • V d o m u kulture bo v 
nedel jo , 15. marca, ob 15. uri 
pros lava ob dnevu žena. O b tej 
pr i ložnost i pr ipravl jajo srečanje 
starejših krajanov. 

O P L O T N I C A • V nedel jo , 15. 
marca, bo ob 15. uri bo v cerkvi 
Svete Barbare nad Malahorno 
srečanje pevsk ih zborov in 
l judskih pevcev, ki delu je jo na 
o b m o č j u op lo tn iške krajevne 
skupnost i . 

S T U D E N I C E • V d o m u kul ture 
bo v nedel jo , 15. marca , ob 10. uri 
proslava v počast i tev obč inskega 
praznika. Nastopal i b o d o domač i 
pevci . 

T R N O V S K A V A S » K U D Vi tomar
ci gostu je v nedel jo , 15. marca , 
ob 18. uri v krajevni dvorani s ko
med i jo Štirje letni časi V inka Mo-
derndorfer ja. 

S E L A • Dramska sekci ja kultur
nega društva Draženci se bo v 
nedel jo, 15. marca, ob 19. uri 
predstavi la z veselo igro Glavni 
dob i tek v režiji Lojzeta Matjašiča. 

K U N G O T A • Dramska skup ina 
KPD Stane Petrovič Hajd ina bo v 
nedel jo , 15. marca, ob 18. uri v 
Kungot i gostova la s komed i j o 
Mali oglasi . 

S L O V E N S K A B ISTRICA • V sre
do, 18. marca, ob 16. uri bo v os
novni šoli Pohorski od red 
obč inska revija mlad insk ih 
pevskih zborov. 

M A R K O V C I • ZKO Ptuj organiz i 
ra 19. in 20. marca, obakrat ob 17. 
uri , v osnovni šoli 39. revijo 
otroških pevskih zborov. 

D O R N A V A • ZKO Ptuj organiz i ra 
2 1 . marca v dvorani o b m o č n o 
srečanje ot rošk ih fo lk lornih sku
pin. Pričelo se bo ob 18. uri. 

PTUJ • V galerij i Drava je na o g 
led razstava l ikovnih del Je lke 
Leskovar. 

PTUJ • V Blagovnic i je na og led 
ciklus slik Severine Trošt - Špro-
gar z nas lovom Sever in ine pravlj i
ce. 

K I N O PTUJ • Do konca tedna je 
ob 16.30 in 20. uri na spo redu Ti-
tanik. Od 17. do 22. marca bo ob 
18. uri Z b o g o m , dekleta, ob 20. 
uri pa Hud ičev advokat . O d 24. do 
26 marca (ob 16.30 in 20. uri) bo 
znova na spo redu Titanik. 

ČRNA KRONIKA 
V NESREČI 
POŠKODOVANI NI 
PREŽIVEL 

Prejšnji teden smo poročali o 
trčenju avtomobilov pri Zlatoličju 
v nedeljo, 1. marca, v katerem 
sta bila hudo ranjena oba vozni
ka in so ju prepeljali v maribors
ko bolnišnico. V četrtek, 5. mar
ca, pa je eden od ponesrečen
cev, 21-letni Matjaž P. iz Zlato-
ličja, v mariborski bolnišnici umrl. 

DREVO NA VOZEČI 
AVTOMOBIL 

V četrtek, 5. marca, ob 4.25 je 
po regionalni cesti Križni Vrh -
Laporje vozila osebni avto 
domačinka N.N. Sunek 
močnega vetra je ob cesti podrl 
drevo in je padlo na avto. Na 
srečo je voznica ostala nepoško
dovana, na avtomobilu pa je za 
okoli 200.000 tolarjev škode. 

Z AVTOM V BETONSKI 
PREPUST IN NA 
TRAVNIK 

Po lokalni cesti od Cerkvenja-
ka proti Vitomarcem je v soboto, 
7. marca, okoli štirih zjutraj vozil 
osebni avto 28-letni Dušan S. iz 
Vitomarcev. Med vožnjo skozi 
naselje Stanetinci pri hiši št. 22 je 
na ravnem delu ceste nenadoma 
zapeljal s ceste desno čez banki-
no, trčil v betonski propust za 
meteorne vode, nato pa se je 
avto še nekajkrat prevrnil po 
travniku. V nesreči se je voznik 
hudo ranil. 

VOZNIK IN SOPOTNICA 
HUDO RANJENA 

Po Potrčevi cesti v Ptuju je v 
soboto, 7. marca, ob 11.30 vozil 
osebni avto 60-letni Stanislav Š. 
iz Gornje Radgone. Zapeljal je v 
križišče na Osojnikovo cesto v 
trenutku, ko je po njej iz smeri 
Rogoznice vozil tovornjak 25-let-
ni Jurgen B. iz Gorišnice. Ta 
trčenja ni mogel preprečiti. V 
nesreči sta bila voznik osebnega 
avtomobila in njegova sopotnica, 
59-letna Vlasta Š., hudo ranjena. 

UKRADLI RDEČ GOLF 
v noči na torek, 3. marca, je bil 

v Slovenski Bistrici s parkirnega 
prostora v Tomšičevi ulici ukra
den golf rdeče barve z registrsko 
številko MB P5-299. Policisti za 
neznanim tatom še poizvedujejo. 

NAŠLI DVA UKRADENA 
FORDA 

v petek, 6. marca, so ptujski 
policisti našli dva osebna avto
mobila znamke Ford mondeo in 
Ford fiesta. Ugotovili so, da sta 
oba avtomobila bila letos ukra
dena v Ljubljani, lastnika sta ju 
pogrešala od 18. februarja. 

ZASEGLI PIŠTOLO S 
STRELIVOM 

Ptujski policisti so v soboto, 7. 
marca, nekaj po polnoči ustavili 
voznika osebnega avtomobila 
Romana Š. iz Ptuja. Pri pregledu 
njegovega vozila so našli pištolo 
beretta s pripadajočim strelivom. 
Ker ni imel ustreznega dovoljen
ja, so mu oboje zasegli in ga 
predlagali v postopek. 

ZGORELI 
GOSPODARSKO 
POSLOPJE IN ŽAGA 

v četrtek, 5. marca, okoli enih 
po polnoči je zaradi samovžiga 
krme izbruhnil požar na gospo
darskem poslopju Janeza C. na 
Keblju, občina Slovenska Bistri
ca. Z dela poslopja, kjer je bilo 
spravljeno okoli 3000 kubičnih 
metrov sena, slame in koruznice, 
se je ogenj razžiril še na bližnjo 
žago. Poleg naštete krme je 
ogenj uničil več kmetijskih stro
jev, med drugim traktor, silažni 
kombajn, kosilnico, razne 
priključke itd. Z združenimi 
močmi so ogenj pogasili 
domačini skupno z gasilci 
društev s Keblja, iz Oplotnice, 
Slovenske Bistrice in Zgornje 
Bistrice. Po oceni je škode za 
dobrih pet milijonov tolarjev. 

POŽAR V KUHINJI 
v kuhinji stanovanjske hiše v 

Gaju pri Pragerskem je v četrtek, 
5. marca, ob 14.30 nastal požar. 
Zaradi nepravilnega kurjenja v 
peči na trdo gorivo so se vneli v 
kuhinji zložena drva in bližnji 
predmeti. Prihiteli so gasilci s 
Pragerskega in ogenj brž poga
sili. Po približni oceni je škode za 
okoli 200.000 tolarjev. 

Z VARJENJEM ZANETIL 
POŽAR 

v nedeljo, 8. marca, popoldne 
je okoli 15.30 izbruhnil požar na 
lesenem gospodarskem poslop
ju v Frajhajmu, občina Slovenska 
Bistrica, last Slavka K., ki je pos
lopje uporabljal za garažo. Po
poldne je lastnik s plinskim varil
nim aparatom varil podvozje ne
registriranega kombija. Iskre so 
zanetile odpadlo olje na tleh. 
Ogenj se je razširil na police, kjer 
so bile barve in bencin, vse je 
naglo zagorelo in plameni so za
jeli vse poslopje. Ogenj je uničil 
avtomobil, nekaj orodja in kme
tijskih strojev. Škodo so ocenili 
na okoli 1,5 milijona tolarjev. 

UKRADLI ZABOJNIK ZA 
SMETI 

Konec prejšnjega tedna so 
neznanci ukradli zabojnik za 
smeti, last podjetja Letnik-Sau-
bermacher iz Lenarta, postavljen 
ob avtobusnem postajališču v 
Črnem lesu, nedaleč od hotela 
Agata. Odpeljali so le zabojnik, 
smeti pa pustili. 

VLOM V NENASEUENO 
STANOVANJSKO HIŠO 

v času med 2. in 6. marcem je 
neznanec vlomil v nenaseljeno 
stanovanjsko hišo na Jurovski 
cesti v Lenartu. Pobral in odnesel 
je vse, kar je tam našel, med dru
gim dve zimski avtomobilski 
gumi, dva kompleta kavnih servi
sov, manjši transistor, stikala iz 
električne omarice itd. Po oceni 
je lastnika Rudolfa B. oškodoval 
za okoli 100.000 tolarjev. 
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R O D I L E SO - Č E S T I T A 
M O : Tatjana Gaiser, 
Gerečja vas 20, Hajdina - ; 
deklico; Romana Lašič, Ra- I 
domerščak 19, Ljutomer -
dečka; Tanja Markrab, Mi- [ 
hovci 10/b, Velika Nedelja - { 
dečka; Dragica Arnečič, ; 
Zadružni trg 1, Ptuj - Miha
ela; Alenka Salihovič, For- i 
min 1, Gorišnica - Sašo; 
Vesna Krajnčič, Gajevci 28, 
Gorišnica - Mateja; Jasmina 
Anželj, Vitomarci 22, Vito- -
marci - Alena; Petra 
Pavrlišak, Partizanska 44, 
Rog. Slatina - Luka; Marti- j 
na Mar, Strjanci 36/a, ' 
Ormož - deklico; Tanja 
Salamon, Pristava 25/b, 
Ljutomer - Štelo; Jasna Ma-
jerič, Sakušak 22, Juršinci -
dečka; Gordana Borko, 
Miklavž 50, Ormož - Deni
sa; Iris Mlakar, Skorba 51/c, 
Ptuj - Gašperja; Manuela 
Horvat, Stojnci 148, Marko
vci - Ano. 

UMRLI SO: Jožefa Petek, : 
rojena Jurgec, Podgorci 71, 
* 1905 - t 26. februarja 
1998; Ludvik Gorjanc, Ka-
juhova ul. 11, Kidričevo, ^' 
1941 - t 27. februarja 1998; 
Štefan Metličar, Kungota 
pri Ptuju 7, * 1913 - t 27. 
februarja 1998; Gera Hor
vat, rojena Belšak, Spuhlja 
1 2 0 , * 1 9 0 8 - t 28. februarja 
1998; Rozina Gajser, rojena 
Jane, Lešje 19, * 1932 - 1 4. 
marca 1998. 


